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Kutno | Duża zmiana w kutnowskim szpitalu samorządowym

Część lekarzy odeszła, 
nowy prezes chce uzdrowić szpital
18 listopada rezygnację z funkcji prezesa Kutnowskiego Szpitala 
Samorządowego złożył Andrzej Pietruszka, który zarządzał szpitalem 
od 2018 roku. Z dniem 19 listopada rada nadzorcza szpitala na prezesa 
powołała Artura Gur, który kieruje szpitalem od piątku 20 listopada. 
Za fi nanse szpitala odpowiada nowo powołany dr Marek Wojciechowski. 
Od trzech tygodni dyrektorem ds. medycznych jest Anna Łęczewska. 
Dyrektorem ds. rozwoju KSS została Anna Tryfon-Bojarska.

W poniedziałek 23 listopada 
starosta kutnowski Daniel Kowa-
lik, członek zarządu Jolanta Pie-
trusiak oraz nowo powołani dy-
rektorzy szpitala wraz z  prezes 
spotkali się z dziennikarzami. 

– Rozumiem, że podejmuję się 
trudnego zadania, w trudnym cza-
sie pandemii i  w trudnym cza-
sie dla fi nansów szpitala – mówił 
Artur Gur, nowy prezes szpitala. 
– Moja strategia to postawienie 
szpitala na czterech fi larach na 
„P”: pacjenci – którzy są bardzo 
ważni i zależy nam, aby byli za-
dowoleni z obsługi medycznej, by 
wybierali ten szpital, a  nie inne, 

drugi fi lar to personel. Chcę ścią-
gnąć dobrych, renomowanych le-
karzy, dążyć będę do tego, by 
zarabiali dobrze. Również pielę-
gniarki i inny personel medyczny 
oraz obsługa – muszą być dobrze 
wynagradzani, by mieli ocho-
tę przychodzić do pracy. W dłuż-
szej perspektywie zależy mi, by 
odmłodzić personel pielęgniar-
ski, gdyż teraz duża ich część 
jest w  wieku emerytalnym lub 
tuż przed emeryturą. Trzeci fi -
lar to przedsiębiorczość. Chcemy 
zwiększać przychody i ciąć kosz-
ty. Czwarty fi lar to partnerstwo.

Nowy prezes przyznaje, że li-
czy na dobrą współpracę ze Sta-
rostwem Powiatowym w Kutnie, 
mediami i  społeczeństwem. De-
klaruje otwartość i  przekazywa-
nie na bieżąco ważnych infor-
macji dotyczących pracy szpitala 

i personelu. To dobra wiadomość, 
bowiem w ostatnim czasie trudno 
było uzyskać rzetelną informację, 
a pacjenci byli zaskakiwani infor-
macjami o pewnych działaniach. 

Radny powiatowy Bartosz Se-
renda z  kutnowskiej Lewicy py-
tał jak to się stało, że jednego dnia 
z  funkcji rezygnuje dotychczaso-
wy dyrektor, a drugiego dnia jest 
już inny prezes. – Myślimy z wy-
przedzeniem – wyjaśniał Da-
niel Kowalik, starosta kutnowski. 
– Mamy listę różnych kluczowych 
dla szpitala stanowisk pracy i  li-
stę ewentualnych osób, do których 
możemy zadzwonić, proponując 
im angaż. 

Na pytanie o  opcję politycz-
ną prezesa i dyrektora KSS, obaj 
panowie odpowiadali jednakowo 
– są bezpartyjni. – Jestem apoli-
tyczny. Nie należę do żadnej par-

tii, i  nigdy nie należałem, nawet 
do ZHP – wyjaśniał Artur Gur.

Nowy prezes KSS zapropono-
wał, że raz w miesiącu będą brie-
fi ngi prasowe, podczas których 
będzie przekazywać ważne dla 
mieszkańców informacje dotyczą-
ce szpitala w Kutnie.

– Proszę o chwilę czasu, chwilę 
cierpliwości. Musimy dokładnie 
przejrzeć dokumenty dotyczące 

szpitala. Już zaczęliśmy analizo-
wać 176 umów zawartych ze szpi-
talem – mówił nowy prezes. 

W  środę, 25 listopada, nowy 
prezes miał się spotkać z  dyrek-
torem wojewódzkiego sztabu za-
rządzania kryzysowego i  rozma-
wiać o potrzebach kutnowskiego 
szpitala w związku z przekształ-
ceniem go w COVID-owski.

Sytuacja medyczna 
szpitala
Jak mówi prezes Artur Gur, te-

raz w  kutnowskim szpitalu jest 
6 respiratorów, 4 kolejne miały 
być podłączone i  uruchomione 
do końca tygodnia. Będzie zatem 
11 respiratorów. Złożone jest za-
potrzebowanie na następne 4 re-
spiratory, które powinny dotrzeć 
w  przyszłym tygodniu. Łącznie 
ma ich być 15.

– 23 listopada zgłosiłem do 
sztabu kryzysowego w  Łodzi, 
że zorganizowaliśmy 150 miejsc 
covid. Docelowo ma ich być 
242. Teraz w  szpitalu przebywa 
55 pacjentów. W  ciągu 3 tygo-
dni przez nasz szpital „przeszło” 
180 chorych, niestety 20 osób 
z  chorobami współistniejącymi 
zmarło.  str. 4
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23 listopada 
zgłosiłem do sztabu 
kryzysowego w Łodzi, 
że zorganizowaliśmy 
150 miejsc covid. 
Docelowo ma ich 
być 242. W ciągu 
3 tygodni przez nasz 
szpital „przeszło” 
180 chorych, niestety 
20 osób zmarło. 

Artur Gur, prezes
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Mieli narkotyki,
mieli broń
– o zatrzymaniach w Kutnie. str. 2
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Pacyna 
Monopolista 
dyktuje cenę. 
Szykuje się 
podwyżka
Urząd Gminy w Pacynie 
otworzył oferty na odbiór 
i utylizację odpadów 
komunalnych z terenu 
gminy w 2021 roku. 
Wpłynęła tylko jedna oferta, 
fi rmy Pre Zero z Kutna, 
która w 2020 roku też 
obsługuje teren gminy.

Niestety, oferta jest wyższa 
niż kwota, jaką gmina zabezpie-
czyła na ten cel, co oznacza, że 
albo gmina unieważni postępo-
wanie i rozpisze kolejny przetarg, 
albo będzie musiała zwiększyć 
ilość środków w budżecie.

Firma zadeklarowała, że jest 
gotowa odbierać odpady komu-
nalne z terenu gminy Pacyna 
w 2021 roku za kwotę 760.952 zł, 
podczas gdy gmina zabezpieczyła 
kwotę 650.000 zł. Różnica wynosi 
110.952 zł. Taką kwotę musiałaby 
gmina zwiększyć w swoich wy-
datkach śmieciowych.

Rok temu na 2020 rok gmina 
zabezpieczała 533.000 zł, zaś Pre-
Zero zaoferowało kwotę 652.000 
zł. Wtedy gmina dołożyła 119.000 
zł.

Na terenie gminy Pacyna jest 
zadeklarowanych 2.888 osób. Jak 
wstępnie policzyliśmy, skutkiem 
podwyższenia stawki zapropono-
wanej przez PreZero byłby wzrost 
dotychczasowej opłaty o ok. 3-4 
zł od osoby miesięcznie, co ozna-
cza, że opłata śmieciowa wynosi-
łaby ok. 24-25 zł od osoby. Teraz 
decyzja należy do wójta Krzysz-
tofa Woźniaka i do radnych Rady 
Gminy Pacyna.  dag

Żychlin | Ulica Sienkiewicza

Metalowe serce na zakrętki
W ciągu zaledwie trzech dni 

metalowe serce na zakrętki wy-
stawione przy posesji w ulicy 
Sienkiewicza koło sklepu „Moto-
cyklistka.com.pl” zostało zapeł-
nione. 

Zakrętki trafi ą do Stowarzysze-
nia Kutnowskich Motocyklistów, 
zostaną sprzedane, a pieniądze 
przekazane dla potrzebujących 
dzieci i ofi ar wypadków, które wy-
magają rehabilitacji.

– Szkoły, które zbierały za-
krętki, są zamknięte, a ludzie nie 
mają gdzie ich przekazać. Dlatego 
wpadłam na pomysł, aby zrobić 
pojemnik na zakrętki i przekazy-
wać je do kutnowskiego stowarzy-
szenia motocyklistów na pomoc 
potrzebującym – mówi Magdale-
na Skowrońska-Jaworska, przed 
której posesją stoi czerwone ser-
ce. – Mój pomysł, a wykonanie 
taty (emerytowanego policjanta 
– przyp. red.).

Metalowe serce stanęło wcze-
snym popołudniem 17 listopada.

Super inicjatywa i widać, 
że mieszkańcy ochoczo dołą-
czyli do akcji pomocowej, gdyż 
po 3 dniach było już zapełnione.

My przy pojemniku zasta-
liśmy Nataszę i Alana Bałazy, 
mieszkańców ulicy Sienkiewicza, 
jak wraz z mamą przynieśli swo-
je zakrętki.

– Cieszymy się, że takie ser-
ce na zakrętki pojawiło się w Ży-
chlinie – mówi mama dzieci. 
– Jesteśmy nauczeni, że zbieramy 
zakrętki od napojów, kosmetyków, 
płynów do prania. Zawsze zanosi-
liśmy je do szkoły. Ale te są teraz 
zamknięte. To tak niewiele kosztu-
je, a można pomóc innym. Wśród 
nas jest dużo potrzebujących osób. 
Super inicjatywa. Gratuluję pomy-
słu. 

To drugie takie serce w regio-
nie. Pierwsze jest w Bedlnie. dagNatasza i Alan Baławy przynieśli do metalowego czerwonego serca przy ul. Sienkiewicza zakrętki od butelek.
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Grabów | Inwestycja

Mieszkańcy mają 
oświetlenie uliczne 

Zakończono dwuetapową in-
westycję w  Grabowie polegają-
cą na budowie łącznie 1.920 m 
nowej linii oświetleniowej. Za-
montowano 29 opraw oświetle-
nia zewnętrznego LED. Wartość 
inwestycji to 198.202 zł. W cało-
ści została wykonana ze środków 
rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych.

Teraz mieszkańcy czują się 
bezpieczniej. W  Grabowie jest 
gęsta zabudowa, a  brak chodni-

ka w większej części wsi sprawia, 
że chodzenie jesienią i  zimą 
w ciemnościach jest niebezpiecz-
ne. A przecież do pobliskiej szko-
ły dochodzi część dzieci i  ich 
rodziców. Teraz mieszkańcy cze-
kają na chodnik. Przypomnijmy, 
że latem gmina Żychlin dostała 
500.000 zł z budżetu państwa na 
lokalne inwestycje w czasach pan-
demii. I właśnie część z tych środ-
ków wykorzystano na zrobienie 
ulicznego oświetlenia.  dag

Kutno | Sukces kutnowskich kryminalnych

Narkotyki i broń z amunicją
Policjanci z wydziału kryminalnego kutnowskiej komendy policji 
zatrzymali 5 osób w związku z przestępczością narkotykową. U jednego 
z nich, 33-latka, znaleziono broń palną z amunicją. W piątek 20 listopada 
Sąd Rejonowy w Kutnie zastosował wobec tego mężczyzny areszt 
tymczasowy na 3 miesiące.

Wieczorem 19 listopada 2020 
roku kutnowscy kryminalni, roz-
pracowując środowisko osób mo-
gących mieć związek z przestęp-
czością narkotykową, ustalili, 
że w jednym z garaży na terenie 
miasta może przebywać osoba, 
która posiada środki odurzające. 

– Na miejscu policjanci za-
uważyli znanego im mężczyznę, 
którego zachowanie wskazywało 
na to, że jest znacznie pobudzony 
i  nerwowy. Kryminalni postano-
wili wylegitymować mężczyznę 
– informuje Edyta Machnik, 
rzecznik KPP Kutno. – Ten jed-
nak na ich widok zaczął uciekać. 
Po krótkim pościgu został zatrzy-
many. 33-latek posiadał przy sobie 
susz roślinny oraz biały proszek. 
Podczas przeszukania garażu oka-

zało się, że w  środku ukrywała 
się za meblami jego żona. 33-let-
nia kobieta także miała przy sobie 
zawiniątka z  białym proszkiem 
oraz suszem roślinnym. 

Wstępne badania wykazały, 
że znalezione przy małżeństwie 
substancje to było prawie 120 gra-
mów amfetaminy, 2 gramy ma-
rihuany, kilka tabletek ekstazy 

oraz ponad 500 gramów substan-
cji o różnych formach, mogących 
być dopalaczami.

Jak mówi rzecznik, to jednak 
nie koniec niespodzianek, jakie 
ukryte były w  garażu. Policjan-
ci w poszyciu pufy znaleźli scho-
waną broń, na której posiadanie 
wymagane jest pozwolenie, dwa 

magazynki, kaburę oraz nabo-
je w  ilości 50 sztuk. Broń wraz 
z amunicją została zabezpieczona 
i zostanie zbadana przez biegłego. 

– Tego dnia mundurowi zatrzy-
mali jeszcze kolejnych trzech męż-
czyzn, którzy posiadali przy so-
bie substancje zabronione. Jeden 
z nich przyjechał do garażu samo-

chodem i jest podejrzany o kiero-
wanie pojazdem pod wpływem 
narkotyków – dodaje rzecznik. 
– Łącznie policjanci zabezpieczyli 
ponad 600 gramów substancji za-
bronionych. Zabezpieczony mate-
riał został przekazany do dalszych 
badań laboratoryjnych.

33-letni mężczyzna, u którego 
w garażu ujawniono znaczne ilo-
ści substancji zabronionej, usły-
szał łącznie 3 zarzuty: posiadania 
znacznej ilości środków odurza-
jących oraz ich udzielania, za co 
grozi do 10 lat pozbawienia wol-
ności oraz zarzut posiadania bez 
wymaganego zezwolenia broni 
i amunicji. To przestępstwo zagro-
żone jest karą do 8 lat więzienia. 

20 listopada 2020 roku, 
na wniosek Prokuratora Rejono-
wego w Kutnie, sąd zdecydował, 
że najbliższe trzy miesiące męż-
czyzna spędzi w areszcie. Pozosta-
ła czwórka zatrzymanych usłysza-
ła zarzuty za posiadanie środków 
odurzających, za co mogą spędzić 
za kratami nawet 3 lata. 

Natomiast 33-latek, który przy-
jechał autem, usłyszał dodatkowo 
zarzut kierowania samochodem 
pod wpływem narkotyków, za co 
grozi do 2 lat pozbawienia wol-
ności. Jak twierdzi policja, sprawa 
jest rozwojowa, policjanci nie wy-
kluczają kolejnych zatrzymań. dag

33-latek jest już w rękach kutnowskiej policji.
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W garażu 33-latka znaleziono w pufi e broń palną wraz z amunicją.
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Mieszkańcy Grabowa mają uliczne oświetlenie na długości 1920 m.
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Gmina Bedlno | Droga Stradzew – Stanisławice

Droga jest poprawiona, ale do ideału daleko
Droga dojazdowa do pól Stra-

dzew – Stanisławice, na realiza-
cję której gmina miała dostać do-
fi nansowanie z  Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rol-
nych, została wreszcie wykona-
na przez fi rmę Wotex z  Micina 
za kwotę 339.608 zł.

Droga ma 3 m szerokości i wy-
konana jest z destruktu na podbu-
dowie, z poboczami po obu stro-
nach, tak jak to było zapisane 

w  dokumentacji. Przypomnijmy 
jednak, że wykonawca zaczął ro-
bić drogę niezgodnie z dokumen-
tacją: bez podbudowy z  tłucznia, 
a destrukt ułożył na całej szeroko-
ści. Budowę zatrzymano, a Urząd 
Gminy w Bedlnie zobowiązał wy-
konawcę, by zerwał 500 m ułożo-
nego destruktu i zrobił podbudo-
wę zgodnie z projektem.

Przejechaliśmy się nową dro-
gą. Nie zachwyca. Droga jest 

wyniesiona wysoko, miejscami 
nawet ok. 30-40 cm, co przy jej 
szerokości może oznaczać, że 
w przypadku, gdy będą się mijać 
dwa ciągniki, jeden może „spaść” 
z  drogi w  rozmiękczone pole. 
Zjazdy na pole też są zbyt wąskie, 
by ciągnik z przyczepą mógł zje-
chać na pole lub wyjechać z pola 
na drogę. Już widać, że zjazdy są 
„rozjechane”. W środkowej czę-
ści drogi widać pierwsze lekkie 

koleiny. Droga jest na gwaran-
cji, co oznacza, że wykonawca 
po przeglądzie gwarancyjnym 
będzie musiał usunąć usterki.

Nie najszczęśliwsze jest też 
budowanie drogi dosłownie tuż 
obok potężnych drzew. Kwestią 
czasu jest, kiedy korzenie drzew 
naruszą dotychczasową strukturę 
drogi. Do tego takie jej usytuowa-
nie jest niebezpieczne. Wydaje 
się, że inwestor, czyli Urząd Gmi-
ny w Bedlnie, o wycince drzew 
powinien był pomyśleć wcze-
śniej, przed realizacją drogi.  

dag

Na zdjęciu widać, że droga dojazdowa jest wyniesiona, 
a zjazd na pole zbyt wąski, by wyjechać z pola ciągnikiem 
z przyczepą.
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Usytuowanie drogi tuż obok szpaleru potężnych drzew nie jest 
najlepszym rozwiązaniem. Tylko patrzeć jak korzenie zniszczą drogę. 
Do tego jest niebezpiecznie.
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Kąty 
Pożar koparki

Do dyżurnego PSP w Gosty-
ninie zawiadomienie o pożarze 
w miejscowości Kąty w gminie 
Pacyna, wpłynęło 18 listopada 
o godz. 10.49. Do płonącej ko-
parko-ładowarki zadysponowano 
trzy zastępy: JRG Gostynin, OSP 
Pacyna i OSP Model, łącznie 
10 strażaków. Spaliła się komora 
silnika i kabina. Wstępnie oszaco-
wano straty na ok. 50.000 zł.   dag

W Kątach w gminie Pacyna 
spaliła się koparko-ładowarka.
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Żychlin 
Zderzenie

20 listopada ok. godz. 15.40 na 
ul. Narutowicza, 41-letni kierowca 
Mercedesa nie zachował ostroż-
ności i uderzył w tył Citroena, któ-
rym kierowała 30-letnia kobieta. 
Na skutek uderzenia doznała ona 
obrażeń i została przewieziona do 
szpitala. Okazało się jednak, że 
nic poważnego się nie stało. Kie-
rowcy byli trzeźwi, postępowanie 
zakończyło się mandatem.  dag

Żychlin 
Pożar auta

W piątek 20 listopada o godz. 
15.55 strażacy z OSP Żychlin zo-
stali zadysponowani do pożaru sa-
mochodu marki Renault Scenic, 
znajdującego się na ulicy 3 Maja. 
Płonęła komora silnika. Pożar 
ugaszono. Wstępne szacunki strat 
to ok. 3.000 zł. Najprawdopodob-
niej przyczyną pożaru była utra-
ta izolacyjności przewodów elek-
trycznych w samochodzie.  dag
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Wola Kałkowa | Mieszkańcy niezadowoleni z przebiegu światłowodu

Te słupy przeszkodzą strażakom i kierowcom
21 mieszkańców  
Woli Kałkowej w gminie 
Bedlno podpisało się 
pod protestem przeciwko 
sposobowi ułożenia 
fragmentów linii 
światłowodowej,  
która jest budowana.

Na wysokości strażnicy OSP 
Wola Kałkowa przewody zamiast 
pod ziemią, jak były ustne uzgod-
nienia z mieszkańcami, mają być 
ciągnięte górą, na słupach.

Mieszkańcy zareagowali na-
tychmiast, po tym jak w  piątek 
13 listopada firma ustawiła kilka 
słupów na wysokości strażnicy, 
na których ma być podwieszony 
światłowód omijający znajdują-
cy się naprzeciwko transformator. 
Już w niedzielę zorganizowali ze-
branie i napisali pismo, w którym 
wyrażają swój sprzeciw na taki 
sposób przeprowadzenia światło-
wodu. 

O sytuacji powiadomiono wój-
ta Józefa Ignaczewskiego. Za po-
średnictwem Urzędu Gminy Be-
dlno protest mieszkańców został 
skierowany do Starostwa Powia-
towego w Kutnie, które wydawało 
pozwolenie na budowę.

– Gdy podpisywaliśmy zgodę 
na przejście światłowodu przez 
nasz teren, była mowa, że świa-
tłowód zostanie poprowadzo-
ny pod ziemią, że będą przeciski 
pod jezdnią i pod asfaltowym par-
kingiem przed strażnicą – mówi 
Grzegorz Kucharski, mieszkaniec 
i naczelnik OSP Wola Kałkowa. – 
Inaczej naszej zgody by nie było. 
Syn widział na mapach projekto-
wych, że słupów na niej nie było. 

Słupy postawione przez wyko-
nawcę kolidują z planowaną przez 
strażaków inwestycją – budową 
nowego garażu dla wozu gaśni-
czego. Ma on być w  przyszłym 

roku wybudowany tuż obok straż-
nicy, a słup ze światłowodem stoi 
akurat na planowanym wyjeź-
dzie. Wprawdzie niedaleko stoi 
też maszt z syreną alarmową, ale 
tę strażacy chcą przesunąć w inne 
miejsce.

We wtorek 17 listopada z nie-
zadowolonymi mieszkańcami 

spotkał się przedstawiciel wy-
konawcy. Niestety, spotkanie nie 
przyniosło żadnych efektów. Lu-
dzie usłyszeli, że linia światłowo-
dowa wykonywana jest zgodnie 
z projektem. Firma ma pozwole-
nie na budowę ze Starostwa Po-
wiatowego w Kutnie.

Słupy koło strażnicy to jeden 
problem, drugi to słup podwiesza-
jący, który ustawiono na skrzyżo-
waniu dróg od Gosławic w stronę 
Orłowa – mówi Jerzy Stasiak, soł-
tys Woli Kałkowej. – Tam też po-
winien być przecisk światłowodu 
pod drogą, ale ustawienie słupów 
jest dla wykonawcy tańsze. Słup 
stoi zbyt blisko skrzyżowania.  
W tym miejscu skrzyżowanie 
dróg jest prawie pod kątem pro-
stym, co oznacza, że kierowcy 
dużych tirów dowożących do go-
spodarstw pasze i  nawozy oraz 
rolnicy jadący z  przyczepami, 
będą mieć problem, aby się wyro-
bić. Tylko patrzeć, jak słup zosta-
nie przewrócony.

Mieszkańcy Woli Kałkowej 
protest zawieźli do Urzędu Gminy 
w Bedlnie.

Od razu przesłaliśmy protest do 
Starostwa Powiatowego w Kutnie 
– mówi nam Józef Ignaczewski, 
wójt gminy Bedlno. – Wprawdzie 
urząd wydawał decyzję lokaliza-
cyjną, ale gotową dokumentację 
inwestor składał do Starostwa Po-
wiatowego w Kutnie. To oni po-
winni się pochylić i  sprawdzić 
czy wykonywane prace są zgodne 
z projektem.

Teraz mieszkańcy zaczynają się 
zastanawiać. Źle zrobili, że pod-
czas wyrażania zgody na przebieg 
światłowodu zawierzyli na słowo, 
wierząc w  uczciwość inwestora, 
że przedstawiona mapa z przebie-
giem światłowodu jest właściwą. 
Gdyby przewidzieli takie zdarze-
nie, domagaliby się na piśmie za-
pewnienia, że światłowód zostanie 
poprowadzony pod ziemią na ca-
łej długości.

Dorota Grąbczewska

Mieszkańcy Woli Kałkowej zaprotestowali przeciwko postawieniu słupów pod linię światłowodową 
w sąsiedztwie strażnicy, gdzie w przyszłym roku chcą budować nowy garaż dla wozu gaśniczego. Mieli ustne 
zapewnienia, że tutaj światłowód będzie poprowadzony pod ziemią.
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Żychlin | Komisariat Policji ma kłopot – ale przestępcy nie powinni się cieszyć

Połowa policjantów wyłączona ze służby
Czytelnicy poinformowali nas, że w Komisariacie Policji w Żychlinie kilku 
funkcjonariuszy jest zakażonych koronawirusem. Trudną sytuację potwierdza 
podkom Edyta Machnik, rzecznik Komendy Powiatowej Policji w Kutnie.

Policjanci, którzy mają bezpo-
średni kontakt z wieloma miesz-
kańcami, są szczególnie narażeni 
na zakażenie koronawirusem.

W poniedziałek 23 listopada 
Czytelnik poinformował redakcję 
Nowego Łowiczanina, że w Ko-
misariacie Policji w  Żychlinie  

4 policjantów ma pozytywny wy-
nik na koronawirusa, zaś kolej-
nych 4 oczekuje na wynik testu. 
Nie było dezynfekcji komisariatu. 
Od 2 dni nie ma nocnych patroli.

Następnego dnia we wtorek 24 
listopada na nasze zapytanie odpo-
wiedziała rzecznik KPP w Kutnie. 

– Na dzień dzisiejszy z KP w Ży-
chlinie 5 policjantów jest w izola-
cji oraz 5 jest na kwarantannie – 
informuje Edyta Machnik.

To dużo jak na 20-osobową za-
łogę Komisariatu Policji w Żychli-
nie. Oznacza, że połowa funkcjo-
nariuszy jest wyłączona z pracy.

– Zapewniam, że na terenie 
Żychlina są planowane codzien-

nie służby policjantów. W realiza-
cji zadań dotyczących zapewnie-
nia bezpieczeństwa mieszkańcom 
Żychlina jak i  całej gminy biorą 
również udział policjanci z  kut-
nowskiej komendy – podkreśla 
rzecznik. – Sytuacja jest zmienna 
i  na bieżąco monitorowana. Ko-
menda Powiatowa Policji w Kut-
nie, jak i  podległe jej komisaria-
ty funkcjonują na dzień dzisiejszy 
przy zapewnieniu ciągłości służby 
i w rygorze sanitarnym. 

– Warto również podkreślić, 
że jak pokazują ostatnie donie-
sienia medialne jesteśmy w  sta-
nie zapewnić również patrole do-
datkowe pod kątem sprawdzenia 
miejsc zagrożonych włamaniami, 
co daje skutek w postaci zatrzy-
mywania osób poszukiwanych 
oraz sprawców różnych prze-
stępstw – ostrzega pani rzecz-
nik osoby, którym marzyłoby się 
wykorzystanie absencji w policji. 
 dag

Komisariat Policji w Żychlinie.
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Oporów | Przetarg na kolejne drogi

Chcą ułożyć asfalt w kilku 
różnych miejscach
Gmina Oporów 23 listopada 
ogłosiła przetarg na 
wykonanie nawierzchni 
asfaltowych na kolejnych 
2.310 m, na kilku odcinkach 
dróg. Oferty mają być 
złożone do 8 grudnia, zaś 
wykonanie do końca roku.

Nasuwa się jednak pytanie czy 
grudzień na budowę dróg to nie za 
późno? Czy aura pozwoli wyko-
nawcy wykonać zadanie? I pyta-
nie czy w ogóle znajdzie się wyko-
nawca, który podejmie się takiego 
zadania w grudniu, bowiem to na 
nim będzie ciążyć obowiązek re-
montów gwarancyjnych?

Przypomnijmy, że gmina Opo-
rów zakończyła układanie na-
wierzchni asfaltowej o grubości 
3 cm na kilku drogach gminnych  
o łącznej długości 4.964 m. W ka-
sie gminy zostały pieniądze, które 
samorządowcy chcą wykorzystać 
na zrobienie kolejnych odcinków 
dróg asfaltowych.

Prostą dokumentację technicz-
ną wykonano w listopadzie 2020 
r. Ogłoszony przetarg dotyczy bu-
dowy drogi asfaltowej o długości 
435 m w  obrębie Janów. Droga 
będzie przebiegać od końca dro-
gi asfaltowej do ostatniego zabu-
dowania. Będzie też drogą dojaz-
dową do pól. 

Drugi zaplanowany odcinek to 
droga w obrębie Mnich o długości 
432 m. To również jest droga do-
jazdowa do pól.

Ponadto zaplanowano wykona-
nie nawierzchni asfaltowej na dro-
gach wewnętrznych: obręb Janów 
o długości 562 m i 365 m, obręb 
Oporów o długości 309 m oraz 
obręb Pobórz o długości 110 m  
i 97 m.

Na wszystkich drogach ma być 
ułożona 3 cm warstwa asfaltu na 8 
cm podbudowie z tłucznia.

– Mam nadzieję, że aura po-
zwoli na wykonanie kolejnych 
dróg jeszcze w  tym roku. Dzię-
ki rządowemu dofinansowaniu 
500.000 zł, zostało nam trochę 
własnych środków, które chce-
my wykorzystać – mówi Robert 
Pawlikowski, wójt gminy Opo-
rów. – Jeśli się nie uda, to inwe-
stycję przeniesiemy na 2021 rok. 
W przyszłym roku mamy do zro-
bienia ok. 10 km dróg. Później 
będziemy wracać do układania 
drugiej warstwy asfaltu na pierw-
szych drogach asfaltowych, które 
robiliśmy.  dag

Gmina Żychlin | Policja prosi o pomoc

Śmiertelne potrącenie rowerzysty
Kutnowscy policjanci wyja-

śniają okoliczności wypadku, 
do którego doszło 23 listopada  
o godz. 20.20 w  miejscowości 
Klemensów Grzybowski w  gmi-
nie Żychlin. Potrącony rowerzy-
sta nie żyje. Sprawca wypadku nie 
udzielił pomocy poszkodowane-
mu i zbiegł z miejsca zdarzenia.

56-letniego mężczyznę, miesz-
kańca okolicznej miejscowości, 
reanimowano. Niestety, nie udało 
się do uratować. – Poszukujemy 

kierowcy, który nieznanym jak 
na razie samochodem potrącił ro-
werzystę, który miał założoną ka-
mizelkę odblaskową – mówi pod-
kom. Edyta Machnik, rzecznik 
KPP Kutno. – Za spowodowanie 
wypadku drogowego ze skutkiem 
śmiertelnym oraz ucieczkę z miej-
sca zdarzenia grozi do 12 lat po-
zbawienia wolności. Policja pro-
si o kontakt świadków z oficerem 
dyżurnym KPP w Kutnie z z KPP 
w  Kutnie tel. 47-842-21-00. dag

Pacyna | Komisarz wyborczy wygasił mandat radnego

Kiedy wybory uzupełniające?
W piątek 20 listopada komisarz 

wyborczy Płock II Marta Walisie-
wicz wydała 20 listopada posta-
nowienie o wygaszeniu mandatu 
radnego Stanisława Kołodziejczy-

ka z Luszyna z dniem jego śmierci 
25 października 2020. 

Procedura trwała bardzo długo, 
niemal miesiąc, bowiem KWB 
oddział w Płocku długo czekał na 

dostarczenie przez gminę Pacyna 
świadectwa zgonu. 

Radny Stanisław Kołodziej-
czyk był wybrany z okręgu nr 3, 
z listy nr 17 KWW Wspólna Gmi-

na - Wspólna Sprawa, czyli komi-
tetu obecnego wójta Krzysztofa 
Woźniaka.

Postanowienie zostało teraz 
przekazane do wojewody mazo-
wieckiego, który podejmie de-
cyzję o terminie rozpisania wy-
borów uzupełniających do Rady 
Gminy Pacyna.  dag

Słupy postawione 
przez wykonawcę 
kolidują z planowaną 
budową nowego 
garażu dla wozu 
gaśniczego. Słup  
ze światłowodem stoi 
akurat na planowanym 
wyjeździe. 

Dzięki rządowemu 
dofinansowaniu 
500.000 zł, zostało 
nam trochę własnych 
środków, które chcemy 
wykorzystać.

wójt Robert Pawlikowski
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Kutno | Duża zmiana w kutnowskim szpitalu samorządowym

Część lekarzy odeszła, 
nowy prezes chce uzdrowić szpital

dokończenie ze str. 1
Zatrudniamy 120 pielęgniarek 

i 30 lekarzy, co na razie wystarczy, 
by obsłużyć 150 chorych. Będę 
prosić o dodatkowe środki ochro-
ny indywidualnej i 4-litrowe butle 
z tlenem. 

Docelowo chcemy zmoderni-
zować wewnątrzszpitalny system 
dostarczania tlenu. Cały czas bę-
dziemy pozyskiwać nowy perso-
nel. Stosowne pismo w tej sprawie 
prezes Andrzej Pietruszka już wy-
stosował do wojewody łódzkiego.

Dyrektor ds. fi nansowych Ma-
rek Wojciechowski informował, 
że NFZ przekazuje szpitalowi 
po 890 zł dziennie za każde łóż-
ko gotowe do przyjęcia pacjenta 
z COVID-19 i po 3.800 zł za le-
czenie każdego pacjenta zakażo-
nego koronawirusem.

Daniel Kowalik, starosta kut-
nowski, po raz kolejny uspokajał, 
że kutnowski personel medyczny 
otrzyma obiecane przez rząd pie-
niądze. Jeśli ministerstwo nie zdą-
ży ich przekazać na czas, to środki 
na podwyżki pożyczy starostwo. 

Kutnowski szpital 
choruje od 30 lat
Nowy zarząd podjął się trud-

nej roli, bowiem od 30 paździer-
nika 2020 roku KSS w Kutnie stał 
się szpitalem COVID-owskim, 
co oznacza, że nie ma tu leczenia 
na tradycyjnych oddziałach. Po-
nadto szpital od 10 lat, po prze-

kształceniu w spółkę z ograniczo-
ną odpowiedzialnością, boryka 
się z  problemami fi nansowymi. 
Poprzedni prezes Andrzej Pie-
truszka, były dyrektor szpitala 
w Łęczycy, gdy rozpoczynał pra-
cę, także podejmował się zadania 
„uzdrowienia” szpitala w Kutnie. 

Na przestrzeni lat szpital był już 
dwukrotnie oddłużany, w  1998 
roku oraz w 2010 roku, gdy prze-
kształcano go z SP ZOZ w spółkę 

Kutnowski Szpital Samorządowy. 
Ostatnim razem umorzono zale-
głości w wysokości 54 mln zł, ko-
lejnych kilkanaście milionów zło-
tych wziął na swe barki powiat. 
Po 9 latach funkcjonowania w no-
wej strukturze znów się okazało, 
że sytuacja fi nansowa szpitala jest 
fatalna.

Na gwałtowne pogorszenie sy-
tuacji szpitala w 2018 roku miała 
wpływ reforma służby zdrowia, 
włączenie szpitali do sieci i nali-
czanie kontraktu na podstawie wy-
konania w IV kwartale 2017 roku, 
gdy szpital nie wykonał całego 
kontraktu. To skutkowało zmniej-
szeniem kontraktu na 2018 rok 
o 2 mln zł. 

Skrzydła szpitalowi podciął 
też wyrok sądu z kwietnia 2019 r. 
nakazujący wypłatę ogromnego 
odszkodowania za błąd lekarski 
na oddziale położniczo-ginekolo-
gicznym w wysokości 2,5 mln zł. 

Strata za rok 2018 wyniosła 5,262 
mln zł. Zobowiązania na koniec 
2017 r. wynosiły 22,490 mln zł, 
zaś na koniec 2018 r. wynosiły już 
32,780 mln zł. W I półroczu 2019 
r. sytuacja nic się nie poprawiła, 
a zadłużenie jeszcze bardziej po-
grążało szpital. 

Zarząd powiatu wraz z dyrek-
torem Andrzejem Pietruszką za-
czął proces restrukturyzacji, wg 19 
już (!) programu naprawczego od 
1998 roku. Pod koniec 2019 roku 
udało się skonsolidować zadłu-
żenie. Niestety, pandemia znów 
zmieniła szpitalne realia.

– Czerwiec 2020 roku był 
pierwszym miesiącem od wielu 
wcześniejszych, gdy bilans szpita-
la zakończył się kwotą 200.000 zł 
na plusie – mówi Daniel Kowalik, 
starosta kutnowski.

Niestety, szybko rozszerzają-
ca się pandemia i  decyzja woje-
wody łódzkiego, by z  dniem 30 

października szpital w Kutnie był 
COVID-owski, całkowicie zmie-
niła realia jego funkcjonowania. 
Wielu lekarzy i pielęgniarek zło-
żyło wypowiedzenia z pracy, nie 
chciało pracować z osobami cho-
rymi na COVID w trosce o swo-
je zdrowie. Szpital borykał się 
z  brakiem personelu. I właśnie 
wtedy dr Pietruszka zrezygnował 
z  funkcji dyrektora. Ofi cjalnie 
ze względów zdrowotnych. 

Czy nowemu zarządowi uda się 
uzdrowić szpital? Wszyscy wcze-
śniejsi prezesi deklarowali, że to 
możliwe. Niestety, zawsze koń-
czyło się tak samo. Szpital popa-
dał w jeszcze większe zadłużenie. 

Prezes Artur Gur zadeklarował, 
że w  styczniu 2021 roku będzie 
mógł powiedzieć więcej o  szpi-
talu, jego kondycji i  szansach 
na wyjście z impasu. Dziś można 
się zastanawiać czy COVID po-
może w ustabilizowaniu fi nansów, 
czy jeszcze bardziej pogrąży pla-
cówkę? 

Dorota Grąbczewska

Krzysztof Gawryszczak
ponownie laureatem
wśród sołtysów. str. 6Aktualności
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TO ONI BIORĄ ODPOWIEDZIALNOŚĆ

Artur Gur, prezes KSS
Jest menadżerem z ponad 
dwudziestoletnim stażem. 
Pracował w polskich 
i międzynarodowych 
przedsiębiorstwach w Polsce, 
Słowacji, na Węgrzech, gdzie 
pełnił funkcje dyrektorskie 
i zarządcze.

Marek Wojciechowski, 
dyrektor ds. fi nansowych
Jest wykładowcą 
Uniwersytetu Łódzkiego, jego 
zainteresowania dotyczą 
problematyki funkcjonowania 
samorządu terytorialnego. 
Doświadczenia zdobył 
pracując w jednostkach 
samorządu, Departamencie 
Polityki Zdrowotnej Urzędu 
Marszałkowskiego 
oraz na Wydziale 
Ekonomiczno-Socjologicznym 
Uniwersytetu Łódzkiego.

Starosta kutnowski podczas poniedziałkowej konferencji zaprezentował nowego prezesa KSS Artura Gur 
(drugi od lewej) oraz dyrektora ds. fi nansowych (pierwszy od lewej).

FO
T.

 D
O

R
O

TA
 G

R
Ą

B
C

ZE
W

S
K

A

Na przestrzeni lat 
szpital był już 
dwukrotnie oddłużany, 
w 1998 oraz w 2010 r. 
Ostatnim razem 
umorzono zaległości 
w wysokości 54 mln zł, 
kolejnych kilkanaście 
milionów złotych wziął 
na swe barki powiat. 

wśród sołtysów. str. 6
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Żychlin, Pacyna | Postępowanie w sprawie decyzji środowiskowej

Kiedy modernizacja drogi 583?
Wojewódzki Zarząd 
Dróg w Łodzi 
powoli finalizuje 
przygotowanie 
inwestycji polegającej 
na modernizacji drogi 
583 przebiegającej 
przez Żychlin, 
ulicą Sannicką do 
granicy województwa 
łódzkiego 
i województwa 
mazowieckiego.

Na początku listopada WZD 
wystąpił do Urzędu Gminy Ży-
chlin o  wydanie decyzji środo-
wiskowej na  rozbudowę pierw-
szego z  odcinków od  5+968 do 
7+627 km, czyli 1.659 metrów, tj. 
od skrzyżowania z ulicą Łukasiń-
skiego, dalej do granicy woj. łódz-
kiego. 9 listopada Urząd Gminy 
w  Żychlinie wszczął postępowa-
nie w  tej sprawie. Jednocześnie 
wystosował pisma z prośbą o opi-
nię w tej sprawie do kutnowskiego 
Sanepidu, Regionalnego Dyrekto-
ra Ochrony Środowiska w Łodzi 
oraz do Wód Polskich, Zlewnia 
w Łowiczu.

O modernizację drogi 583 sa-
morządowcy z Żychlina zabiegają 
od kilku lat. Systematycznie dwa 
razy w roku pisali pisma z proś-
bą o  poprawę bezpieczeństwa 
na skrzyżowaniach w Żychlinie.

W ubiegłym roku WZD przy-
stąpił do opracowania dokumen-
tacji na  modernizację drogi 583 
przebiegającej przez Żychlin.

Jak informuje Marcin Nowic-
ki, rzecznik WZD w Łodzi, dro-
gowa inwestycja w Żychlinie zo-
stała podzielona na dwa zadania. 
Projektowanie odcinka od ul. Łu-
kasińskiego przez ulicę Sannicką 

zostało zakończone i stąd wniosek 
o wydanie decyzji środowiskowej. 

Drugi odcinek drogi, ok. 400 m 
koło Trzech Krzyży, jest projekto-
wany. Tam ma być rondo. – Pla-
nujemy rozbudowę jezdni do 7 m, 
budowę obustronnych chodników 
szerokości 2 m, budowę pary za-
tok autobusowych, odwodnie-
nia, przepustu, zjazdów, oświetle-
nia, przebudowę kolizji. Z uwagi 
na bliskość zabudowy i brak do-
stępnego terenu nie planuje się 
ścieżki rowerowej – mówi Marcin 
Nowicki, rzecznik WZD w Łodzi.

Pierwszy, dłuższy odcinek mo-
dernizacji drogi 583, rozpoczyna 
się przed skrzyżowaniem z ul. Łu-
kasińskiego, a kończy na granicy 
z  województwem mazowieckim. 
Jezdnia zostanie poszerzona do 7 
m szerokości. – Niemal na  całej 

długości drogi planuje się budowę 
ścieżki rowerowej z  dopuszcze-
niem ruchu pieszego szerokości 
2,6 m oraz budowę chodnika sze-
rokości 2,0 m. Oprócz tego po-
wstanie para zatok autobusowych, 
rozbudowane zostaną skrzyżowa-
nia, powstanie nowe odwodnie-
nie, przepusty, zjazdy, oświetlenie 
oraz przebudowane zostaną koli-
zje z sieciami infrastruktury doda-
je rzecznik. 

Będą też dwa ronda, na skrzy-
żowaniu z ulicami Łukasińskiego 
i Sannicką. 

Kiedy zatem fizycznie 
rozpocznie się 
modernizacja?
– Rozpoczęcie inwestycji 

w  2021 będzie zależne od  uzy-
skania wszystkich wymaganych 

decyzji oraz zagwarantowania 
środków w  budżecie woj. łódz-
kiego – informuje Marcin Nowic-
ki, rzecznik WZD. – Plan zakłada, 
że w przyszłym roku ma być goto-
wa dokumentacja wraz z pozwo-
leniami ZRID na  oba etapy. Po 
tym będzie można ogłaszać prze-
targ, ale nie zapadła jeszcze decy-
zja, który odcinek będzie robiony 
pierwszy, tak jak trudno mi podać 
teraz dokładny termin, kiedy bę-
dziemy mogli ogłosić przetarg.

Przypomnijmy, że trwa też pro-
jektowanie modernizacji dalszego 
odcinka drogi 583 przebiegające-
go na terenie gminy Pacyna, woj. 
mazowieckie, od  granicy przez 
Skrzeszewy do Modela. Wszyst-
ko wskazuje na to, że obydwie in-
westycje zbiegną się w czasie. 

Dorota Grąbczewska

Bedlno | Inicjatywa radnego

Interpelacja w sprawie 
pomocy przedsiębiorcom
16 listopada radny  
Rady Gminy Bedlno 
Tomasz Ryczkowski  
złożył do Urzędu Gminy 
Bedlno interpelację 
w sprawie pomocy 
przedsiębiorcom z gminy 
Bedlno, którzy w pandemii 
koronawirusa mają mniejsze 
dochody.

– Ostatnio zgłosili się do mnie 
przedsiębiorcy z  gminy Bedl-
no, którzy płacą podatek od środ-
ków transportu. Ograniczenia spo-
wodowane pandemią sprawiają, 
że  zostali zmuszeni ograniczyć 
swoją działalność. Proszą o  po-
moc. Dlatego warto pochylić się 
nad tą propozycją, bo to od  ich 
funkcjonowania i kondycji finan-
sowej w przyszłości będą zależeć 
dochody gminy. Trzeba pomóc 
przedsiębiorcom w trudnym cza-
sie.

Radny w  wyważony sposób 
odnosi się do prośby przedsię-
biorców, mając też na względzie 
dochody do kasy gminy. Dlate-
go proponuje, by włodarze gminy 
umarzali wysokość podatku trans-
portowego w 50 proc., po przed-
łożeniu przez przedsiębiorców 
dokumentów potwierdzających 
spadek dochodów. Jednocześnie 
radny wnioskuje, by urząd zmini-
malizował niezbędną dokumenta-
cję do przedłożenia przez nich bi-
lansu finansowego za ostatni rok 
obrotowy oraz bilansu finansowe-
go za I, II i III kwartał 2020 roku.

Ponieważ pandemia ogranicza 
spotkania radnych, zaproponował, 
by urząd przesłał jego interpelację 
do wszystkich radnych, by ci mo-
gli zapoznać się z jego propozycją, 
przemyśleć i podjąć odpowiednie 
decyzje. 

Ze względu na pandemię naj-
bliższa sesja rady Gminy Bedlno 
będzie zdalna.  dag

Żychlin | Drużyna młodzieżowa

Strażacy wciąż  
zbierają złom
Akcja zbierania złomu 
zorganizowana z inicjatywy 
Młodzieżowej Drużyny 
Pożarniczej w Żychlinie 
na zakup torby medycznej 
spotkała się z dużym 
odzewem społecznym.

Zebrano złomu za 1.900 zł, 
znaleźli się sponsorzy i  okazało 
się, że  pieniądze na  zakup torby 
medycznej szybko zostały uzbie-
rane. Torba już jest kupiona i znaj-
duje się na wozie strażackim, by 
służyć potrzebującym.

Jednak strażacy nie ustają 
w dalszej zbiórce złomu. – Uzna-
liśmy, że złom będziemy zbierać 
nadal – mówi Jakub Pawlak, je-
den z inicjatorów akcji. – Pienią-
dze ze sprzedaży złomu będziemy 
przeznaczać na zakup następnego 
sprzętu. Ostatnio jeden ze straża-
ków przekazał nam ok. tony zło-
mu.

Ludzie przed świętami robią 
porządki na  posesjach. Niepo-
trzebny złom, który tylko zagraca 
podwórka, strychy i garaże, mogą 
odebrać strażacy. Proszę dzwonić 
pod numer 607-543-835.  dag

Na skrzyżowaniu ulic Łukasińskiego i Orłowskiego będzie bezkolizyjne rondo, co poprawi bezpieczeństwo 
na tym niebezpiecznym skrzyżowaniu, gdzie często dochodzi do kolizji i wypadków.

FO
T.

 D
O

R
O

TA
 G

R
Ą

B
C

ZE
W

S
K

A



 www.lowiczanin.info6 26 listopada 2020      nr 48   

Bedlno | Drugie miejsce sołtysa z Orłowa Parceli 

Krzysztof Gawryszczak  
po raz drugi odniósł sukces
18 listopada zakończyło 
się głosowanie SMS na 
najlepszego sołtysa w woj. 
łódzkim. Po raz drugi z rzędu 
Krzysztof Gawryszczak, 
sołtys z Orłowa Parceli, 
zajął drugie miejsce 
w województwie łódzkim.

W tegorocznej edycji plebiscy-
tu SMS Mistrzowie Agro i Dzien-
nika Łódzkiego, w  kat. Sołtys 
Roku, gdzie głosowanie trwało 
od 4 do 18 listopada, na Krzyszto-
fa Gawryszczaka z Orłowa Parceli 
zagłosowało 1.717 osób. Ten wy-
nik dał mu drugie miejsce w woje-
wództwie łódzkim. Przed rokiem 
pan Krzysztof też zajął II miejsce 
w województwie łódzkim, zbiera-
jąc 1.290 głosów. 

Po pierwszym etapie głosowa-
nia, które zakończyło się z  koń-
cem października, Krzysztof 
Gawryszczak został najlepszym 
sołtysem powiatu kutnowskiego. 
W pierwszym etapie zebrał 1.130 
głosów, rok wcześniej 906 głosów.

Po pierwszym etapie zajmował 
czwarte miejsce w województwie 
łódzkim. Teraz, dzięki poparciu 
mieszkańców powiatu kutnow-
skiego, udało mu się przesunąć 
z czwartego na drugie miejsce.

– Bardzo dziękuję wszystkim 
mieszkańcom powiatu kutnow-

skiego, którzy na mnie głosowali, 
którzy mnie wspierali i kibicowa-
li. Szczególne podziękowania kie-
ruję do pani Anny Miziołek, która 
zgłosiła mnie po raz drugi do kon-
kursu – mówi Krzysztof Gawrysz-
czak. 

Krzysztof Gawryszczak jest 
sołtysem Orłowa Parceli od stycz-
nia 2019 r. Pracuje też w  GOK  
w  Bedlnie. Jest znany i  lubiany, 
co potwierdziła ilość wysłanych 
SMS, choć te były płatne. Gratu-
lacje!  Dorota Grąbczewska

Żychlin | Warsztaty Terapii Zajęciowej

Niepełnosprawni pozostają w domach
Ze względu na pandemię 
30 niepełnosprawnych 
uczestniczących  
w zajęciach Warsztatów 
Terapii Zajęciowej 
w Żychlinie pozostaje  
w domach.

Od 2 listopada do 10 listopada 
pracownicy pracowali tylko zdal-
nie, teraz, od 12 listopada, pracują 
hybrydowo. Każdego dnia kon-
taktują się telefonicznie ze swo-
imi podopiecznymi.

COVID-19 nie ominął Warsz-
tatów Terapii Zajęciowej. Trzech 
pracowników było chorych, mia-
ło pozytywny wynik. 

– Teraz mamy hybrydową pra-
cę. Część pracowników przycho-
dzi do pracy w  ośrodku, reszta 

pracuje zdalnie – mówi Elżbieta 
Woźniak, kierownik WTZ w Ży-
chlinie. – Systematycznie dzwo-
nimy do naszych podopiecznych, 
by porozmawiać z nimi przez kil-
ka minut. Podopieczni z niecier-
pliwością czekają na nasz telefon.

Czas pandemii to również 
ciężki czas dla opiekunów osób 
niepełnosprawnych, którzy teraz 
nie mają chwili wytchnienia. 

W połowie października 
Warsztaty Terapii Zajęciowej  
w Żychlinie dostały z PFRON-u 
dotację 7.000 zł na walkę z pan-
demią. 

– Za przekazane pieniądze ku-
piliśmy ozonator do dezynfekcji 
pomieszczeń, trzy automatycz-
ne stojące dozowniki do dezyn-
fekcji, maseczki, przyłbice. Już 
wcześniej, w  czerwcu, gdy się 

otwieraliśmy, dostaliśmy 4.000 
zł, za które kupiliśmy 3 stojące 
samoczynne dozowniki, masecz-
ki, przyłbice i mydła antybakte-
ryjne. Przy wejściu mamy matę 
dezynfekcyjną. Teraz mamy tyle 
zapasu środków ochrony osobi-
stej, że starczy ich do marca.

Dziś nikt nie wie, kiedy ży-
cie wróci do normalności. Czy 
zniesienie obostrzeń będzie też 
dotyczyć transportu? To ważny 
element funkcjonowania WTZ, 
bowiem większość podopiecz-
nych jest dowożona do placówki 
9-osobowym busem. 

Rygory dotyczące liczby prze-
wożonych osób oznaczałyby 
większy problem organizacyj-
ny i większe koszty, bowiem bus 
musiałby robić po kilka kursów 
dziennie więcej.  dag

Żychlin | Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii

Jedzie pięćdziesiąt tabletów
Wkrótce do Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii 
w Żychlinie przyjedzie 50 tabletów Huawei Media Pad 
5 z bezprzewodowymi klawiaturami. Tym samym każdy 
z podopiecznych placówki będzie mieć własny sprzęt.

W poniedziałek 16 listopada 
do MOS w Żychlinie dotarła do-
bra informacja. Wniosek placów-
ki o  sprzęt multimedialny został 
zaakceptowany do realizacji z pro-
gramu Szkolne Pakiety Multime-

dialne Ogólnopolskiej Sieci Edu-
kacyjnej OSE, ufundowanego 
przez Państwowy Instytut Badaw-
czy NASK.

– Wnioski o  komputery skła-
dałam na Szkołę Podstawową 

i  Szkołę Branżową na począt-
ku roku szkolnego – mówi Ewa 
Rutkowska, dyrektor DoMOStwa 
w Żychlinie. – To oznacza, że do-
staniemy po 25 zestawów o war-
tości 24.262 zł każdy, razy dwa 
(dla SP i Szkołę Branżową), czy-
li łącznie pięćdziesiąt sztuk table-
tów o wartości prawie 50 tysięcy 
złotych. Bardzo się cieszę. Teraz 
każde dziecko będzie mieć swój 
tablet.  dag

Krzysztof Gawryszczak przy figurce Matki Boskiej w Orłowie Parceli. 
Sołtys jest też w radzie parafialnej w Orłowie.
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Żychlin | Coraz większa popularność twórczości Rafała Klimczaka

Nudzimisie i Leśne Skrzaty 
podbijają serca czytelników
Rafał Klimczak,  
autor serii książek dla 
dzieci „Nudzimisie” 
i „Leśne skrzaty” może 
mieć powody do dumy 
i satysfakcji. Niedawno 
fragmenty jego książki 
czytano  
na planie filmowym  
„M jak miłość”,  
co uważni widzowie 
szybko wychwycili.

Usatysfakcjonowany tym fak-
tem autor zamieścił taką informa-
cję na Facebooku. W komenta-
rzach jedna z pań poinformowała, 
że jej dzieci z przedszkola znajdu-
jącego się w miejscowości Sadko-
wo koło Wrocławia chcą zmienić 
nazwę grupy na Nudzimisie.

Nudzimiś to również lokal-
ny produkt Urzędu Gminy Ży-
chlin. Dwa lata temu powstała 
maskotka Nudzimisia oraz ma-
skotka żywego Nudzimisia, któ-
ra uświetnia żychlińskie impre-
zy, w których uczestniczą dzieci. 
Rok temu z  inicjatywy Urzędu 
Gminy Żychlin zaczęto organi-
zować Nudzimisiową Rodzinę, 

do której są zapraszane dzieci 
urodzone w 2019, a teraz w 2020 
roku wraz z rodzicami i rodzeń-
stwem.

Włodarze gminy mają też pla-
ny, by w  przyszłości stworzyć 
w parku koło domu kultury ścież-
kę edukacyjną Nudzimisiów. 

Jak mówi autor, pierwszą 
książkę o  „Nudzimisiach” napi-
sał w  2010 roku, zainspirowany 
zachowaniem swojego syna Szy-

mona, który jako dziecko siedząc 
wśród zabawek, wciąż powtarzał 
„nudzi mi się”.

– Najpierw wymyśliłem stwor-
ki Nudzimisie, a  później histo-
rię. Rękopis książki wysłałem 
do kilku wydawnictw. Zainte-
resowanie wykazało wydaw-
nictwo „Skrzat”, z  którym do 
dziś współpracuję – mówi Rafał 
Klimczak. – Ilustratorka z  wy-
dawnictwa zrobiła wizualizację 

Nudzimisiów na podstawie mo-
jego projektu, który został świet-
nie udoskonalony. Każda książka 
opowiadała o  innym problemie 
przedszkolaka. Po czwartej książ-
ce chciałem zakończyć pisanie, 
ale wydawca nalegał, abym napi-
sał jeszcze dwie następne książki. 
Kilka razy zamierzałem zakoń-
czyć serię i kilka razy na prośbę 
wydawcy pisałem następne. Po 
10 książce stwierdziłem, że jest to 

ostatnia z tej serii, dlatego dałem 
jej tytuł „Ostatnie spotkanie”. 

W międzyczasie Rafał Klim-
czak pisał książki o  ekologii 
„Przygody leśnych skrzatów” 
oraz osiem książek z serii „Pozna-
ję świat i kropka”, w których pro-
stym językiem wyjaśnia dlaczego 
samolot lata, dlaczego trawa jest 
zielona, dlaczego zegar chodzi 
i  odmierza czas, dlaczego Słoń-
ce świeci, jak działa jakieś urzą-
dzenie.

Pierwsza „Kropka” powsta-
ła w  2015 roku. Rafał Klimczak 
przyznaje, że fascynuje go kosmos 
i  astronomia, bardzo lubi książki 
popularnonaukowe.

Pierwszymi recenzentami 
wszystkich książek były córka 

Agata, studentka psychologii oraz 
żona. – Przeczytałam wszystkie 
książki taty – mówiła nam 2 lata 
temu Agata. – „Poznaję świat 
i kropka” to oczko w głowie taty. 
On fascynuje się wyjaśnieniem 
różnych zjawisk. Bardzo dużo 
czyta literatury popularnonauko-
wej. To wspaniała książka dla ro-
dziców, którzy ją kupując znajdą 
odpowiedź na wiele pytań zada-
wanych przez dzieci. Gdy poinfor-
mował nas, że kończy z pisaniem 
Nudzimisiów, co uczynił w książ-
ce zatytułowanej „Ostatnie spo-
tkanie”, było smutno rozstawać 
się z bohaterami. 

W 2015 roku Rafał Klimczak 
otworzył następny etap pisania  
– książek fantastycznych dla mło-
dzieży. Fantastyka to następna sfe-
ra życia, która bardzo go interesu-
je.

Pierwszą książką był „Toma 
i P.S.O.T. Omanoid”. Na wniosek 
wydawcy Rafał Klimczak posłu-
guje się pseudonimem autorskim 
Raphael Klyme.

To opowieść o  genialnym na-
stolatku, który, wychowywany 
przez ojca, wciąż sprawia kłopo-
ty wychowawcze. Razem udają 
się na wakacje, gdzie rozgrywa się 
awanturnicza akcja w  kosmosie 
z  udziałem sztucznej inteligencji  
– robota, udziałem ciemnej ma-
terii i  energii. Mają niesamowite 
przygody, dokonują niezwykłych 
wynalazków oraz odnajdują ory-
ginalne i zaskakujące formy życia. 
Jej zaletą jest wartka akcja, która 
wciąga czytelnika. Ta książka po-
trafi połączyć pokolenia. Książka 
na początku 2018 roku znalazła 
się w księgarniach.  dag

Książka Rafała Klimczaka z Żychlina o leśnych skrzatach na planie filmowym „M jak Miłość”.
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Każda książka 
opowiadała 
o innym problemie 
przedszkolaka.  
Po czwartej chciałem 
zakończyć pisanie, 
ale wydawca nalegał, 
abym napisał jeszcze 
dwie następne książki. 
Po 10 stwierdziłem,  
że jest to ostatnia  
z tej serii, dlatego 
dałem jej tytuł 
„Ostatnie spotkanie”.
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Anna Stasiak pokazuje nowe nabytki – nowoczesne dwa kociołki warnicze do dotowania zup oraz nową 
patelnię elektryczną.
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Żychlin 

Pogrzeb księdza
W sobotę 21 listopada w koście-

le parafialnym w Żychlinie o godz. 
14.00 odbyła się msza święta po-
grzebowa ks. Henryka Michała 
Ciołkowskiego, który pochodził 
z  naszej parafii. Został pocho-
wany na cmentarzu parafialnym.

Ks. Henryk Michał Ciołkow-
ski miał 71 lat, zmarł 18 listopa-
da 2020 r. Kapłanem był 46 lat. 
Od 1993 roku był proboszczem 
w Ojrzanowie gmina Żabia Wola, 
powiat Żelechowice. Tam też 
o godz. 11.00 odbyła się uroczysta 
msza pogrzebowa, po czym trum-
nę z ciałem księdza przewieziono 
do rodzinnej parafii w Żychlinie.

Ze względu na pandemię w po-
grzebie księdza w  Żychlinie nie 
uczestniczyło wielu księży, jak to 
zwykle bywa, gdy umiera ksiądz. 
W  ostatniej drodze towarzyszy-
ło mu też niewielu mieszkańców 
gminy. Niewielu go bowiem zna-
ło.  dag 

Plecka Dąbrowa | Szkoła Podstawowa

Sportowa wykładzina zamiast 
parkietu w sali gimnastycznej
Dobiegają końca prace związane z modernizacją sali 
gimnastycznej i boiska w Szkole Podstawowej w Pleckiej 
Dąbrowie. Wartość inwestycji to 120.000 zł (wraz 
z monitoringiem za 8.000 zł) z czego dofinansowanie  
to 80.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi.

Sala gimnastyczna w  szko-
le ze sportowym tarketem w ko-
lorze błękitu, ścianami z  gładzią 
i  nowym oświetleniem, wyglą-
da imponująco. Do zamontowa-
nia zostały tylko drabinki szkol-
ne. Szkoda jedynie, że dzieci,  
ze względu na pandemię, będą 
musiały poczekać do stycznia, aby 
korzystać z nowej sali.

Boisko wokół szkoły już dwa 
miesiące temu zostało ogrodzone, 
zamontowano trzy lampy oświe-

tleniowe oraz zamontowano mo-
nitoring zewnętrzny. 

W tym tygodniu murawa bo-
iska ma być tak przygotowana 
przez formę Alko z  Wysokieni-
cy, by posiać na niej nową trawę.  
Po takim zabiegu boisko ma być 
równe i bezpieczne dla korzysta-
jących z niej dzieci. Ufekt będzie 
widoczny dopiero na wiosnę, gdy 
trawa urośnie.

Przez koronawirusa umo-
wa z  Urzędem Marszałkow-

skim w  Łodzi na dofinansowa-
nie 80.000 zł (gmina zabiegała 
o  100.000 zł) została podpisana 
dopiero 22 lipca. By ze  wszyst-
kim zdążyć na czas, inwestycję 
podzielono na kolejnych sześć za-

dań, które wykonywali różni wy-
konawcy. Ogrodzenie robiła firma 
Maj-Mat z Sierakowic koło Skier-
niewic, oświetlenie boiska firma 
Iwtech z Łowicza, renowację bo-
iska firma Alko z  Wysokienicy, 
sprzęt sportowy (bramki do piłki 
nożnej, słupki i siatkę do siatków-
ki oraz sprzęt do sali gimnastycz-
nej) dostarczyła firma Sport Gru-
pa z Mińska Mazowieckiego.

Najwięcej problemów tech-
nicznych przysporzyła jednak sala 
gimnastyczna. Początkowo pla-
nowano, że na podłodze będzie 
drewniany parkiet.

– Najpierw okazało się, że 
jego cena jest bardzo wysoka ok. 
50.000 zł, a dodatkowo wykonaw-

ca ocenił, że stare podłoże trzeba 
skuć i wylać nowe, a to musiałoby 
odczekać 3 miesiące, na co brako-
wało czasu, bowiem cały projekt 
musi być rozliczony do końca 
roku – mówi Beata Kwiatkowska, 
dyrektor szkoły. – Dlatego zmie-
niliśmy technologię i wykonawcę. 
Firma Vena Art zgodziła się, by 
poprawić podłoże i  ułożyć spor-
tową wykładzinę typu omnisport 
o grubości 6,1 mm za 15.000 zł.

By przyśpieszyć wykonanie 
prac, tynki w  sali gimnastycznej 
skuwali pracownicy z  robót pu-
blicznych Urzędu Gminy Bedlno, 
a tynki maszynowe układała firma 
Nykmar z gminy Bedlno.

– Było wiele pracy, zmian tech-
nologii wykonania sali, ale szczę-
śliwie wszystko się udało – doda-
je zadowolona dyrektor szkoły, 
która osobiście nadzorowała całą 
inwestycję. – Okna i  kaloryfery 
będą wymienione podczas termo-
modernizacji szkoły. Gmina zło-
żyła wniosek na taką inwestycję. 
Mamy nadzieję, że uzyska on ak-
ceptację.  dag

Żychlin | Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii

Sprzęt do kuchni za 70.000 zł
W ramach rządowego progra-

mu „Posiłek w szkole i w domu” 
MOS w  Żychlinie zakupił wy-
posażenie do kuchni za blisko 
70.000 złotych, z  czego 69.800 
zł to dotacja, a 13.960 zł to wkład 
własny przekazany przez Staro-
stwo Powiatowe w Kutnie. 

Sprzęt już jest w  placów-
ce i  częściowo został ustawiony. 
Sprzętu jest tak dużo, że kuchnia 
wymaga zmiany ustawienia.

– Bardzo się cieszymy, że 
mamy bardzo nowoczesny sprzęt 
do kuchni – przyznaje dyrek-
tor placówki Ewa Rutkowska. 
– Wniosek składaliśmy wiosną. 
Teraz sprzęt jest już w  DoMO-
Stwie. Kuchnia to bardzo ważny 
element funkcjonowania MOS, 
bowiem młodzież przebywa tutaj 
całą dobę. Większość sprzętu ma 

swoje lata, bowiem został on prze-
niesiony 5 lat temu z Nowej Wsi 
i  ma 15-20 lat. W  szkole bran-
żowej I stopnia mamy kucharzy, 
a więc i przed nimi otwierają się 
duże możliwości kulinarne.

Każdego dnia kucharki go-
tują obiad dla kilkudziesięciu 
podopiecznych, przygotowują 
śniadania, drugie śniadanie, pod-
wieczorek i kolację.

Cześć sprzętu już zamontowa-
no w kuchni. Anna Stasiak poka-
zuje nam dwa nowoczesne warniki 
do gotowania zup, z możliwością 
pochylania pojemnika i jego blo-
kady w  określonej pozycji. Za-
montowano już nową patelnię 
elektryczną i  piec konwekcyjny.

W ramach zakupu dotarła pro-
fesjonalna zmywarka, duża prze-
mysłowa lodówka. Na ustawienie 

czeka bemar gastronomiczny, re-
gały i szafy.

W ramach zakupu ośrodek ma 
teraz do dyspozycji profesjonalną 
szatkownicę do warzyw, gofrow-
nicę, toster przelotowy, wielofunk-
cyjny robot kuchenny, podgrze-
wacz wody, termosy z  pompką 
oraz dużo drobnego sprzętu ku-
chennego jak profesjonalne noże 
z ostrzałką, gary, sita, deski, tace, 
łyżki wazowe oraz sztućce i  ze-
staw szklanek, filiżanek i  tale-
rzy. Teraz będziemy musieli się 
zastanowić jak przeorganizować 
kuchnię, by zmieścić wszystkie 
zakupione przedmioty – mówi za-
dowolona Anna Stasiak. – To bę-
dzie wymarzona kuchnia. Dla nas 
łatwiejsza praca, dla młodzieży 
wyzwanie, by rozwijać kulinarne 
talenty.  dag

W sali gimnastycznej w SP 
Plecka Dąbrowa ułożono już 
sportową nawierzchnię z tarketu. 
Na montaż czekają tylko drabinki.
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Gmina Łowicz | Podatki i opłaty

Odpady drożej, podatki bez zmian
Podatki oraz opłaty za wywóz 

śmieci na przyszły rok były głów-
nym tematem obrad XXV se-
sji Rady Gminy Łowicz. Ile będą 
musieli odprowadzić do kasy gmi-
ny jej mieszkańcy w  przyszłym 
roku?

Dobra wiadomość jest taka, że 
radni postanowili nie podnosić 
w tym roku żadnych podatków – 

rolnego, od nieruchomości i  od 
transportu. 

– Wiemy doskonale jak trud-
ny był to rok dla nas wszystkich, 
dlatego postanowiliśmy w  radzie 
nie podnosić podatków – mówi 
przewodniczący rady Maciej Ma-
langiewicz. Nie ukrywa, że może 
to nieco odbić się na planowaniu 
gminnych inwestycji na  przyszły 

rok, wspomina więc o  „zaciska-
niu pasa”, ale to jeszcze kwestia 
otwarta – projekt budżetu jest do-
piero planowany.

Wzrosną natomiast staw-
ki za  gospodarowanie odpa-
dami komunalnymi. To akurat 
nie zależy tylko od radnych, bo 
choć ci muszą podjąć uchwa-
łę, wysokość opłat jest zależna 

od ceny zaoferowanej w  przetar-
gu przez wykonawcę, czyli – tak 
jak w poprzednich latach – fi rmę 
PreZero Service Centrum. W tym 
roku (czyli na  rok 2021) było to 
2.333.475 zł (wliczając 8% VAT). 
Dla porównania – rok wcześniej 
było to 1.883.385 zł.

Stawki dla mieszkańca wzro-
sną więc z  28 zł do  32 zł mie-
sięcznie, jeśli odpady zbierane są 
w  sposób selektywny, i  z  56 zł 
do 64 zł w przypadku zbieranych 
nieselektywnie.  tm

Sesja odbyła się w warunkach nadzwyczajnego reżimu sanitarnego, 
w obecności tylko radnych, wójta i pojedynczych pracowników urzędu. 
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GUS | Powszechny Spis Rolny

Ostatnie dni na rozmowę z rachmistrzem 
lub samospis
Do 30 listopada na terenie całej Polski trwa Powszechny Spis 
Rolny, który rozpoczął się 1 września. Jest on robiony co 10 lat 
przez Główny Urząd Statystyczny. Spis jest obowiązkowy, 
to znaczy, że dotyczy wszystkich gospodarstw, które prowadziły 
produkcję rolniczą na dzień 1 czerwca br. Brak udziału 
w spisie rolnym może skutkować nałożeniem kary grzywny, 
która wynosi od 5.000 do 30.000 zł.

Do wyboru jest jednak kilka 
form: można dokonać samospi-
su za pomocą formularza dostęp-
nego na stronie GUS lub samo-
spisu telefonicznego, dzwoniąc 
na infolinię. Można skorzystać 
z możliwości telefonicznej rozmo-
wy z rachmistrzem z terenu swo-
jej gminy lub przyjąć go w domu, 
w umówionym terminie. 

Jak sprawdziliśmy w gminach 
Kocierzew Płd. oraz Zduny, prefe-
rencje rolników są różne. 

Spośród 901 gospodarstw ist-
niejących na terenie gminy Zduny 
do wtorku, 17 listopada do godz. 
12.00 spisanych było 809 czyli 
89,79%, a na piątek, 20 listopada 
na godz. 12.00 – 841 gospodarstw 
czyli 93,34% i  zdaniem urzędu 
statystycznego to dobry wynik 
kilka dni przed końcem spisu. Jak 
nam powiedziała Aleksandra La-

tuszek, kierownik Referatu Orga-
nizacyjnego w  Urzędzie Gminy 
w  Zdunach i  zastępca gminne-
go komisarza spisowego, rachmi-
strzom nie udało się skonstatować 
z  właścicielami około 30 gospo-
darstw, często były one w  dzier-
żawie lub wystąpił inny problem 
z ustaleniem osoby, która powinna 
poddać się spisowi.

Nagroda dla gminy
W gminie Zduny dużą popu-

larnością cieszył się samospis, 
choć nie wiadomo dokładnie, ile 
gospodarstw z  niego skorzysta-
ło do chwili obecnej. Na dzień 19 
października było ich 14,38% co 
uplasowało gminę na II miejscu 
w województwie łódzkim. Urząd 
Statystyczny w Łodzi, który prze-
prowadził konkurs dla gmin o naj-
większym samospisie, przesłał do 

Urzędu Gminy Zduny dyplom 
oraz swoje gadżety reklamowe 
przydatne w pracy, jak np. długo-
pisy, torby na laptopy czy fi liżanki 
do kawy. Do pierwszej edycji tego 
konkursu samorządy nie musia-
ły się zgłaszać, łódzki urząd sam 
wyłonił zwycięzców. Gminę Zdu-
ny od gminy Dłutów dzieliła róż-
nica 0,03%. 

Ale prezes GUS ogłosił jeszcze 
jeden konkurs, do którego gmi-
na Zduny zgłosiła się, który rów-
nież związany jest z samospisem. 
Samorząd może pozyskać zesta-
wy komputerowe lub tablety. Czy 
gmina ma jakieś szanse – nie wia-
domo. 

Najtrudniejsze pytanie: 
ile było wysianych 
nawozów?
Aleksandra Latuszek powie-

działa nam, że trzech rachmi-
strzów pracuje głównie przez te-
lefon. Spisanie jednej osoby trwa 
około godziny, pod warunkiem, że 
jest ona przygotowana. Najwięcej 
problemów przysparza rolnikom 
odpowiedź na pytania dotyczą-
ce stosowanych w gospodarstwie 
nawozów, ponieważ trzeba podać 
ich rodzaj oraz ilości. Mało kto ma 
takie dane zapisane. Trudno jest 
też oszacować liczbę godzin prze-

pracowaną w gospodarstwie przez 
bliższą lub dalszą rodzinę, bo nikt 
nie liczy takich godzin i nie próbu-
je ich przeliczyć na etaty. 

Zdarza się, że rolnicy, zwłasz-
cza starsi, zgłaszają się do gmi-
ny po wydrukowanie formularzy, 
są też tacy, którzy chcą, aby rach-
mistrz ich odwiedził. Tych przy-
padków jest jednak mniej niż spi-
sów przez telefon.  

W gminie Kocierzew Płd. rol-
nicy preferują tradycyjny spis i wi-
zytę rachmistrza w  ich gospo-
darstwie. Tutaj również pracuje 
3 rachmistrzów, z których dwoje 
odwiedza gospodarstwa, po wcze-
śniejszym umówieniu się z  ich 
właścicielami. Trzeci rachmistrz 
pracuje telefonicznie. Na terenie 
gminy jest 845 gospodarstw i 17 
listopada w  południe spisanych 
było 773, co stanowi 91,5%, zaś 
według danych na środę 25 listo-
pada spisanych było już 838 go-
spodarstw, co stanowi 99,17%. 
– Na razie idzie nam dobrze. Do 
przyszłego wtorku (czyli 24 li-
stopada – przyp.red.) rachmistrze 
są poumawiani, około 15 gospo-
darstw zgłosiło samospis, jeśli go 
nie zrobią, to w ostatnim tygodniu 
je spiszmy – powiedziała nam Ju-
styna Bartczak z  Urzędu Gminy 
w Kocierzewie Płd. 

Mieszkańcy 
sprawdzają, 
czy nie przyjdzie 
oszust
Zdaniem Justyny Bartczak ła-

twiej jest realizować Powszech-
ny Spis Rolny podczas osobistych 
wizyt w  gospodarstwie, ponie-
waż wtedy rolnicy są bardziej ufni 
niż w czasie telefonicznej rozmo-
wy. Zdarza się też, że dzwonią 
do Urzędu Gminy i  pytają, czy 
na pewno ta osoba, która do nich 
dzwoniła jest rachmistrzem. In-
formacje takie otrzymują i w razie 
potrzeby numer telefonu do rach-
mistrza, aby sami do niego za-
dzwonili, jeśli to ich przekona do 
jego wiarygodności. 

Urzędniczka powiedziała nam, 
że spis tradycyjny też trwa spraw-
nie, a wizyta w jednym gospodar-
stwie nieraz trwa zaledwie kilka-
naście minut, gdy jest ono małe 
i nie ma hodowli. Gdy danych do 
przekazania jest więcej, czas wy-
wiadu może się przedłużyć do go-
dziny. 

Jak wyjaśnia, odbywa się to 
sprawnie, ponieważ rachmistrzo-
wie mają wydzielone trzy obręby, 
znają teren i  wiedzą, które pyta-
nia dotyczą danego gospodarstwa. 
Przy samospisie rolnik musi prze-
czytać wszystkie pytania, zanim 

się zorientuje, które rubryki musi 
wypełnić. To może trwać znacz-
nie dłużej. 

Nikt przecież 
nie waży obornika
Największy problem, podob-

nie jak w gminie Zduny, jest z py-
taniami o nawozy. Dotyczy to na-
wozów sztucznych, bo mało kto 
zapisuje, ile ich zastosował i  ja-
kie. Wyjątkiem są duże gospo-
darstwa, które zachowują faktury 
VAT. Problem jest też z nawoza-
mi organicznymi, nawet oborni-
kiem, ponieważ dla potrzeb sta-
tystycznych potrzebna jest liczba 
ton, a przecież nikt tego nie waży, 
choć zwykle pamięta liczbę roz-
rzutników wywiezionych na dane 
pole, ale podany tonaż jest sza-
cunkowy. 

Żona zaprosiła, 
mąż wyprosił
W gminie Kocierzew Pld. był 

jeden przypadek, że rolnik nie 
chciał się spisać. Jego żona nie 
miała nic przeciwko, ale mąż 
uznał, że żyje w wolnym, demo-
kratycznym kraju i nie musi poda-
wać żadnych danych. Został poin-
formowany przez Gminne Biuru 
Spisowe, że ma taki obowiązek 
i jeśli go nie wykona, może zapła-
cić karę. Nie wiadomo, czy dał się 
przekonać, ponieważ urzędnikom 
odpowiedział, że nie zna nikogo, 
kto zapłaciłby taką karę. Kontakty 
z  urzędem zakończył deklaracją, 
że dokona samospisu.  mwk
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Zgierz | Echa niedzielnego skandalu

Co naprawdę dzieje się w tym szpitalu?
Nie słabną echa skandalicznego wydarzenia, jakie miało miejsce w zgierskim 
szpitalu w niedzielny poranek. Ktoś sfotografował tam półnagą pacjentkę leżącą 
na podłodze. Sprawa jest wyjaśniana, dyrekcja szpitala twierdzi, że nieobecność 
pielęgniarki w sali trwała tylko kilkanaście minut, a pomoc byłaby udzielona, 
gdyby ktokolwiek powiadomił personel.

Na kanwie tych doniesień do 
naszej redakcji zgłosiła się rodzi-
na innej pacjentki tej jednostki 
medycznej. – Do dziś nie wiemy 
co naprawdę się tam wydarzy-

ło, więc chcemy ostrzec innych 
– mówią córki 73-letniej pacjent-
ki, która w Zgierzu zmarła. Córki 
mieszkają na naszym terenie, jed-
na w Łowiczu, druga w Głownie.

Lista zarzutów, jakie nasi roz-
mówcy stawiają placówce jest 
długa. Sprawa dotyczy 73-letniej 
mieszkanki okolic Głowna, która 
do Wojewódzkiego Szpitala Spe-
cjalistycznego w  Zgierzu trafi ła 
pod koniec października br.

Teleporada 
nie pomogła
Wcześniej przez dłuższy czas 

borykała się z  infekcją i  podej-
mowała próby skontaktowania się 
z lekarzem w przychodni, ale je-
dyne na co mogła liczyć, to tele-
porady. Do przychodni rodzina 
pacjentki, która wskutek pogar-
szającego się stanu zdrowia osta-
tecznie zmarła, również ma żal, 
bo przypuszcza, że gdyby ze stro-
ny lekarzy takiego ośrodka pomoc 
nadeszła wcześniej, pobyt w szpi-

talu nie byłby konieczny. Nasi roz-
mówcy nie wykluczają, że w  ta-
kiej sytuacji seniorka nadal by 
żyła. Stało się jednak inaczej.

– Wielokrotnie prosiłyśmy o to, 
by lekarz zobaczył co dolega ma-
mie, ale proponowano tylko le-
czenie przez telefon. Gorączka 
nie odpuszczała. Pod koniec paź-
dziernika mama trafi ła do szpita-
la. Była przytomna, o  własnych 
siłach doszła do karetki. Wtedy 
zapytano nas, czy zdajemy sobie 
sprawę z tego, że być może będą 
jeździć z nią tak przez cały dzień – 
relacjonują córki zmarłej Marzena 
i Bogusława.

Bez opieki przez wiele 
godzin?
Ostatecznie, chora trafi ła do 

zgierskiego szpitala. Z rozmów te-
lefonicznych córki wywnioskowa-
ły, że najpierw trafi ła do izolatki, 
a następnie na oddział, gdzie le-
czeni byli chorzy na COVID-19. 
Z ich relacji wynika, że zakażenie 
miało zostać potwierdzone dopie-
ro po sześciu dniach. Od początku 
pacjentka sygnalizowała rodzinie, 
że obawia się o swoje zdrowie, bo 
pozostawia się ją bez opieki na 
wiele godzin, a do kroplówki, któ-
ra nie została odłączona na czas, 
spływa jej krew. 

W momencie, kiedy seniorka 
nie była już w  stanie samodziel-
nie dojść do toalety, podłączono 

jej basen, który jednak – jak za-
pewniała – nie był wymieniony 
przez kilkanaście godzin. Podczas 
jednej z  rozmów telefonicznych 
relacjonowała, że kobieta, z którą 
przebywała, w sali „leży na pod-
łodze cała w ranach”.

To była nasza ostatnia 
rozmowa
Nasze rozmówczynie nie wie-

dzą, co naprawdę działo się 
w  szpitalu, bo z  uwagi na trwa-
jącą epidemię możliwość odwie-
dzin chorych została ograniczona. 
Przez dłuższy czas były przekona-
ne, że wszystko odbywa się prawi-
dłowo, bo przez personel – zresz-
tą, jak podkreślają, bardzo miły 
– informowane były, że chora jest 
pod odpowiednią opieką, a czyn-
ności pielęgnacyjne prowadzone 
są regularnie. Relacja samej pa-

cjentki była inna, co wzbudza-
ło wiele wątpliwości. Z każdym 
dniem niepokój narastał.

– Pewnego dnia zostałyśmy po-
informowane, że mama musi zo-
stać podłączona do specjalistycz-
nego aparatu, który ułatwi jej 
oddychanie, bo nie wystarczało 
już podłączenie pod tlen. Mama 
przypuszczała, że jej stan się po-
garsza i podłączają ją pod respira-
tor, ale nas zapewniano, że to po 
prostu inny aparat. W momen-
cie podłączania rozmawiałyśmy 
przez telefon, ale zdenerwowana 
pielęgniarka zapytała mamę czy 
woli oddychać czy rozmawiać 
przez telefon. To była nasza ostat-
nia rozmowa – dodaje jedna z có-
rek.

Po pewnym czasie okazało się, 
że chorą rzeczywiście podłączo-
no do respiratora. Dopiero póź-
niej rodzina dowiedziała się, że 
doszło do kryzysu stanu zdrowia, 
w  wyniku czego konieczna była 
intubacja i wprowadzenie w stan 
śpiączki.

– To był szok. Mama wyszła 
z domu o własnych siłach, w szpi-
talu mieli jej pomóc, a z każdym 
dniem było coraz gorzej. Nawet 
gdy była w  śpiączce uspokajano 
nas, że po prostu śpi i nie odczuwa 
bólu. Personel przez cały czas był 
dla nas bardzo miły – twierdzą na-
sze rozmówczynie.

Kamica żółciowa, 
pomimo braku 
woreczka
Na początku listopada 73-lat-

ka zmarła. Rzeczy, którymi dys-
ponowała w  szpitalu przez kilka 
dni objęte były kwarantanną, a to 

co rodzina odkryła po tym cza-
sie, wszystkich wprawiło w osłu-
pienie.

– W karcie informacyjnej bra-
kowało opisu dwóch dni, więc nie 
wiemy co się działo w tym czasie. 
Nie było również wyniku potwier-
dzającego, że rzeczywiście była 
chora na COVID-19. Zgłaszały-
śmy to szpitalowi, ale przez cały 
czas jedynie pytano, po co nam 
taka wiedza – relacjonują.

Dodatkowo, na liście chorób, 
które stwierdzono u pacjentki, 
poza dolegliwościami, z  którymi 
rzeczywiście się borykała umiesz-
czono kamicę żółciową.

– Gdy to zobaczyłam, zamar-
łam. Mama od 8 lat nie miała już 
woreczka żółciowego! Próbowa-
łam to wyjaśniać, ale od perso-
nelu usłyszałam tylko, że praw-
dopodobnie „wpisali to z  innego 
pacjenta” – zauważa jedna z  có-
rek.

To wciąż nie daje 
spokoju
Nie tylko rzetelnych informa-

cji brakowało, ale – jak przekonu-
ją nasze rozmówczynie – również 
rzeczy osobistych. Do domu nie 
powrócił choćby telefon, z które-
go chora korzystała w trakcie po-
bytu w  szpitalu. Tę sprawę rów-
nież rodzina próbowała wyjaśnić, 
ale nikt nie potrafi ł stwierdzić co 
stało się z urządzeniem.

– Bardzo dużo tu niewiado-
mych, sporo sytuacji wzbudza 
nasz ogromny niepokój. To wciąż 
nie daje nam spokoju. Nie może-
my spać spokojnie, bo nie wiemy 
jak traktowano mamę. Teraz wy-
chodzi na jaw, co naprawdę dzie-

je się w  tym szpitalu i  jesteśmy 
przerażone. Chcemy ostrzec in-
nych, żeby nie spotkało ich to, co 
my musimy przeżywać – apelują.

Co na to szpital?  
Czekamy 
na odpowiedź
Tuż po rozmowie z  córkami 

zmarłej, jaka miała miejsce wczo-
rajszego poranka (25 listopada) 
zwróciliśmy się z  prośbą o  wy-
jaśnienia do dyrekcji zgierskie-
go szpitala. Do chwili zamknię-
cia bieżącego numeru naszego 
tygodnika, a więc w  ciągu kilku 
godzin nie otrzymaliśmy odpo-
wiedzi na pytania zadane drogą 
mailową. Pytaliśmy m.in. o to czy 
do opisanych przez rodzinę zmar-
łej sytuacji rzeczywiście doszło, 
a jeśli tak – dlaczego? Poprosili-
śmy również o  komentarz w  tej 
sprawie. Kontaktując się telefo-
nicznie uzyskaliśmy informację, 
że wiadomość dotarła i  zosta-
ła przekazana dyrektor szpitala. 
Stanowisko władz zgierskiej jed-
nostki medycznej zaprezentujemy 
więc naszym czytelnikom w ko-
lejnym numerze – pod warunkiem 
uzyskania odpowiedzi. Do tematu 
wrócimy. �

W karcie informacyjnej 
brakowało opisu 
dwóch dni. 
Nie było również wyniku 
potwierdzającego, 
że rzeczywiście była 
chora na COVID-19. 

W momencie 
podłączania 
rozmawiałyśmy 
przez telefon, 
ale zdenerwowana 
pielęgniarka  zapytała 
mamę czy woli oddychać 
czy rozmawiać przez 
telefon. To była nasza 
ostatnia rozmowa.

AGNIESZKA
WOJCIESZEK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info



11www.lowiczanin.info    nr 48      26 listopada 2020         

Podróże | Kamperem przemierza Polskę – i nie tylko 

„Bocian” wylądował na Starym Rynku 
Przez kilka dni w Łowiczu gościł nietuzinkowy człowiek: podróżnik Paweł 
Dobrowolski, pseudonim Bocian, który marzenie o byciu wolnym jak ptak 
postanowił wcielić w swym życiu dosłownie. Kamper, którym zwiedza Polskę 
i zagraniczne kraje, jest dla niego nie tylko środkiem transportu, ale przede 
wszystkim mieszkaniem, bo od 10 lat to w nim spędza najwięcej swojego czasu. 

W jego kamperze znajduje się 
wszystko, co powinno być na wy-
posażeniu standardowego miesz-
kania, z tą różnicą, że jest w nim 
dużo mniej przestrzeni. Znajdzie-
my w  nim zabudowę kuchenną 
z kuchnią gazową, stolik z dwo-
ma siedziskami i łóżko zawieszo-
ne nad fotelem w kabinie kierow-
cy. 

Poza tym, turystyczny samo-
chód został wyposażony w butle 
gazowe, które są odpowiedzialne 
za działanie systemu grzewczego 
i kuchni. Posiada także boiler słu-
żący do ogrzewania wody, dzię-
ki czemu można np. wziąć cie-
pły prysznic. Aby móc korzystać 
z  energii elektrycznej, wystarczy 
samochód co jakiś czas podłado-
wać. 

W kamperze pana Pawła jest 
też łazienka, jednak on sam przy-
gotowania do mycia się w  niej 
określa jako „ceremonię”, w  ra-
mach której musi ją najpierw 
opróżnić z  przedmiotów, które 
są tam przechowywane w  ciągu 
dnia. Przy tak małej powierzchni, 
każdy jej skrawek jest bardzo cen-
ny. Dlatego w  ciągu dnia chowa 
tam między innymi dodatkowy 
piecyk opalany drewnem, który 
w mroźne wieczory stawia na ku-
chennym blacie, zaś kominek wy-
stawia za okno. Unosi się z niego 
łagodny dymek, po którym moż-
na poznać, że gospodarz jest aku-
rat w kamperze. 

Podczas postoju na Starym 
Rynku postanowiliśmy go od-
wiedzić wczesnym rankiem, co 
okazało się nie być dobrym po-
mysłem, gdyż zwyczajnie nas nie 
wpuścił. Po pierwsze, jego tryb 
życia zakłada, że chodzi spać dość 
późno. Co jednak ważniejsze, jed-
na z  podstawowych zasad cara-
vaningu głosi, by nie wpuszczać 
do środka przypadkowych osób, 
gdyż nie wiadomo kim one są i ja-
kie mają intencje. 

Dodaje, że nie spodziewał się 
także wizyty policjantów, bo nie 
robił nic, co byłoby niedozwolone. 
Tak naprawdę jego kamper tylko 
parkował. Co innego gdyby po-
traktował starówkę jak pole cam-
pingowe i  na przykład wystawił 
na zewnątrz stolik i krzesła, a przy 
tym zachowywał się głośno. Tego 
jednak nie robił. 

Przeniósł życie do 
kampera 
Paweł Dobrowolski pochodzi 

ze Zduńskiej Woli, gdzie – jak 
mówi – ma alternatywne lokum, 
ale bywa w nim rzadko. Do nie-
dawna jego zawodowe życie było 
związane z  Łodzią, gdzie uczył 
w  szkole prac ręcznych. Zresztą 
kilka z  nich zdobi wnętrze jego 
mobilnego mieszkania. 

Jako dodatkowe zajęcie trak-
tował pracę reportera, ponieważ 
przyjmowane zlecenia dawały mu 
możliwość podróżowania po kra-
ju, poznawania ciekawych miejsc 

i  ludzi – a  tego właśnie w życiu 
jest spragniony najbardziej. 

Rok temu przestał jednak pra-
cować w szkole i postanowił wy-
jechać do Niemiec, gdzie pod-
jął pracę w charakterze opiekuna 
osób starszych. Oczywiście po-
jechał tam kamperem, a  stacjo-
nował m.in. we Frankfurcie nad 
Menem. Zamierza wyjechać po-
nownie, zaś w oczekiwaniu na ko-
lejny kontrakt podróżuje po Pol-
sce. 

Tak naprawdę caravaning jest 
dla niego sposobem na życie – 
i  podróżowanie. Tam, gdzie nie 
może dotrzeć kamperem, pojedzie 

rowerem, który ma przymocowa-
ny na tyle pojazdu. Według jego 
maksymy nie jest ważne czym, 
ani nawet dokąd jedziesz, ale waż-
ne z kim lub kogo tam spotkasz. 

Kamper jedyny 
w swoim rodzaju 
Pan Paweł mówi nam, że bar-

dzo lubi tą świadomość, że jego 
kamper jest unikalny i  nikt wię-
cej nie ma takiego samego. I to 
nie tylko za sprawą bocianów, któ-
re widnieją na jego pojeździe. Jak 
przekonuje, nawet gdyby na zlocie 
spotkało się 1000 tego typu pojaz-
dów, to każdy z nich będzie urzą-
dzony w inny sposób, a wiele za-
leży od potrzeb osoby, która nim 
podróżuje. 

Dla niego caravaning stał się 
nie tylko sposobem podróżowa-
nia, ale także sposobem na życie. 
Ma bardzo towarzyską naturę, dla-
tego poza podróżowaniem, liczy 
się dla niego przede wszystkim 
poznawanie nowych ludzi. Czę-
sto zaprasza ich do środka, by mo-
gli się ogrzać. Razem piją kawę, 
herbatę lub lampkę wina i  opo-
wiadają sobie historie ze swoje-

go życia i  jak mówi „uzupełnia-
ją życiorysy”. Na takie spotkania 
w kamperze pan Paweł zwykł ma-
wiać „kamper-party”. Dzięki nim, 
gdziekolwiek nie pojedzie, wszę-
dzie ma nowych znajomych. 

Długa podróż do cioci
Na Starym Rynku w Łowiczu 

zaparkował w  niedzielę wieczo-
rem, jednak w podróży jest już od 
miesiąca. Wyruszył w odwiedzi-
ny do mieszkającej w Płocku cio-
ci. Opowiadając nam o niej wspo-
minał, że ojciec jej męża zginął 
w Miednoje. 

W podróży nigdy się jednak 
nie spieszy, bo jak mówi odcinek 
100 km potrafi sobie rozłożyć na 
3 dni. Tak było i tym razem, gdyż 
po drodze zdążył jeszcze odwie-
dzić m.in. Sieradz, Kalisz, Konin, 
Licheń, Ślesin, Brześć Kujawski, 
Włocławek i Nowy Duninów, by 
na końcu dotrzeć do celu. W sa-
mym Płocku gościł jednak krót-
ko, gdyż z  towarzyszeniem cioci 
ruszył w  dalszą podróż, w  cza-
sie której odwiedził m.in. pałac 
w Sannikach i zgłębiał historię po-
bytu w  tych stronach Fryderyka 
Chopina. Wtedy jeszcze nie pla-
nował przyjazdu do Łowicza, któ-
ry był już na wyciągnięcie ręki. 

Śladami świętych 
miejsc 
Będąc w porcie w Nowym Du-

ninowie poznał jednak znaną z że-
glarskich wypraw rodzinę Stefań-
skich z  Łowicza, znaną również 

pod pseudonimem Stef Band, któ-
ra przyjechała tam, by popływać 
jachtem. Jakiś czas później pan 
Paweł postanowił złożyć niedaw-
no poznanym znajomym rewizy-
tę, stąd jego przyjazd do Łowicza. 

Jak mówi, w  naszym mieście 
został przyjęty bardzo miło i ser-
decznie, poznał też kilku cie-
kawych ludzi, z  którymi cieka-
wie mu się rozmawiało. Przede 
wszystkim udało mu się spotkać 
z  nowym znajomym, za sprawą 
którego odwiedził Łowicz. 

W naszym mieście jest jednak 
nie po raz pierwszy, bo jak mówi, 
lubi wracać do dobrze znanych so-
bie miejsce. W jego podróżowa-
niu jest też pewien klucz. Gdzie-
kolwiek jest, stara się odwiedzać 
miejsca kultu religijnego. Chyba 
więc nie mógł sobie wybrać lep-
szego miejsca na postój niż ło-
wicki Stary Rynek, gdzie z okien 

kampera ma wręcz pocztówkowe 
widoki na muzeum, ratusz i bazy-
likę katedralną. 

Z tego samego powodu w cza-
sie podróży nie mógł pominąć 
także Lichenia, gdzie ilekroć jest, 
bierze udział w  nabożeństwach 
odprawianych w  sanktuarium. 
Ważnym punktem był dla niego 
także Włocławek, gdzie miejsce 
wyłowienia ciała zamordowane-
go księdza Jerzego Popiełuszki 
zostało upamiętnione pomnikiem 
w postaci krzyża. 

W czasie swoich wędrówek 
lubi też powracać do Częstocho-
wy, ze względu na kult maryjny, 
ale także to, że ukończył tam stu-
dia na kierunku nauczycielskim. 

W międzyczasie odwiedził 
także pałac w  Kiernozi, gdzie 
postanowił lepiej zgłębić historię 
Marii Walewskiej, która zasłynę-
ła z romansu z Napoleonem Bo-
naparte. Zresztą wątki dotyczące 
Napoleona towarzyszą mu po-
dróży dużo częściej. W Ślesinie 
zachwycił go m.in. łuk triumfal-
ny, który został wzniesiony przez 
mieszkańców ku czci Napoleona. 
Mieszkańcy liczyli, że właśnie 
tędy będzie przejeżdżał naciera-
jąc na Rosję. 

Już po opuszczeniu Łowicza, 
w  dalszą podróż zmierzał wyru-
szyć do Bolimowa, gdyż zainte-
resował go temat rozgrywającej 
się tam – przed ponad 100 laty – 
w  dolinach rzek Rawki i  Bzury, 
bitwy pozycyjną wojsk rosyjskich 
i  niemieckich, podczas której po 
raz pierwszy w tej części Europy 
i na taką skalę zastosowano broń 
chemiczną. 

A dokąd go podróżniczy zew 
zaprowadzi w kolejnych dniach, to 
dopiero się okaże.  aa 

REKLAMA

Ludzie

Według jego 
maksymy nie jest 
ważne czym, ani 
nawet dokąd jedziesz, 
ale ważne z kim lub 
kogo tam spotkasz. 

Właściciel kampera ma pseudonim „Bocian” – ale to raczej widać. 
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Wnętrze kampera przypomina małe mieszkanie. Są tu nawet stolik  
i siedziska. 
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Przez kilka dni kamper parkował na Starym Rynku w Łowiczu,  
skąd pan Paweł miał pocztówkowe widoki m.in. na katedrę. 
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Raport
Edukacja | Jak wypadł czerwcowy egzamin klas ósmych

Czy widać skutki zdalnego nauczania?
Z opóźnieniem, związanym z epidemią, odbył się egzamin 
ósmoklasistów w minionym roku szkolnym 2019/2020.  
My także z opóźnieniem przygotowaliśmy raport,  
uwzględniający wyniki wszystkich naszych szkół.

Był to drugi tego typu egza-
min po ostatniej reformie oświa-
ty, w ramach której zlikwidowano 
gimnazja, a  szkoły podstawowe 
sześcioletnie przekształcono  
na ośmioletnie. Rok temu odby-
ły się aż dwa egzaminy – ostat-
ni gimnazjalny i pierwszy ósmo-
klasisty. Szkoły średnie przyjęły 
dwa roczniki uczniów – 15-letnich  
po szkole podstawowej oraz 16-let-
nich absolwentów gimnazjum. 

Egzamin planowany był od 30 
marca do 1 kwietnia, ale z powo-
du epidemii odbył się w dniach 16-
18 czerwca, a jego wyniki znane 
były dokładnie w środku wakacji 
– 31 lipca. Wzorem lat ubiegłych, 
zebraliśmy średnie uzyskane 
przez szkoły z Łowicza, powiatu 
łowickiego oraz gmin Bolimów 
i  Sanniki, które administracyjnie 
nie należą do naszego powiatu,  
ale regularnie, od wielu lat pisze-
my o nich w naszym tygodniku. 
Staraliśmy się również poznać na-
zwiska najlepszych uczniów oraz 
opinie dyrektorów. 

Jak podaje Okręgowa Komisja 
Egzaminacyjna w  Łodzi, w  po-
wiecie łowickim egzaminy z języ-
ka polskiego i matematyki pisało 
729 uczniów, 721 z nich wybrało 
jako trzeci przedmiot język angiel-
ski, 10 pisało niemiecki, co ozna-
cza, że dwoje uczniów przystąpiło 
do egzaminu z obu języków. 

Jak pamiętamy, egzamin wią-
zał się z dużym stresem, ponieważ 
uczniowie pojawili się w placów-
kach po 3-miesięcznej nauce zdal-
nej, musieli zachować dystans, 
a podczas całego egzaminu mieć 
zasłonięte usta i nos. 

Analizując same średnie ocen, 
widać, że choć przychodzą kolej-
ne roczniki, a egzaminy co roku są 
inne, o różnym stopniu trudności, 
to Pijarska Szkoła Królowej Poko-
ju nadal kształci uczniów, którzy 
uzyskują najwyższe średnie. Z ję-
zyka polskiego jej uczniowie uzy-

skali 72% możliwych do zdobycia 
punktów (przed rokiem 74,86%), 
z matematyki 71% (przed rokiem 
68,40%), z  języka angielskiego 
81% (rok wcześniej 83%). 

Ale lepszy średni wynik z języ-
ka polskiego ma tym razem Szko-
ła Podstawowa nr 7 im. Jana Paw-
ła II w Łowiczu – 74% (rok temu 
66,1%) i Szkoła Podstawowa im. 
Józefa Chełmońskiego w  Błędo-
wie w gminie Chąśno – 73% (rok 
temu 74). 

Dobrych matematyków, poza 
pijarską, ma szkoła w  Błędowie 
– 63% (rok temu uzyskała 53%), 
SP im. Tadeusz Kościuszki w Sta-
chlewie w  gminie Łyszkowi-
ce (poprzednio 43,71%) i SP im. 
Henryka Sienkiewicza w Dzierz-
gówku w gminie Nieborów (po-
przednio 49%) oraz Kęszycach 
z  gminie Bolimów – uczniowie 
uzyskali średnio 61% (przed ro-
kiem 49,26%). 

W egzaminie z  języka angiel-
skiego pijarska okazała się bez-
konkurencyjna, ale dobre wyniki, 
po 66%, uzyskały Szkoła Podsta-
wowa nr 3 im. Kardynała Karo-
la Wojtyły w Łowiczu (rok temu 
56%) i SP w Błędowie (rok wcze-
śniej 54,3%) – dyrektor tej pla-
cówki ma powody do satysfakcji. 
Łowicka „Siódemka” uzyskała 
średnią 64% (poprzednio 56,1%). 

A oto wyniki poszczególnych 
szkół. 

Miasto Łowicz
 � Tradycyjnie już, bardzo do-

brymi wynikami może się po-
chwalić Pijarska Szkoła Pod-
stawowa w Łowiczu.

– Wyniki, które znacznie prze-
wyższają średnią krajową, na 
pewno są powodem do satysfak-
cji – uważa dyrektor Przemysław 
Jabłoński. – Jest to bardzo dobre 
podsumowanie wieloletniej pra-
cy ósmoklasistów i  ich nauczy-
cieli. Widać, że rzetelna i  syste-

matyczna nauka przynosi efekty. 
Mam przekonanie, że uczniowie 
wiedzą teraz dlaczego zachęca-
liśmy ich do dodatkowych zajęć 
pozalekcyjnych. Takie wyniki to 
owoc wspólnej odpowiedzialno-
ści i pracy.

O tym jak dobrze uczniowie 
tej szkoły poradzili sobie z egza-
minacyjnymi zadaniami, może 
świadczyć też długa lista uczniów, 
którzy osiągnęli wyniki powyżej 
90%:

Z języka polskiego: Maja Czer-
wińska – 98%, Marta Jankowska 
– 90%, Karolina Wasiak – 90%. 

Z matematyki: Maja Czer-
wińska – 100%, Marta Jankow-
ska – 97%, Zuzanna Lus – 93%, 
Maciej Kaźmierowski – 90%, 
Aleksandra Łukasik – 90% i Ka-
rolina Wasiak– 90%. 

Z języka angielskiego: Maja 
Czerwińska – 100%, Julia Po-
demska – 97%, Karolina Wasiak 
– 97%, Magdalena Filipowicz  
– 95%, Marta Jankowska – 95%, 
Aleksandra Łukasik – 95%, Bar-
tosz Stań – 95%, Antoni Gasik  
– 93%, Jan Filipowicz – 92%, Mi-
kołaj Badłak – 92% Amelia Siej-
ka – 92%.

 � W Szkole Podstawowej 
nr 1 w Łowiczu egzamin pi-
sało 74 ośmioklasistów z  trzech 
klas. Uzyskane przez szkołę śred-
nie w poszczególnych przedmio-
tach to:

język polski – 59%, sprawdzian 
z tego przedmiotu najlepiej napi-
sali: Bartosz Dębiński z kl. VIIIc 
– 88%, Zuzanna Bolimowska z kl. 
VIIIb – 86% i  Weronika Zabost 
z kl. VIIIb – 82%;

język angielski – 60,16%, naj-
lepsze wyniki uzyskali: Zuzan-
na Bolimowska z  kl. VIIIb – 
100%, Filip Sałuda z  kl. VIIIa  
– 98%, Franciszek Wojciechowski 
z kl. VIIIc – 97%, Bartosz Dębiń-
ski z kl. VIIIc, Alan Drabik z kl. 
VIIIb; 

95%, Alicja Gołębiewska z kl. 
VIIIc, Katarzyna Kaczyńska z kl. 
VIIIa, Maksymilian Lewandow-
ski z VIIIc – 95%;

matematyka – 49,35%, najlep-
sze wyniki uzyskali: Dawid Ko-
bierecki z  kl. VIIIb, Tomasz 
Cyganiak, Bartosz Dębiński 
i  Franciszek Wojciechowski 
z kl. VIIIc – 100% oraz Emmanu-
el Topolski z kl. VIIIc – 95%.

Dyrektor szkoły Teresa Sokal-
ska-Lebioda powiedziała nam,  
że egzamin w  ocenie uczniów 
i  nauczycieli był trudniejszy niż 
ubiegłoroczny, uzyskane w  2020 
roku wyniki nie są lepsze, ale 
zauważa też, że mocny wpływ  
na nie miała jedna z  trzech klas, 
która składała się ze słabszych 
uczniów. Różnice między wy-
nikami uzyskanymi przez nią 
a  dwoma pozostałymi wynosiły 
np. w przypadku języka polskiego 
w granicach aż 20%.

 � W Szkole Podstawo-
wej nr 2 egzamin zdawało 71 
uczniów z  trzech klas. Średnie 
wyniki z  poszczególnych przed-
miotów przedstawiają się następu-
jąco: język polski – 54,87%, mate-
matyka – 51,12%, język angielski 
– 59,57%.

Uczniowie, którzy uzyska-
li najlepsze wyniki, to: język pol-
ski – Róża Tomaszewicz – 84%, 
Jakub Kaczor – 82%; matema-
tyka: Róża Tomaszewicz – 97%, 

Wojciech Stawicki – 97%, Maja 
Wróbel – 97%, język angielski 
– Jan Świeszkowski – 98%, Ja-
kub Kaczor 97%, Jakub Malczyk 
97%. Bardzo dobrze wypadła  
też na egzaminie z  języka nie-
mieckiego Róża Tomaszewicz  
– 98%.

– Biorąc pod uwagę ogól-
nie trudną sytuację dla uczniów  
i nauczycieli, początkującą formę 
nauczania zdalnego, ograniczo-
ne możliwości dostępu do Inter-
netu, sprzętu oraz wyspecjalizo-
wanych i bezpiecznych platform  
do łączenia się online, jestem za-
dowolona z  wyników naszych 
uczniów, ich odpowiedzialnej  
postawy i  zaangażowania. 
Szczególnie pragnę podkreślić  
bardzo dobry wynik z  mate-
matyki, języka angielskiego  
i  języka niemieckiego – przeka-
zała nam dyrektor szkoły Ewa 
Chudzyńska.

 � Szkoła Podstawowa nr 
3 w Łowiczu: Egzamin pisało 
27 uczniów z dwóch klas ósmych. 
Średnia z języka polskiego wynio-
sła 59%, najlepiej ten egzamin na-
pisali: Julia Janicka, Julia Wójcik, 
Julita Walczak, Jan Roskosz i Na-
talia Persak. 

Średnia z  matematyki wynio-
sła 45%. Najlepsze indywidualne 
wyniki uzyskali: Julia Janicka, Fi-
lip Sukiennik i Jan Roskosz. 

Jak już wspominaliśmy wcze-
śniej, średnia z języka angielskie-
go wyniosła 66%. Najlepiej test 
rozwiązali: Daria Jaros, Jan Ro-
skosz, Julia Pawełkowicz, Julia 
Janicka, Kamil Wójcik i  Kacper 
Marszałek. 

Wicedyrektor Aneta Papuga 
tak komentuje te wyniki: – Je-
steśmy zadowoleni z  wyników 
naszych uczniów. Szczególnie 
wysokie są wyniki z  języka an-
gielskiego, które są wynikami 
wyższymi od średniej kraju, wo-
jewództwa, powiatu. Siedmioro 
uczniów uzyskało 90% i  powy-
żej. Z języka polskiego uczennica 
zdobyła 100%. Najsłabiej wypadł 
egzamin z matematyki. Ucznio-
wie napisali egzamin w trudnych 
dla siebie okolicznościach (pan-

demia) na miarę swoich możli-
wości.

 � W Szkole Podstawo-
wej nr 4 w Łowiczu egzamin 
ósmoklasisty zdawało 39 uczniów  
z 2 klas. 

Średnia uzyskana przez 
uczniów z  języka polskiego wy-
nosi 52,25%, zaś najlepszym wy-
nikiem z  tego przedmiotu może 
pochwalić się Weronika Jędrzej-
czyk, która uzyskała 80%. 

Z matematyki uczniowie tej 
szkoły uzyskali 44,95%, zaś zdo-
bywcami najwyższych wyników 
są: Wiktor Pieta i  Szymon Mo-
drak – oboje uzyskali po 90%. 

47,73% – to rezultat szkoły z ję-
zyka angielskiego. Tę część egza-
minu najlepiej napisała Wiktoria 
Pskit, która zdobyła 97%.

 � W Szkole Podstawowej 
nr 7 w Łowiczu 100% z  języ-
ka polskiego zdobyła automatycz-
nie Agata Kłosińska – laureat-
ka konkursu przedmiotowego na 
szczeblu wojewódzkim. Świet-
ne wyniki odnotowały też: Aga-
ta Kafarska – 94%, Kinga Olczyk  
– 92% i Julia Gajda – 90%.

Z matematyki Agata Kło-
sińska również zdobyła 100%  
(w tym przypadku pisała egza-
min), Kinga Olczyk – 97%, Agata 
Kafarska – 83%, a Wojciech Szy-
gulski – 80%.

Z języka angielskiego 100% 
punktów zdobyła Kinga Olczyk. 
Agata Kłosińska miała 98%, Aga-
ta Kafarska – 97%, a Patrycja Kru-
szyńska – 93%. 

Ogólny wynik w tym roku na-
leży uznać za sukces szkoły.

– Uczniowie osiągnęli zdecy-
dowanie lepsze wyniki od śred-
niej krajowej – zauważa dyrektor 
Maria Wojtylak. – Analiza napa-
wa optymizmem, szczególnie je-
śli weźmie się pod uwagę fakt, że 
uczniowie napisali egzamin przy 
zachowaniu reżimu sanitarnego, 
w odroczonym terminie. To efekt 
ciężkiej, systematycznej pracy 
uczniów, nauczycieli i rodziców.

Zadowolenia z wyniku egzami-
nu z jęz. polskiego nie ukrywa też 
nauczycielka Aleksandra Kłosiń-

Egzamin wiązał 
się z dużym 
stresem, ponieważ 
uczniowie pojawili 
się w placówkach 
po 3-miesięcznej 
nauce zdalnej, musieli 
zachować dystans, 
a podczas całego 
egzaminu mieć 
zasłonięte usta i nos. 
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ska. Wg niej wpływ na dobry wy-
nik egzaminu miał fakt, że zajęcia 
on-line odbywały się codziennie, 
a  uczniowie systematycznie brali 
w nich udział, rozwiązywali testy 
i utrwalali zdobytą wiedzę i umie-
jętności. – Do pracy nie zniechę-
ciła ich niepewność co do terminu 
egzaminu – stwierdza Aleksandra 
Kłosińska.

Gmina Bielawy 
 � Szkoła Podstawowa 

w Bielawach – egzamin pisa-
ło 22 uczniów, z czego 19 arkusz 
standardowy. Z  języka polskiego 
średnia szkoły wyniosła 66,95%. 
Wyniki ponad 80% uzyskało  
7 uczniów: Natalia Wódka mia-
ła 98%, Patrycja Wiśniewska  
– 90%, Adrian Zapisek – 88%, 
Natalia Marczewska – 86%, Pa-
trycja Podsędek – 84%, Zuzanna 
Bryk i Krzysztof Warda – po 80%. 

Z matematyki średnia szkoły 
wyniosła 53,42%. Indywidualne 
najlepsze wyniki uzyskali: Nata-
lia Wódka – 100%, Adrian Za-
pisek – 90%, Patrycja Wiśniewska 
– 80%. 

Z języka angielskiego uzyskano 
średnią 36,26%. Najlepiej z tą czę-
ścią egzaminu poradzili sobie Na-
talia Wódka, która uzyskała 90% 
i Patrycja Wiśniewska – 88%. 

Dyrektor szkoły Wiesława Ko-
tecka przyznała, że jest bardzo za-
dowolona z  wyników egzaminu 
ósmoklasistów. – Z  języka pol-
skiego i  matematyki uczniowie 
uzyskali wysokie wyniki. Śred-
nie wyniki z  tych przedmiotów 
były wyższe niż w naszej gminie, 
powiecie, województwie i  kraju. 
Mniej zadawalający był wynik 
z  języka angielskiego, który wy-
padł słabiej. Był niższy niż ocze-
kiwaliśmy – dodała.

 � W Szkole Podstawowej 
w Oszkowicach egzamin pisa-
ło 10 uczniów. Średnia, jaką uzy-
skali z języka polskiego, wyniosła 
55%, a najlepiej ten egzamin na-
pisała Agata Jędrzejczyk, uzysku-
jąc 86%. Drugi wynik miała Kin-
ga Kacela – 80%. 

Średnia z  matematyki wy-
niosła 42%, a  największą liczbę 
punktów uzyskała Kinga Kacela  
– 80%. Średnia z  języka angiel-
skiego to 31%, z  tą częścią eg-
zaminu najlepiej poradziła sobie 
Agata Jędrzejczyk – 98%. 

Dyrektor placówki Anna Kry-
sicka uważa, że wyniki nie są 
w  pełni satysfakcjonujące. Pod-
dane zostały wnikliwej analizie, 
a wnioski zostaną wdrożone do re-
alizacji obecnym roku szkolnym.

 � W Szkole Podstawowej 
w Starym Waliszewie do eg-
zaminu przestąpiło 12 uczniów. 

Średnia z  języka polskiego wy-
niosła 62%, a  najlepsze wyniki,  
po 78%, uzyskali Mateusz Gola-
szewski i Tomasz Wacławiak. 

Średnia z matematyki wyniosła 
39%, a najwyższy wynik uzyskał 
Mateusz Golaszewski – 77%. 

Średnia z  języka angielskiego 
to 44%. Najwyższy wynik rów-
nież uzyskał Mateusz Golaszew-
ski – 82%. 

 � W Szkole Podstawowej 
w Sobocie egzamin pisało 13 
uczniów. Z języka polskiego uzy-
skali średnią 63,4%, a  najlepszy 
wynik indywidualny miała Alek-
sandra Zielińska – 86%. Średnia 
z  matematyki wyniosła 46,7%, 
najlepsze wyniki mieli Natalia 
Tokarczyk – 87% i Julia Witerek  
– 80%. 

Średnia szkoły z języka angiel-
skiego wyniosła 55,8%. Aleksan-
dra Zielińska uzyskała maksy-
malną ilość 100% możliwych do 
zdobycia punktów, Natalia Tokar-
czyk – 98%, Oskar Kwiatkowski 
– 92%. 

Dyrektor placówki Wojciech 
Szcześniak proszony o  komen-
tarz przyznał, że w sytuacji, w ja-
kich odbywał się egzamin ósmo-
klasisty oraz ciągła niepewność 
co do terminu egzaminu, w  ja-
kim się odbędzie, trzeba uznać,  
że uczniowie napisali go bar-
dzo dobrze. – Wyniki są wyż-
sze niż średnia krajowa i  średnia 
województwa łódzkiego. Bar-
dzo serdecznie dziękuję uczniom, 
rodzicom i nauczycielom za zaan-
gażowanie – dodaje dyrektor. 

Gmina Bolimów
 � W Zespole Szkolno-Przed-

szkolnym w Bolimowie egza-
min pisało 24 uczniów, którzy 
uzyskali następujące średnie: ję-
zyk polski – 54,33%, matema-
tyka – 42,08%, a język angielski  
– 56,88%.

Uczniami, którzy uzyskali naj-
wyższe średnie z poszczególnych 
przedmiotów, byli, język polski: 

Aneta Majewska – 84%, Wero-
nika Nowak – 84%, Maria Flor-
czak – 84%; matematyka: Aneta 
Majewska 93%, Weronika Nowak 
– 87%, Maria Florczak – 73%; ję-
zyk angielski: Aneta Majewska  
– 92%, Maria Florczak – 85%, 
Weronika Nowak – 78%. 

Dyrektor szkoły Agnieszka 
Osicka powiedziała nam, że ten 
rok był bardzo trudny, jeśli chodzi 
o  naukę, od marca prowadzono 
nauczanie zdalne, ale, jak podkre-
śla, uczniowie bardzo dobrze so-
bie poradzili z tą sytuacją. – Zresz-
tą to była mocna klasa – dodała.

 � W Szkole Podstawo-
wej w Huminie egzamin pisało  
4 uczniów, średnie z poszczegól-
nych przedmiotów to: język polski 
– 22,5%, matematyka – 18,33% 
i język angielski – 16,25%.

 � W Szkole Podstawowej 
w Kęszycach egzamin pisało  
9 uczniów, średnie uzyskane z po-
szczególnych przedmiotów to: ję-
zyk polski – 58,22%, matema-
tyka – 60,74%, język angielski 
– 48,51%.

Najlepsze wyniki: język polski: 
Kamil Chmielewski – 74%; mate-
matyka: Julia Kocus – 90%, Ka-
mil Chmielewski – 87%, Piotr Ko-
cus – 83%; język angielski: Kamil 
Chmielewski – 93%. 

– Miniony rok szkolny był wy-
jątkowy zwłaszcza dla ósmoklasi-
stów. Na zorganizowane w szkole 
konsultacje z  przedmiotów eg-
zaminacyjnych chętnie uczęsz-
czali wszyscy uczniowie. W tych 
trudnych, stresujących okoliczno-
ściach poradzili sobie i  napisali 
egzamin na miarę swoich moż-
liwości, zwłaszcza wysokie wy-
niki uzyskali z matematyki – nie 
szczędzi pochwał dyrektor pla-
cówki Jolanta Malejka.

Gmina Chąśno
 � Bardzo dobre wyniki osią-

gnęli ósmoklasiści ze Szkoły 
Podstawowej w Błędowie. 
– Wyniki są więcej niż zado-
walające – ocenia dyrektor To-
masz Kłosiński. – Mimo pande-
mii oraz wszelkich przeciwności 
i  ograniczeń, uczniowie klasy 
VIII pracowali wytrwale i  bar-
dzo solidnie, w  czym wspierali 
ich nauczyciele. W trakcie roku 
szkolnego w  szkole prowadzo-
ne były nadprogramowe zajęcia 
z przedmiotów wiodących, a po 
przejściu na nauczanie zdal-
ne uczniowie dodatkowo bra-
li udział w  konsultacjach egza-
minacyjnych organizowanych 
na terenie placówki. W  moim 
odczuciu motywacja, wytężona 
praca uczniów oraz nieoceniony 
wkład nauczycieli zaowocowały 

tak dobrymi wynikami z egzami-
nu ósmoklasisty. 

Z języka polskiego średnia 
szkolna wyniosła 73% i  jest to 
wynik o wiele wyższy od średniej 
krajowej (59%) oraz średniej wo-
jewództwa łódzkiego (58%).

Z tej części egzamin najlepiej 
napisali: Karolina Wojda i Jakub 
Mika (94%), Tomasz Uczciwek 
(90%), Kacper Kapusta (88%), 
Szymon Jabłoński (86%), Rozalia 
Szuflińska (84%), Olga Guz, An-
tonina Kaźmierczak i  Sebastian 
Siejka uzyskali po 80%.

Z matematyki średnia szkol-
na wyniosła 63% i również jest to 
wynik o wiele lepszy na tle kraju 
(46%) i województwa (47%). Z tej 
części egzamin najlepiej napisali: 
Kacper Kapusta (97%), Szymon 
Jabłoński i  Jakub Mika (93%), 
Mateusz Myszewski (87%), An-
tonina Kaźmierczak (83%), Mate-
usz Majer (83%), Karolina Wojda 
(83%).

Z języka angielskiego średnia 
szkolna wyniosła 66% i znów jest 
to wynik znacznie wyższy od kra-
jowego (54%) i  wojewódzkiego 
(54%). Najlepsze wyniki: Szy-
mon Jabłoński (95%), Kacper 
Kapusta (93%), Antonina Kaź-
mierczak (95%), Kacper Okraska 
(98%), Jakub Mika (92%), To-
masz Uczciwek (87%).

 � Inaczej było w  tym roku 
w  Szkole Podstawowej 
w Mastkach. Dyrektor Maria 
Katarzyna Rokicka przyznaje,  
że wyniki nie były zbyt wysokie.  
– Mogło to być spowodowane róż-
nymi przyczynami: specyficzny-
mi trudnościami w uczeniu się 
części uczniów (liczne opienie 
Poradni Psychologiczno-Pefa-
gogicznej), jak i  nauczaniem 
zdalnym czy niską frekwencją.

Tym bardziej warto pochwa-
lić tych uczniów, którzy osiągnęli 
bardzo dobre wyniki:

Z jęzka polskiego: Maria Wit-
kowska – 76%, Hanna Bogusz  
– 70%. Z matematyki: Maria Wit-
kowska 90%, Adam Staniszew-
ski – 83%, Bartosz Kołaczyński 
– 77%. Z  języka angielskiego: 
Maria Witkowska – 97%, Hanna 
Bogusz – 70%.

Gmina Domaniewice
 � W Szkole Podstawowej 

w Domaniewicach egzamin 
pisało 27 uczniów. Ogólne wyniki 
szkoły są następujące: język polski 
– 50,59%, matematyka – 40,49%, 
języka angielski – 48,45%. Naj-
lepsze w  szkole wyniki jednost-
kowe uzyskali: j. polski – Kinga 
Czubiak 80%; matematyka – Ju-
lia Grabowicz 83%; j. angielski 
– Julia Grabowicz 100% i Antoni 
Janicki 95%. 

– Ubiegłoroczne wyniki egza-
minu ósmoklasisty nie są wyso-
kie i  nas nie zadowalają – pod-
sumowała nam krótko dyrektor 
Marzena Sadowska

 � Szkoła Podstawowa 
w Skaratkach: – No cóż, wyniki 
mówią same za siebie. Powyżej 
średniej nasi uczniowie wypadli 
na egzaminie z  języka polskie-
go, wynik w  okolicach średniej 
uzyskali z matematyki oraz napi-
sali poniżej średniej z języka an-
gielskiego. Cieszymy się jednak,  
że wśród uczniów było kilkoro 
takich, którzy uzyskali wyniki 
powyżej 90% – powiedział nam 
dyrektor Ryszard Ogonowski. 
Z  języka polskiego uczniowie 
osiągnęli średni wynik 66,46%, 
z matematyki – 49,74%, a  z  ję-
zyka angielskiego 40,12%. Egza-
min pisało 22 uczniów. 

Dyrektor Ogonowski ogólnie 
jest zadowolony z  wyników eg-
zaminu. – Mam taką refleksję, że 
po egzaminie z języka polskiego 
uczniowie mówili, że był bardzo 
trudny, po matematyce mówi-
li, że było dość łatwo, nawet kil-
ka osób skończyło pisać przed 
czasem. Po egzaminie z  języka 
angielskiego mówili natomiast 
„proszę Pana, łatwizna była”. 
Większość wyszła z  egzaminu 
przed czasem. Tymczasem wyni-
ki mówią, że mogło być inaczej. 
Być może zabrakło koncentracji? 
– pyta sam siebie dyrektor. 

Najlepiej z  języka polskiego 
egzamin napisała Gabriela Szu-
flińska, uzyskując 90%, Martyna 
Charążka uzyskała 84%, Niko-
la Kędziora – 82%. Z  matema-
tyki Martyna Charążka uzyskała 
87%, Gabriela Szuflińska i  Ni-
kola Kędziora po 70%. Na egza-
minie z języka angielskiego naj-
lepiej wypadła Nikola Kędziora 
uzyskując 92%, Martyna Cha-
rążka – 72% i Dominik Zakrze-
wicz – 62%. 

Gmina Kiernozia
 � W Szkole Podstawo-

wej im. Tadeusza Kościusz-
ki w Kiernozi do egzaminu klas 
VIII przystapiło 31 uczniów 
z dwóch klas.

W tej szkole średni wynik z ję-
zyka polskiego to 52%, z mate-
matyki 48%, natomiast z języka 
angielskiego 38%.

W poszczególnych klasach 
średnie wyniki to: klasa VIIIa: 
język polski 51%, matematyka 
49%, język angielski 38%, kla-
sa VIIIb: język polski 53%, ma-
tematyka 46%, język angielski 
37%.

Uczniowie, którzy najlepiej 
napisali egzamin, osiągnęli wyni-
ki: język polski 82%, matematy-
ka 97%, język angielski 90%.

Dyrektor szkoły Marek Ra-
daszkiewicz przyznał, że nie jest 
do końca zadowolony z tych wy-
ników. Uważa jednak, że wynika 
to z  prowadzonego w  ostatnim 
czasie zdalnego nauczania i  jest 
to widoczne nie tylko w tej szko-
le, ale w całej Polsce.

– Nic nie zastąpi bezpośred-
niego kontaktu i kształcenia sta-
cjonarnego – ocenił w rozmowie 
z nami. 

Gmina Kocierzew 
Południowy

 � W Szkole Podstawowej 
im. Bohaterów walk nad Bzu-
rą 1939 roku w Kocierzewie 
Południowym egzamin ósmo-
klasisty napisało 37 uczniów  
z 2 klas. 

Z poszczególnych części egza-
minu uczniowie uzyskali średnią 
wyników: język polski – 66,10%, 
matematyka – 53,51%, język an-
gielski – 50,18%. 

Najwyższy wynik z  języka 
polskiego wynosił 82%, a  uzy-
skali go uczniowie: Maria Kotlar-
ska, Aleksandra Pietrzak, Małgo-
rzata Staniszewska i  Katarzyna 
Woźniak. 

Z matematyki najlepiej wypa-
dli Maciej Majcher i Natalia Ma-
lejka – oboje mieli po 87%. Ko-
lejnym najlepszym wynikiem 
było 82%, które zdobyli Maria 
Kotlarska, Aleksandra Pietrzak, 
Małgorzata Staniszewska i Kata-
rzyna Woźniak. 

Najwyższą notę z  języka an-
gielskiego uzyskała Małgorza-
ta Staniszewska (95%). Dwoje 
uczniów zdobyło 93%, a są nimi 
Mikołaj Modzelewski i  Alek-
sandra Pietrzak. Wśród uczniów 
z  wysokimi wynikami z  angiel-
skiego wyróżniają się także: 
Magdalena Pietrzak (88%), Na-
talia Malejka (85%) oraz Miko-
łaj Jabłoński i  Maria Kotlarska  
– oboje po 83%.

→

Rzetelna 
i systematyczna 
nauka przynosi efekty. 
Mam przekonanie, 
że uczniowie wiedzą 
teraz dlaczego 
zachęcaliśmy ich  
do dodatkowych zajęć 
pozalekcyjnych.

Przemysław Jabłoński
dyrektor Pijarskiej SP

Analiza napawa 
optymizmem, 
szczególnie jeśli 
weźmie się pod uwagę 
fakt, że uczniowie 
napisali egzamin 
przy zachowaniu 
reżimu sanitarnego, 
w odroczonym 
terminie.
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– Egzamin ósmoklasisty 
uczniowie napisali na wyso-
kim poziomie. Z  języka polskie-
go osiągnęliśmy wynik powyżej 
średniej krajowej, byliśmy lepsi 
niż uczniowie z województwa, po-
wiatu i gminy, z matematyki rów-
nież powyżej średniej krajowej, 
wojewódzkiej i powiatowej. Z ję-
zyka angielskiego zdecydowanie 
lepiej napisała jedna klasa, osią-
gając wynik powyżej średniej kra-
jowej, wojewódzkiej, powiatowej 
i gminnej, druga klasa VIII napi-
sała trochę słabiej – ocenia wyniki 
egzaminu ósmoklasisty dyrektor 
Agnieszka Maliszewska. – Mimo 
pandemii, daliśmy radę. Myślę,  
że to dzięki ogromnemu zaanga-
żowaniu uczniów i  nauczycieli, 
którzy od 25 marca systematycz-
nie pracowali na platformie Mi-
crosoft Teams, realizując wszyst-
kie przedmioty edukacyjne 
i konsultacje – dodaje.

 � W Szkole Podstawowej 
w Gągolinie Południowym  
do egzaminu ósmoklasisty przy-
stąpiło 9 uczniów z jednej klasy. 

Średnia z  poszczegól-
nych przedmiotów uzyskana 
przez uczniów tej szkoły wy-
nosi: 60,50% z  języka polskie-
go, 60,41% z  matematyki oraz 
58,81% z języka angielskiego. 

Paweł Płacheta jest uczniem, 
który najlepiej wypadł z  języka 
polskiego i  angielskiego. Z kolei 
część matematyczną najlepiej na-
pisały Dominik Kapusta i Karoli-
na Majer. 

– Jestem zadowolona z  wyni-
ków egzaminu, choć uważam,  
że niektóre z  nich mogły być 
jeszcze wyższe. Poprzedni rok 
szkolny nie był najłatwiejszy dla 
nas wszystkich. Przygotowania  
do egzaminu i  sam egzamin od-
bywały się w  wyjątkowo trud-
nych warunkach – ocenia dyrektor 
szkoły Mirosława Haczykowska. 
– Cieszę się, że pomimo trudno-
ści, wszystkim uczniom udało się 
przystąpić do egzaminu. Uzyska-
ne przez nich wyniki to efekt na-
szych wspólnych starań: uczniów, 
nauczycieli i  rodziców. Wszyst-
kim należą się ogromne podzięko-
wania – dodaje. 

 � W Publicznej Szkole 
Podstawowej w Łaguszewie 
egzamin ósmoklasisty napisało  
6 uczniów z jednej klasy.

Z poszczególnych części egza-
minu uczniowie uzyskali średnią 
wyników: język polski – 55,00%, 
matematyka – 55,00%, język an-
gielski – 62,91%. 

Najlepsze w  tej szkole wyniki 
z języka polskiego uzyskali: Mar-
tyna Muras (74%) i Amelia Fritz-
kowska (66%). 

Z matematyką najlepiej pora-
dzili sobie: Martyna Muras (77%) 
i Igor Woliński (73%). 

Najwyższe noty z  języka an-
gielskiego mieli natomiast: Mar-
tyna Muras (92%) i  Kornel Wo-
liński (70%). 

– Wyniki z języka angielskiego 
i  matematyki są satysfakcjonują-
ce. Nad rozwijaniem kompetencji 
polonistycznych trzeba stale pra-
cować – ocenił dyrektor Marcin 
Kosowski.

Gmina Łowicz
 � W Szkole Podstawowej 

w Dąbkowicach zdawało 10 
uczniów. Uzyskali średnio 61% 
z języka polskiego, 48% z mate-
matyki i 47% z języka angielskie-
go. W przypadku polskiego i ma-
tematyki to wyniki wyższe niż 
średnia województwa łódzkiego, 
a także całego kraju. W przypad-
ku języka angielskiego średnia jest 
niższa od wojewódzkiej czy krajo-
wej. Wynik tej szkoły są bardzo 
zbliżone do średniej całej gminy 
Łowicz.

Mimo wielokrotnych prób nie 
udało nam się skontaktować z dy-
rektorem ws. komentarza do tych 
wyników.

 � W Szkole Podstawowej 
w Popowie uczniowie odnoto-
wali wyniki, z których mogą być 
dumni. Według danych OKE uzy-
skali najwyższy wynik z  języka 
polskiego w województwie łódz-
kim (taki sam wynik uzyskała tyl-
ko jedna szkoła).

– Według danych CKE nasza 
szkoła usytuowała się na trzecim 
miejscu pod względem wyni-
ków osiągniętych przez wszystkie 
szkoły w kraju – zauważa też dy-
rektor Grażyna Sobieszek.

– Mimo ogromnych obaw 
o wyniki tegorocznego egzaminu 
z  języka polskiego, okazało się,  
że wysiłek uczniów podczas na-
uczania stacjonarnego, a  zwłasz-
cza zdalnego, przyniósł efekty 

– mówi nauczycielka tego przed-
miotu Marlena Kardas. – Po za-
mknięciu szkół ósmoklasiści 
intensywnie pracowali. Systema-
tycznie powtarzali zagadnienia eg-
zaminacyjne, rozwiązywali testy 
i pisali bardzo dużo wypracowań. 
Miałam z nimi codziennie kontakt 
dzięki wykorzystaniu Messengera 
i aplikacji Microsoft Teams. Dużo 
od nich wymagałam, ale stanęli  
na wysokości zadania 

– Wyniki, jakie uzyskali ucznio-
wie SP w Popowie, potwierdzają 
wysoką jakość nauczania w naszej 
placówce – uważa dyrektor Sobie-
szek. – Na szczególną uwagę za-
sługuje również bardzo wysoki 
stanin z matematyki. Dużo pracy 
czeka nas przy podnoszeniu jako-
ści nauczania z języka angielskie-
go. Pełna mobilizacja nauczycieli, 
uczniów, rodziców i  lekcje onli-
ne, prowadzone systematycznie 
od początku pandemii, zaowoco-
wały brakiem przerwy w  nauce 
i rzetelnym utrwaleniem zdobytej 
wcześniej wiedzy.

Uczniowie, którzy uzyskali naj-
lepsze wyniki z języka polskiego 
w tej szkole, to: Oliwia Kosiorek 
– 92%, Mateusz Kotlarski – 90%, 
Roksana Gładka, Patrycja Haczy-
kowska, Łukasz Sałuda – po 82%, 
Magdalena Papuga i  Dawid So-
bieszek – po 80%.

Najlepsze wyniki z  matema-
tyki odnotowali: Łukasz Sałuda  
– 80%, Mateusz Kotlarski – 73%, 
Roksana Gładka, Patrycja Haczy-
kowska – po 70%, Agata Urcus  
– 67%.

Najlepsze wyniki z  języka an-
gielskiego mieli: Oliwia Kosiorek 
– 97%, Agata Ursuc – 80%, Mag-
dalena Papuga – 63% i Mateusz 
Kotlarski – 60%.

 � W Szkole Podstawo-
wej w Zielkowicach wszyscy 
uczniowie klasy ósmej przystą-
pili do egzaminu. – Trudna sytu-
acja epidemiczna, jaka panowała 
w tym czasie w kraju, powodowa-
ła u nich niepokój i obawy – mówi 
dyrektor szkoły Jolanta Zagawa.  
– Niepewność czy egzamin się 
odbędzie, w jakiej formie zostanie 
przeprowadzony oraz nauczanie 
zdalne z pewnością nie były oko-
licznością sprzyjającą.

Tym bardziej cieszą dyrektor-
kę wysokie indywidualne wyniki 
niektórych uczniów z języka pol-
skiego i języka angielskiego. 

Najwyższe wyniki z języka pol-
skiego osiągnęli: Bartosz Brzózka 
(74%) i  Patrycja Przybyszewska 
(72%). Są to wyniki dużo wyższe 
niż średnia w kraju (59%). Nato-
miast z  języka angielskiego naj-
wyższe wyniki uzyskali: Bartosz 
Brzózka (92%) i  Weronika Kłys 
(80%), przy 54% w kraju. 

– Wszyscy uczniowie napisali 
egzaminy na miarę swoich moż-
liwości i  umiejętności – ocenia 
dyrektor. – Nie ulega wątpliwo-
ści, że nauka stacjonarna w szko-
le ma korzystny wpływ na wyniki 
uczniów.

 � Marzanna Kujawiak, dyrektor 
szkół prowadzonych przez 
Stowarzyszenie na Rzecz 
Rozwoju Oświaty Gminy Ło-
wicz, uważa, że uczniowie tych 
szkół napisali egzamin ósmokla-
sisty na miarę swoich możliwo-
ści, zgodnie z  oczekiwaniami.  
– Presja wywierana na uczniów 
od 12 marca przez środki maso-
wego przekazu, ogólny niepokój, 
izolacja, zmieniająca się dyna-
micznie sytuacja w kraju i najbliż-
szej okolicy, a w związku z  tym 
długi okres nauki prowadzonej 
zdalnie, nie pozostał bez wpływu 
na młodych ludzi i ich zaangażo-
wanie w obowiązki ucznia – uwa-
ża Marzanna Kujawiak. – Cieszy 
zatem fakt, że pomimo utrudnień 
wywołanych sytuacją epidemicz-
ną w  kraju, wszyscy ósmoklasi-
ści przystąpili do ogólnopolskiego 
sprawdzianu wiedzy i umiejętno-
ści. To nie był łatwy czas dla ni-
kogo, a  przede wszystkim dla 
uczniów klasy VIII, którzy czekali 
na swój pierwszy ważny egzamin 
do czerwca, starając się do niego 
przygotować wspólnie z  nauczy-
cielami najlepiej jak potrafili.

Dyrektor uważa, że wszyscy 
osiągnęli satysfakcjonujące wyni-
ki. Podajemy te najlepsze:

W Szkole Podstawowej 
w Jamnie – język polski: Wero-
nika Wysocka – 86%, – matema-
tyka: Weronika Wysocka – 83%, 
Bogumił Polak – 83%, – j. angiel-
ski: Weronika Wysocka – 93%, 
Ryszard Wyszyński – 77%

W Szkole Podstawowej 
w Niedźwiadzie: – język polski: 
Daria Znajdek – 78% – matema-
tyka: Julia Ciesielska – 77% – j. 
angielski: Julia Ciesielska – 90%, 
Antoni Kaźmierczak – 85%, Bar-
tłomiej Śliwiński – 78%.

W Szkole Podstawowej 
w Wygodzie: – język polski: 
Jakub Kozera – 70%, – matema-
tyka: Stanisław Kuciński – 90% 
– język angielski: Stanisław Ku-
ciński – 80%.

Gmina Łyszkowice
 � – Wyniki egzaminu byłyby 

zapewne wyższe, gdyby nie strajk 
nauczycieli w  roku szkolnym 
2018/19 i epidemia koronawirusa 
w roku szkolnym 2019/20 – uwa-
ża dyrektor Szkoły Podstawo-
wej w Kalenicach Urszula Ko-
tynia-Markus. 

Najlepszy wynik z  poszcze-
gólnych przedmiotów w  SP Ka-

lenice uzyskał Krystian Kwestarz 
– język polski – 76%, mate-
matyka – 70%, język angielski  
– 80%. Bardzo dobre wyniki osią-
gnęli także: Patrycja Drzewiecka  
– 80% z języka polskiego, Marty-
na Panak – 78% z języka polskie-
go oraz Mateusz Ufa – 80% z ję-
zyka angielskiego.

 � Dyrektor Szkoły Podsta-
wowej w Seligowie Grażyna 
Pokora uważa, że wyniki z egza-
minu odzwierciedlają oceny na 
koniec ósmej klasy, jakie ucznio-
wie otrzymali z przedmiotów eg-
zaminacyjnych. – Do niskich 
wyników przyczyniło się zdalne 
nauczanie, podczas którego nie 
mogli przygotować się tak, jak 
podczas zajęć stacjonarnych – do-
daje dyrektor Pokora.

Najwyższy wynik z języka pol-
skiego uzyskała Wioleta Lipińska 
– 88%, a z matematyki – Malwina 
Kocemba – 57%.

 � W Szkole Podstawowej 
w Łyszkowicach uczniowie 
osiągnęli średnie wyniki: z języ-
ka polskiego – 59%, z matema-
tyki – 44%, z języka angielskiego 
– 47%. Wynik z języka polskiego 
jest więc zbliżony do średniej kra-
jowej i nieco lepszy od wojewódz-
kiej. Z matematyki jest nieznacz-
nie niższy niż średnie krajowa i 
wojewódzka, w przypadku angiel-
skiego jest niższy o 6-7% w sto-
sunku do średnich.

 � W Szkole Podstawowej 
w Stachlewie bardzo dobrze 
prezentuje się wynik z języka pol-
skiego – 66% (wynik podobny 
do tych w Kalenicach i Seligo-
wie), wyraźnie wyższy niż średnia  
w kraju i województwie łódzkim; 
a także z matematyki – 61%, jest 
on wyższy niż średnia gminy, wo-
jewództwa i kraju. 51% z języka 
angielskiego to z kolei wynik nie-
co niższy niż średnia wojewódz-
twa i kraju.

Nie otrzymaliśmy wyników 
najlepszych uczniów i komenta-
rzy dyrektorów ze szkół w Łysz-
kowicach i Stachlewie.

Gmina Nieborów
 � W Szkole Podstawowej 

w Bednarach egzamin pisa-
ła jedna klasa ósma, w sumie 18 
uczniów. Z języka polskiego uzy-
skali oni średnią 63,55%. Naj-
lepiej napisali: Magdalena Ko-
walczyk – 82% i Kornel Palasik 
– 80%. Z  języka angielskiego 
średnia wyniosła – 53,33%, a naj-
lepiej napisali: Kornel Palasik  
– 95%, Jakub Bojanowski i Mag-
dalena Kowalczyk – 93%. Średnia 
z matematyki wyniosła – 53,33%, 
najlepiej z tego przedmiotu spraw-
dzian zdali: Kornel Palasik – 95%, 
Jakub Bojanowski – 87% i Mał-
gorzata Kowalczyk – 77%.

Dyrektor szkoły Teresa Mul-
tan powiedziała nam, że z  tego-
rocznych wyników jest zadowo-
lona, bo choć zdająca egzamin 
klasa była mocno zróżnicowana, 
co miało też swoje odzwiercie-
dlenie w  indywidualnych wyni-
kach, to uzyskała średnie z przed-
miotów, które plasują je powyżej 
średniej szkół gminy Nieborów  
oraz powiatu łowickiego. Zazna-
czyła jednak, że wyniki te są i tak 
niższe od uzyskanych w ubiegłym 
roku. Podkreśliła duże zaangażo-
wanie nauczycieli w  zdalne na-
uczanie on-line i samodzielną pra-
cę uczniów.

 � W Szkole Podstawowej 
w Bełchowie egzamin pisało  
9 uczniów, uzyskali oni średnie: j. 
polski – 51,85%, najlepszy wynik: 
Aleksandra Wieczorek – 82%; 
matematyka – 41,74%, najlepszy 
wynik: Rafał Ulicki – 60%, j. an-
gielski – 40,30%, najlepszy wy-
nik: Rafał Ulicki – 88%.

Dyrektor placówki Teresa Wo-
jenka przyznaje w  rozmowie 
z NŁ, że w ubiegłym roku śred-
nie z  przedmiotów były wyż-
sze. Jej zdaniem wpływ na naukę 
i poziom egzaminu miała jednak 
pandemia i  zajęcia prowadzone 
on-line. Podkreśliła, że zajęcia sta-
cjonarne akurat dla tej klasy przy-
niosłyby lepszy rezultat.

 � W Szkole Podstawowej 
w Bobrownikach egzamin zda-
wało 15 uczniów, jednej klasy 
ósmej. Średnie wyniki z poszcze-
gólnych przedmiotów przedsta-
wiają się następująco: język polski 
– 54,4%, najlepsze wynik uzyska-
li: Jakub Ptaszyński – 78%, Patryk 
Stępniak – 78% i Piotr Owczarek 
– 68%; język angielski – 44,66%, 
najlepsze wyniki uzyskali: Mi-
kołaj Osadowski – 90%, Maciej 
Rosak – 87% i  Patryk Stępniak 

Niepewność czy 
egzamin się odbędzie, 
w jakiej formie zostanie 
przeprowadzony  
oraz nauczanie zdalne 
z pewnością  
nie były okolicznością 
sprzyjającą.

Jolanta Zagawa,  
dyr. SP w Zielkowicach

Lekcje online, 
prowadzone 
systematycznie  
od początku pandemii, 
zaowocowały 
brakiem przerwy 
w nauce i rzetelnym 
utrwaleniem zdobytej 
wcześniej wiedzy.

Grażyna Sobieszek,  
dyr. SP w Popowie
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– 85%; matematyka – 44%, naj-
lepsze wyniki uzyskali: Mikołaj 
Osadowski – 90%, Maciej Rosak 
– 87% i Patryk Stępniak – 85%.

 � Egzamin ósmoklasi-
sty w  Szkole Podstawowej 
w Dzierzgówku w  roku szkol-
nym 2019/2020 pisało 16 uczniów 
z  jednej klasy. Średnie uzyska-
ne to: język polski – 63,12%, naj-
wyższy indywidualny: 94 % – Iga 
Wieczorek, nieco niższe: Niko-
la Szubska i  Emilia Wieczorek; 
matematyka – 61,62%, najwyż-
szy 97% – Iga Wieczorek, nie-
co niższe Nikola Szubska, Emi-
lia Wieczorek, Natalia Stefańska; 
j. angielski – 44,47%, najwyższy 
97% – Iga Wieczorek, nieco niż-
sze Krystian Koziarski, Wiktor 
Woliński.

Dyrektor placówki Dariusz 
Skulimowski powiedział nam, 
że biorąc pod uwagę okoliczno-
ści przygotowania do egzaminu, 
okres pandemii, to i tak jest  zado-
wolony z wyników, jakie osiągnęli 
uczniowie. – Epidemia wpłynęła 
na nieznacznie niższy wynik z ję-
zyka angielskiego. Jest to przed-
miot, który wymaga systematycz-
nego udziału w lekcjach i stałego 
utrwalania, co nie do końca było 
możliwe – powiedział nam.

 � W Szkole Podstawowej 
w Mysłakowie egzamin pisało 
16 uczniów z jednej klasy, którzy 
z języka polskiego uzyskali śred-
nią 64%, z  matematyki 48,95% 
zaś z języka angielskiego 50,41%.

Najlepsze wyniki z języka pol-
skiego uzyskały: Małgorzata Ty-
buś – 92%, Julia Skonieczna 
– 88%, Malwina Łukawska 
– 78%, najlepsze wyniki z  ma-
tematyki uzyskali: Małgorzata 
Tybuś – 100%, Bartosz Dróż-
ka – 80%, Julia Skonieczna 
– 73%, a najlepsze wyniki z języ-
ka angielskiego: Julia Skonieczna 
– 93%, Małgorzata Tybuś – 88% 
i Maja Marszałkowska – 80%.

Dyrektor szkoły Urszula Jur-
kiewicz powiedziała nam, że w jej 
ocenie, biorąc pod uwagę pande-
mię i utrudnienia, z  jakimi szko-
ła się spotkała, wyniki nie są złe. 
Uczniowie i  nauczyciele zapra-
cowali na nie sumiennie. Pod-
kreśliła przy tym, że cała klasa 
brała udział (w grupach) w zapro-
ponowanych przez szkołę bezpo-
średnich konsultacjach przygoto-
wujących do egzaminów. Duże 
znaczenie miała też właściwa mo-
tywacja ze strony nauczycieli.

 � W Zespole Placówek 
Oświatowych w Nieboro-
wie do egzaminu przystąpiło 
15 uczniów z jednej klasy. 

Średnie wyniki z  poszczegól-
nych przedmiotów przedstawia-
ją się następująco: język polski 
– 56%, najlepszy wynik uzyskała: 
Magdalena Wojenko – 92%; ję-
zyk angielski – 46,55%, najlepszy 
wynik Kacper Krawczak – 97%; 
matematyka – 52,29%, najlepszy 
wynik Aleksandra Białas – 93%.

Dyrektor Anna Kubel powie-
działa nam, że zdająca egzamin 
klasa należała do bardzo zgranej 
i zaangażowanej w naukę. Drugie 
półrocze stanowiło dla uczniów, 
jak i nauczycieli, duże wyzwanie 
przez przejście do nauki zdalnej, 
nie mniej wszyscy sprostali temu 
wyzwaniu. Zaznaczyła, że w po-
równaniu z ubiegłorocznym egza-
minem uczniowie poprawili wy-
nik z  matematyki, co może być 
powodem do zadowolenia.

Gmina Sanniki
 � W Szkole Podstawo-

wej im. Fryderyka Chopi-

na w Sannikach do egzaminu 
klas VIII przystąpiło 44 uczniów 
z dwóch klas.

Średni wynik procentowy z ję-
zyka polskiego w  tej szkole to 
58%, z  matematyki 36%, nato-
miast z języka angielskiego 40%. 

Średnie wyniki każdej z  klas 
wyglądają następująco: klasa 
VIIIa: język polski 53%, matema-
tyka 33%, język angielski 34%, 
klasa VIIIb: język polski 62%, 
matematyka 39%, język angiel-
ski 45%.

Najlepszy wynik z języka pol-
skiego to 84%, z  matematy-
ki 87%, a  z  języka angielskiego 
93%. 

W rozmowie z  nami dyrektor 
szkoły Beata Kochańska powie-
działa, że najbardziej zadowolona 
jest z wyników klasy „B”. Przy-
znała, że zaangażowanie rodziców 
uczniów tej klasy widoczne było 
już od pierwszej klasy. Nie za-
uważyła ona stresu wywołanego 
przystąpieniem do egzaminu po 
zdalnym nauczaniu. – Uczniowie 
bardziej skarżyli się na brak bez-
pośredniego kontaktu ze sobą i z 
nauczycielami – powiedziała nam 
dyrektor Kochańska.

Gmina Zduny
 � W Szkole Podstawowej 

w Bąkowie Górnym egzamin 
pisało 13 uczniów z jednej klasy. 
Uzyskali oni następujące średnie 
wyniki z  poszczególnych przed-
miotów: z  języka polskiego – 
52,76%, najlepsze wyniki mie-
li: Amelia Wiechno – 74 %, Julia 
Surma– 74 %, Julia Kołaczek– 
80%  i Aleksandra Wielemborek– 
74%; z matematyki – 48,20%, naj-
lepsze wyniki: Julia Surma– 90%, 
Julia Kołaczek– 97% i Aleksan-
dra Wielemborek– 70%; z języka 
angielskiego – 55,25%, najlepsze 
wyniki: Julia Surma – 97 %, Ju-
lia Kołaczek – 83 %, Aleksandra 
Wielemborek– 95 %.

 � W Szkole Podstawowej 
w Nowych Zdunach egzamin 
pisało 42 uczniów z dwóch klas, 
z  języka polskiego uzyskali oni 
średnią – 56,53%, z matematyki 
– 60,26% zaś z języka angielskie-
go – 54,67%.

Uczniami, którzy uzyskali naj-
lepsze wyniki z języka polskiego, 
byli: Karolina Strasenburg – 76%, 
Wiktoria Urbanek – 72%, Dorota 
Radomska – 72%; z matematyki: 
Karolina Strasenburg – 93%, Na-
talia Ciesielska i Dorota Radom-
ska – 90%, Szymon Dylik – 87%, 
Bartosz Łysio – 87%; z matema-
tyki: Karolina Strasenburg i Patry-
cja Świątkowska – 98%, Dawid 
Ozimek – 97%, Maciej Wojtysiak 
– 95% , Filip Niedzielski – 93%.

– Jesteśmy zadowoleni z wyni-
ków naszych uczniów, jako szkoła 
dobrze wypadliśmy na tle powia-
tu, województwa oraz kraju. Cie-
szymy się, że pomimo niesprzy-
jających okoliczności, trudnego 
dla wszystkich czasu, nasi ucznio-
wie poradzili sobie na egzaminie 
i uzyskali wysokie wyniki – prze-
kazała nam dyrektor Małgorzata 
Kubiak.  aa, mak, mwk, tb, tm
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Speedcubing | Kajetan Opach juniorskim mistrzem Polski

Faworyt nie zawiódł
14-letni łowiczanin 
Kajetan Opach 
został mistrzem 
Polski juniorów 
w speedcubingu, 
czyli układaniu 
na czas kostki Rubika. 
Teraz przygotowuje 
się do rywalizacji 
w mistrzostwach 
z seniorami, gdzie 
również może osiągnąć 
świetny wynik.

To były inne mistrzostwa niż 
te z 2018 czy z 2019 roku. Z wia-
domych względów nie dało się 
zorganizować turnieju w  jednym 
miejscu, zamiast tego zawodni-
cy zasiedli przed kamerami inter-
netowymi we własnych domach 
– ich zmagania na ekranach ob-
serwowali sędziowie, a  także 
– od fazy grupowej – widzowie.

Przez znawców tematu Kaje-
tan był uznawany za murowane-
go faworyta. – Jego wyniki świad-
czą o tym, że to obecnie zawodnik 
ze ścisłej czołówki nie tylko ju-
niorów, ale w  ogóle wszystkich 
speedcuberów w Polsce – mówił 
nam jeszcze przed startem mi-
strzostw Marek Szymański, jeden 
ze współorganizatorów i sędziów.

Turniej rozpoczął się 15 listopa-
da od fazy eliminacyjnej, do któ-
rej przystąpiło blisko 150 młodych 
zawodników. 64 z  nich awanso-
wało do drugiej fazy eliminacji, 
a  32 do fazy grupowej, w której 
podzieleni na osiem czterooso-
bowych grup rywalizowali syste-
mem „każdy z  każdym”. Rywa-
lizowano w najbardziej klasycznej 
kategorii, czyli z układaniem kost-
ki 3x3x3.

Ostatnią, najważniejszą, była 
faza pucharowa z udziałem 16 za-
wodników. Wszystkie kolejne eta-
py dość gładko przechodził repre-
zentant Łowicza. 

W rozegranym 22 listopada fi -
nale rywalem Kajetana Opacha 

był Szymon Musiał z  Piły. Ło-
wiczanin wygrał 3:1, a  stracony 
w fi nale set był jedynym przegra-
nym przez niego w całym turnie-
ju. Średni wynik ułożeń Kajetana 
w  meczu fi nałowym to 7,76 se-
kund (średnia jego rywala to 8,25 
s). Komentatorzy zwrócili uwagę, 
że nie był to dla zwycięzcy łatwy 
fi nał. Szczególnie emocjonujący 
i wyrównany był czwarty – jak się 
okazało decydujący – set. Trzecie 
miejsca zajął Adam Chodyniecki 
ze Świdnicy, a czwarte Adam Ja-
gła z Ogrodzieńca. 

Kajetan może pochwalić się 
najlepszym w całym turnieju cza-
sem pojedynczego ułożenia – 4,85 
sekundy.

Czas na pojedynki 
z seniorami
W najbliższą sobotę, 28 listopa-

da, rozpoczynają się główne Mi-
strzostwa Polski, w których mogą 
brać udział zawodnicy bez wzglę-
du na kategorię wiekową, także 
zagraniczni (formuła open).

– Jestem przekonany, że Ka-
jetan dojdzie do ścisłej czołówki 
także w  najbliższych zawodach 
– mówi nam Marek Szymański 
i mamy nadzieję, że znów będzie 
miał rację.

Przypomnijmy, że w ubiegłym 
roku Kajetan przywiózł z  mi-
strzostw, rozgrywanych wówczas 
w Gdańsku, brązowy medal w ka-
tegorii 2x2x2.  tm

Infografi ka przedstawiająca uczestników fazy pucharowej mistrzostw i drabinkę turniejową. 
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Kultura | Spektakl inny niż wszystkie, które słyszeliśmy

Janocha prezentuje „operę sieciową”
„Jest na to czas i miejsce” to tytuł interaktywnej opery sieciowej 
skomponowanej przez łowiczanina Michała Janochę – kompozytora, 
dyrygenta, multinstrumentalistę, w naszym mieście znanego chociażby 
jako lidera orkiestry „Sonus”. Premiera w niedzielę, 29 listopada.

Wystarczy dostęp do internetu, 
głośniki bądź słuchawki (im lep-
sze, tym pełniejsze doznania, ale 
mogą być zwykłe) i  można bę-
dzie podziwiać efekt trwających 
od kwietnia prac Michała Janochy 
i współpracującego z nim zespo-
łu muzyków, aktorów, grafi ków 
i programistów. Link do transmi-
sji znajdziemy na stronie zespołu 
wykonującego muzykę Tran s-for-
-Matha Ensemble. 

Oprócz wspomnianego zespo-
łu instumentalistów Trans-for-Ma-
tha Ensemble, usłyszymy i  zo-
baczymy też solistów/aktorów, 
w  tym osoby z Łowiczem zwią-
zane. Jedną z nich jest wokalistka 
Marta Kosiorek, specjalizująca się 

w repertuarze musicalowych i es-
tradowym, którą kilka razy mo-
gliśmy słyszeć jako solistkę „So-
nus”. Typowo operowymi głosami 
brzmieć będą natomiast Zuzanna 

Caban (sopran) i Damian Żebrow-
ski (tenor). Jako aktor wystąpi też 
łowiczanin Piotr Sędkowski. 

Nie mniej ważni w  przygoto-
waniu spektaklu są: odpowiada-

jący za nagrania audio Wojciech 
Kaszuba, za nagrania video Pa-
weł Jagoda, a także programiści: 
Monika Janocha i  Cezary Kry-
siak. 

To będzie zupełnie nowa forma 
artystycznego wyrazu, po części 
zresztą wymuszona przez trwają-
cą pandemię. Łączy w sobie ele-
menty: opery, fi lmu interaktywne-

go, gry video oraz szeroko pojętej 
sztuki audio-wizualnej i  interme-
dialnej. 

Internetowa opera jest formą 
wykreowaną w  dialogu z  trady-

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Z lewej Wojciech Kaszuba, odpowiadający za nagrania audio, z prawej Paweł Jagoda odpowiadający 
za video. 
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Jedną z głównych ról w spektaklu odgrywa pochodzący z Łowicza 
Piotr Sędkowski. 
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cją opery – otrzymamy więc to, 
co w  tej tradycji najistotniejsze: 
śpiew, muzykę, grę aktorską, ruch, 
fabułę i akcję. 

Do tego dochodzi nowocze-
sność: warstwy multimedialna, in-
termedialność, warstwa muzyki 
elektroakustycznej, nowoczesne 
metody specjalizacji dźwięku.

Odbiorca nie będzie zupeł-
nie bierny – podobnie jak w grze 
komputerowej, będzie mógł do-
konywać wyborów, które wpły-
ną na rozwój i  dalszy przebieg 
akcji. W ten sposób opowiedzia-
na historia nie ma jednej, z góry 
narzucanej linii, można ją będzie 
„przejść” na różne sposoby. Je-
den taki seans trwać będzie kró-
cej niż godzinę, ale interaktyw-

ność sprawi, że będziemy mogli 
podchodzić do dzieła wielokrot-
nie, za każdym razem otrzymując 
coś innego.

– Badania potwierdzają, że 
dla koncertów czy innych wyda-
rzeń muzycznych online, najlep-
szy dla odbiorcy czas trwania jest 
krótszy niż w koncercie na żywo 
– mówi Michał Janocha. – Dlate-
go też będzie znacznie krócej niż 
w scenicznej operze, gdzie spek-
takle trwają po dwie, trzy czy na-
wet więcej godzin.

Warto dodać, że w  projek-
cie wykorzystana została tech-
nika binauralna, która pozwala 
na stworzenie wrażenia umiej-
scowienia dźwięku w  dowol-
nym miejscu wokół słuchacza. 

Technika ta jest szczególnie sku-
teczna kiedy odsłuch odbywa się  
za pomocą słuchawek lub pary 
głośników – czyli w  warunkach 
domowych. 

Nie mniej ambitnie niż forma 
i  technika spektaklu, zapowia-
da się jego warstwa fabularna. Tu 
też mamy swego rodzaju mix tra-
dycji i nowoczesności. – Starałem 
się stawiać pytania, które zawsze, 
w  każdych realiach i  czasach są 
niezmienne i ważne – mówi nam 
Michał Janocha.

Inspiracją były teksty ze ścisłe-
go kanonu literatury światowej, 
poczynając od antyku, po cza-
sy nam współczesne, a  wreszcie 
wkroczenie w  futurologię. Znaj-
dziemy m.in. odwołania do „Kró-

la Edypa”, „Fausta”, „Frankenste-
ina”, „Procesu”, Sanatorium pod 
Klepsydrą” czy „Roku 1984”. 
Innym źródłem tekstu są dialo-
gi autora ze sztuczną inteligencją 
– chatbotem Mitsuku, pięciokrot-
nie nagradzanym nagrodą Loeb-
nera (dla najbardziej humanoidal-
nych SI).

Przedsięwzięcie jest realizowa-
ne w  ramach programu stypen-
dialnego Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego „Kultura 
w sieci”. Michał Janocha w roz-
mowie z  NŁ mówi, że koniecz-
ność zachowania reżimu sani-
tarnego miała znaczący wpływ 
na przygotowanie spektaklu. Or-
kiestra Trans-for-Matha Ensem-
ble, którą usłyszymy jako jedną, 

była w rzeczywistości podzielona  
na trzy grupy, których nagrania 
złączono w  jedno komputerowo 
– a to dlatego, że z sali nagranio-
wej Akademii Muzycznej I. J. Pa-
derewskiego w  Poznaniu mogło 
korzystać maksymalnie siedmioro 
muzyków naraz. 

Również odtwórcy ról nie spo-
tkali się na planie wszyscy razem. 
Każda scena była nagrywana 
osobno, z udziałem tylko aktorów 
w niej uczestniczących. Próby też 
odbywały się zdalnie.

Jeśli to wszystko brzmi dla Was 
intrygująco, to w niedzielę wieczo-
rem znajdziecie link do transmisji 
na stronie www.trans-for-matha.
com, w zakładce „multimedia”. 
Będzie dostępny od godz. 20. tm
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Starałem się stawiać 
pytania, które zawsze, 
w każdych realiach 
i czasach są niezmienne 
i ważne. Inspiracją 
były teksty ze ścisłego 
kanonu literatury 
światowej, poczynając 
od antyku po czasy nam 
współczesne, a wreszcie 
wkroczenie w futurologię. 

Zduńska Dąbrowa | Różne formy walki z uzależnieniami 

Zuzanna Łykowska nagrodzona 
w konkursie plastycznym
Zuzanna Łykowska 
z ZSCKR w Zduńskiej 
Dąbrowie zdobyła dwie 
nagrody w finale konkursu 
plastycznego  
na plakat – „Bądź wolny  
– pod każdym względem”.

Uczennica Zespołu Szkół 
w Zduńskiej Dąbrowie w konkur-
sie wzięła udział dzięki swojej na-
uczycielce. – O konkursie dowie-
działam się od swojej nauczycielki 
przedmiotów zawodowych, pani 
Agnieszki Piesik. Jako że uwiel-
biam brać udział w  konkursach, 
chętnie podjęłam się zilustrowania 
tak ważnego tematu, jakim są uza-
leżnienia – poinformowała.

Zuzanna Łykowska jest uczen-
nicą IV klasy Technikum kształ-
cącego w  zawodzie technik ar-
chitektury krajobrazu. Nastolatka 
zdobyła dwie nagrody – komisji 
konkursowej – II miejsce oraz pu-
bliczności – III miejsce – w kon-
kursie „Bądź wolny – pod każdym 
względem”, który został zorgani-
zowany przez ZSCKR W Żar-
nowcu.

Co chciała w swojej pracy po-
kazać Zuzanna? – Chciałabym, 
aby moja praca poruszała najgłę-
biej schowane emocje, wrażliwość 
ludzką na ból, ale także ukazała 
„kajdany” jakimi są wszelkiego 
rodzaju uzależnienia – powiedzia-
ła nam. – W dzisiejszych czasach 
temat ten jest niestety tak rozległy, 
że musiałam zdecydować się na 
najbardziej, moim zdaniem, po-
wszechne używki, jakimi są pa-
pierosy. Chciałabym, aby ludzie 

dostrzegli, że szkodzą nie tylko 
sobie, ale także osobom w ich oto-
czeniu – dodała. – Stosując techni-
kę czarno-białą (ołówek), ale tak-
że dodatek czerwonej farby w tle, 
pragnęłam podkreślić kontrast 
i  niebezpieczeństwo bycia osobą 
uzależnioną – stwierdziła na za-
kończenie opisu swojego plakatu.

Zuzanna ze względu na swo-
je zainteresowanie, ale również 

profil klasy, chciałaby w  przy-
szłości kontynuować „przygodę” 
z  rysunkiem i  dlatego po szko-
le doszkala się w  tym kierunku.  
– Od około 8 lat uczęszczam na 
zajęcia w  Łowickim Ośrodku 
Kultury prowadzone przez panią 
Aldonę Zając. Od roku także cho-
dzę na zajęcia rysunkowe do pani 
Emilii Płatkowskiej, które przygo-
towują mnie na studia – mówi. ksl

Zuzanna Łykowska z dyplomami i konkursową pracą.
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Michał Janocha i Damian Żebrowski – odtwórca jednej z głównych ról. 
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Michał Janocha i Zuzanna Caban – sopranistka. 
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Maria Plichta (1923-2020)
Maria Plichta z domu Gruziel 

urodziła się 15 sierpnia 1923 roku 
w Strzelcewie i w tej miejscowości 
spędziła całe swoje życie. Miała aż 
7 rodzeństwa – 4 braci i 3 siostry, 
z których żyje tylko jeden brat. Jej 
rodzice, Franciszka i  Stefan, zaj-
mowali się prowadzeniem gospo-
darstwa. 

Maria z  bardzo dobrymi wy-
nikami ukończyła siódmą kla-
sę Szkoły Podstawowej w  Łagu-
szewie. Chciała się uczyć dalej, 
lecz rodziców nie było stać na pła-
cenie za szkołę i  zakup odpo-
wiednich ubrań, dlatego została 
w  rodzinnym domu i  pomagała 
rodzicom w gospodarstwie. 

Chęć do nauki była tak silna, 
że napisała list z  prośbą o  po-
moc fi nansową do swojego ojca 
chrzestnego, który mieszkał 
w  Warszawie. On zrozumiał ją 
i to, jak ważna jest nauka, więc sfi -
nansował jej edukację na Uniwer-
sytecie Ludowym w  Boczkach. 
Gdy ją podjęła, miała 24 lata. 
Wiele lat później dobrze wspomi-
nała te czasy nauki przygotowań 
do dorosłego życia. 

Po zakończeniu kursu podję-
ła pracę w  Gminnej Spółdziel-
ni w Chąśnie. W tym czasie po-
znała swojego późniejszego 
męża Bolesława, pochodzącego 
z  Boczek. Po roku znajomości, 
24 czerwca 1950 roku, wzięli ślub 
w łowickiej kolegiacie. Jak wiele 
młodych małżeństw w  tamtych 
czasach zamieszkali na  tzw. ko-
mornym w  domu państwa Kaź-
mierskich w Strzelcewie. Właśnie 
tam, w wynajmowanym mieszka-
niu, na świat przyszło troje dzie-
ci – córki Wiesława i  Jadwiga 
oraz syn Mirosław. 

Było im ciężko, ponieważ 
Maria zajmowała się dziećmi, 
a  zarobkowo, jako traktorzysta 
w  Spółdzielni Kółek Rolniczych 
w Strzelcewie, pracował tylko Bo-
lesław. Po kilku latach, w ramach 
podziału rodzinnego dobytku, 
Marianna otrzymała w  Strzelce-
wie działkę, na której wraz z mę-
żem pobudowali dom. Już po 
przeprowadzce do niego na świat 

przyszedł najmłodszy z  dzieci 
– syn Leszek. 

W 1963 roku pani Maria po-
nownie podjęła pracę zawodową 
jako kierowniczka Klubu Prasy 
i Książki „Ruch”, czyli tzw. wiej-
skiej klubo-kawiarni w  Strzelce-
wie. Bardzo lubiła tę pracę, wy-
konywała ją z wielką pasją, dzięki 
temu miejsce uchodziło za cen-
trum życia kulturalnego wsi. Or-
ganizowała w  nim spotkania to-
warzyskie, występy, odczyty 
i  prelekcje – również dla dzieci. 
Był tam jedyny na wsi telewizor, 
więc wszyscy spotykali się, aby 
oglądać programy. Udzielała się 
w  miejscowym Kole Gospodyń 
wielskich i nie zapominała o dzie-
ciach. 

– Mama miała bardzo dobry 
kontakt z dziećmi. Organizowała 
im wolny czas, robiąc konkursy, 
zabawy lub ucząc śpiewać. Można 
powiedzieć, że było to małe, spo-
łeczne przedszkole – mówi naj-
młodszy syn, Leszek Plichta. 

Czasy, kiedy pracowała w klu-
bie, ciepło wspomina też Małgo-
rzata Orzechowska, radna gmi-
ny Łowicz. Pamięta ona, że pani 
Maria była dobrym duchem tego 
miejsca. Zawsz uśmiechnięta, czę-
stowała herbatą i swoim ciepłym 
głosem bawiła rozmową. Dzieci 
przychodzące do klubu traktowa-
ły ją jak drugą mamę. Uczyła ich 
wielu rzeczy i była dla nich skarb-
nicą wiedzy, z którą zawsze była 
skłonna się podzielić. 

Maria Plichta pracowała 
w świetlicy przez 20 lat, w 1983 
roku przeszła na  emeryturę. 
Utrzymywała nadal kontakty 
z  wieloma osobami, miała kilka 
przyjaciółek, z którymi się spoty-
kała. Najlepszą i  najbardziej za-
ufaną była Helena Kolos, z którą 
przyjaźniła się do końca życia.

W 1983 roku zmarł jej mąż, 
Bolesław, mając zaledwie 57 lat. 
Było to dla niej bardzo trudne 
przeżycie. W  tej sytuacji na  po-
moc przyszła duża rodzina, która 
ją wspierała, potrzebowała i  ko-
chała. Bardzo dużo czasu poświę-
ciła wówczas na  pomoc w  wy-

chowaniu wnuków – i  tu trzeba 
podkreślić, że miała ich 16. W ko-
lejnym pokoleniu rodzina się po-
większyła o  21 prawnucząt i  2 
praprawnucząt! A co charaktery-
styczne dla seniorki rodu Plich-
tów – nie miała nigdy problemów 
z zapamiętaniem ich imion i dat 
urodzin. Z nadawaniem imion ro-
dzina postarała się, bo choć po-
tomków jest 39 – to żadne imię się 
nie powtarza.

Dobra pamięć pozwoliła jej 
również znać na pamięć numery 
telefonów do wszystkich najbliż-
szych. Była osobą głęboko wie-
rzącą i bardzo religijną. Gdy była 
młodsza, nie było dla niej proble-
mem, aby pieszo przyjść do kole-

giaty. W starszym wieku rodzina 
ją do kościoła woziła. W  domu 
chętnie słuchała Radia Maryja 
i czytała książki i gazety. 

Jak się okazuje, była naszą sta-
łą czytelniczką i każdy numer No-
wego Łowiczanina czytała „od 
deski do deski”. Jak wspominają 
córki Jadwiga i Wiesława, poma-
gała wnukom w  pisaniu wypra-
cowań, pisała również wiersze. 
W wieku 83 lat zmierzyła się z te-
matem wypracowania pt. „Dla-
czego warto wybaczać, pomi-
mo wyrządzonej krzywdy”. Ktoś 
z nauczycieli oceniał go i odniósł 
wrażenie, że pisała go dojrzała 
osoba – miał rację. Mamy nadzie-
ję, że sprawa oceny za nie jest już 
przedawniona (od tego czasu mi-
nęło 14 lat!) i  dzisiaj można się 
uśmiechnąć na to wspomnienie. 

Mając 90 lat wzięła udział 
w  konkursie literackim związa-
nym z  Dniem Seniora i  zajęła 
w nim I miejsce, nagrodą był anioł 
wykonany przez uczniów Szkoły 
Podstawowej w Popowie. Nagro-
da była dla niej ważna i zachowała 
ją w swoim domu do końca życia. 

Jak wspomina córka Jadwiga, 
Maria Plichta umiała dobrze goto-
wać i wiele osób korzystało z tych 
jej umiejętności. Jej specjalnością 
były zwłaszcza pączki. 

Pani Maria była bez wątpienia 
osobą bardzo ważną dla wszyst-
kich członków rodziny, scalającą 
ją, wspaniałą matką, babcią i – jak 
prawdziwy przyjaciel – najlep-
szą osobą do rozmowy na  każ-
dy temat. Zawsze na jej urodziny 
i imieniny, 15 sierpnia, w jej domu 
odbywały się rodzinne spotkania. 
– Była to okazja do wspólnego 
spędzenia czasu i rozmów. Mama 
była wtedy bardzo szczęśliwa 
i dumna! – wspomina syn Leszek. 

Maria dożyła wieku 97 lat 
i  do 91. roku życia była spraw-
na i  samodzielna. To się zmieni-
ło w 2015 roku, w którym doznała 
udaru. Od tego czasu potrzebo-
wała opieki, którą rodzina jej za-
pewniła. W  sprawach zdrowia 
była pedantką. Zawsze regularnie 
przyjmowała zalecone przez leka-
rza leki. Dokładnie liczyła każdą 
podaną jej tabletkę. 

Zmarła 18 lutego 2020 roku. 
 mwk

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Całe życie mieszkała 
w Strzelcewie. W ostatnim 
czasie była najstarszą 
mieszkanką tej wsi. Pochodziła 
z wielodzietnej rodziny, 
miała 7 rodzeństwa. Sama 
doczekała się 4 dzieci, 
a w kolejnych pokoleniach 
16 wnucząt , 21 prawnucząt 
i 2 praprawnucząt. Jej rola 
w rodzinie była szczególna. 
W rodzinnej wsi była dobrze 
znana, również z racji pracy 
zawodowej: od 1963 do 1983 
roku była kierownikiem Klubu 
Prasy i Książki „Ruch”, czyli 
tzw. wiejskiej klubo-kawiarni. 
Swoją pracę wykonywała 
z pasją, a niektórzy do dziś 
wspominają, że była dobrym 
duchem tego miejsca. 

  � Maria Plichta 
(1923-2020)

Okruchy życia
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 14 listopada: 
Teresa Dańczak,  l.61; 
Henryk Bryła, l.78; 
Zofia Siekiera, l.83; 
Iwona Makowska, l.44

 15 listopada: 
Mirosław Broniarek, l.77; 
Edward Słoma, l.86; 
Marek Resztak, l.61.

 16 listopada: Wanda Bury, 
l.84; Józef Wachowicz, l.66.

 17 listopada: 
Barbara Zielińska, l.68; 
Jerzy Wójcik, l.84; 
Adam Marian Pachowski, l.73; 
Mirosława Tomczak,  l.73.

 18 listopada: 

Ryszard Sotowski, l.67; 
Zbigniew Zgnilec, l.85. 
Renata Borowska, l.36; 
Jacek Lucjan Prośniak, l.74.

 19 listopada: 
Henryk Ścibor, l.70.

 20 listopada: Zofia 
Jarosińska, l.85.

 21 listopada: 
Henryk Grzegorczyk, l.71. 
Andrzej Wacław Kaliński, l.80; 
Zdzisław Miziołek, l.85; 
Irena Wolska, l.67. 
Wisława Polasińska,  l.76.

 23 listopada: Wiesław 
Bursiak, l.70. Marianna 
Mucha, l.78.

Łowicz | Polskie Stowarzyszenie „Rodak”

Przedświąteczna zbiórka 
i licytacje

Dzisiaj, 26 listopada ofi cjalnie 
ruszyła świąteczna zbiórka Pol-
skiego Stowarzyszenia „Rodak”. 
Zbierane są przede wszystkim 
długoterminowe produkty spo-
żywcze, artykuły higieny osobi-
stej i słodycze.

Zebrane artykuły mają trafi ć 
w  okresie bożonarodzeniowym 
do potrzebujących w  Łowiczu, 
w powiecie łowickim i w rejonie 
solecznickim na Wileńszczyźnie.

Zbiórka jest prowadzone 
w  sklepach, które wystawiły ko-
sze na dary. Już teraz włączyły się 
sklepy Gama (należące do PSS 
Społem) i Top Market. Potrwa do 
18 grudnia.

Inny m sposobem na wsparcie 
akcji będzie wzięcia udziału w li-
cytacji, prowadzonej na facebo-
okowym profi lu stowarzyszenia. 
Licytowane będą głównie książki, 
ale też inne artykuły, jak np. wi-
leńskie czekolady.  tm

Książki przeznaczone 
na internetową licytację. 
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Łowicz | Weekendowa pomoc zakupowa

„Rodak” dla seniorów
Pisaliśmy już na naszych ła-

mach o  tym, że osoby starsze, 
samotne czy niepełnosprawne 
z  Łowicza, ale też wsi z  powia-
tu łowickiego, mogą poprosić 
Polskie Stowarzyszenie „Rodak” 
o  zrobienie zakupów, takich jak 
produkty spożywcze, środki czy-
stości czy lekarstwa. Jak to wyglą-
da w praktyce?

Pomoc jest bardzo podobna 
do tej, jaką można uzyskać zgła-
szając się na infolinię Korpusu 
Wsparcia Seniora (za pośrednic-
twem Ośrodków Pomocy Spo-
łecznej w  danej gminie), z  tym,  
że nastawiona głównie na week-
endy. „Rodak” wykonuje swoje 
działanie niezależnie od  progra-
mu rządowego, robił to zresztą już 
wcześniej, bo także wiosną, pod-
czas pierwszej fali epidemii.

Za zakupy płaci osoba zama-
wiająca, na podstawie paragonu, 
zaś rolą stowarzyszenia jest skom-
pletowanie i dostarczenie zamó-
wienia. Jak mówi prezes Dariusz 
Mroczek – w niedalekiej przyszło-
ści rozważane jest uruchomienie 
przewozów osób starszych i nie-
pełnosprawnych, np. do lekarza, 
urzędu czy w innej potrzebie.

Z pewnością wielu osobom, 
z  różnych powodów, pomoc za-
kupowa jest bardzo potrzebna. 
Świadczy o  tych chociażby to,  
że tylko w ostatni weekend było 
kilkanaście takich zgłoszeń (a pa-
miętajmy, że cały tydzień moż-
na korzystać z Korpusu Wsparcia 
Seniora). „Rodak” od  początku 
podkreśla też, że zakupy wyko-
nuje w polskich sklepach, prowa-
dzonych przez lokalnych przed-

siębiorców, co z kolei jest formą 
wsparcia dla nich. – Od ubie-
głego roku korzystam z  pomocy 
Łowickiego Centrum Wsparcia 
Społecznego i współpracujące-
go z nim stowarzyszenia „Rodak”  
– mówiła nam pani Teresa Grzyb, 
po odebraniu zakupów z  zamó-
wienia. – Mogę powiedzieć,  
że moje życie dzięki temu stało się 
znacznie bardziej komfortowe.

– Jak do tej pory radzę sobie nie 
najgorzej, ale mam pewne proble-
my zdrowotne, które sprawiają,  
że trudno mi samej wychodzić  
do sklepu – mówiła pani Marian-
na Łopatka, jedna z  korzystają-
cych z pomocy „Rodaka”. – Mogę 
liczyć na pomoc moich dzieci, ale 
nie chcę ich za każdym razem  
do tego wykorzystywać. Korzy-
stałam już wcześniej z  pomocy 

stowarzyszenia i mam do niego 
pełne zaufanie, mogę je polecić 
wszystkim będącym w podobnej 
do mojej sytuacji. 

Z pomocy „Rodaka” można ko-
rzystać kontaktując się z członka-
mi zarządu – Dariuszem Mrocz-
kiem (662-517-417) lub Pauliną 

Brochocką (730-080-280). Przy-
pominamy też, że numer na bez-
płatną infolinię Korpusu Wsparcia 
Seniorów to – 22/505-11-11.  tm

Łowicz | Razem możemy więcej

Środki ze zbiórki wspierają leczenie pana Artura
Kilkadziesiąt godzin – zaled-

wie tyle wystarczyło, by osiągnąć 
cel pierwszej charytatywnej zbiór-
ki na terenie Łowicza organizowa-
nej przez stowarzyszenie „Razem 
możemy więcej”. Dziś środki re-
alnie pomagają w leczeniu jedne-
go z mieszkańców naszego mia-
sta. 

We wspomnianym czasie uda-
ło się zebrać ponad 7.000 zło-
tych. W zbiórce zorganizowanej 
na platformie Pomagam.pl wzię-
ło udział 126 osób. Dziś zgroma-
dzone środki trafiły już do rodziny 
40-letniego pana Artura, miesz-
kańca Łowicza, by wspierać jego 
leczenie.

Rak jelita grubego zaatakował 
pana Artura gdy wydawało się,  
że wszystko w jego życiu zaczyna 
się układać. 

Przed kilkoma laty związał się 
z panią Anną i wspólnie wycho-
wywali jej niepełnosprawną cór-
kę – Marysię Szkop, dziewczyn-
kę, o której również wielokrotnie 

pisaliśmy na  naszych łamach. 
Pan Artur pokochał Marysię jak 
własną córkę, a wraz z wybran-
ką doczekali się również wspól-
nego syna – dziś chłopczyk ma 
trzy lata. 

Dopóki pan Artur był okazem 
zdrowia i mógł pracować, był dla 
rodziny ogromnym wsparciem. 

– Dziś, wycieńczony choro-
bą, nie jest w  stanie opiekować 
się swoją rodziną z  taką troską, 
na  jaką zasługuje – relacjonują 
członkowie stowarzyszenia.

Choroba uderzyła z  ogrom-
ną siłą i nadal rozprzestrzenia się 
po organizmie. W trakcie lecze-
nia pan Artur przeszedł już dwie 
operacje i wyłonienie stomii. Jego 
stan wciąż jest bardzo ciężki, dla-
tego środki, które udało się zebrać 
i które już zostały przekazane ro-

dzinie, dziś pokrywają koszt wizyt 
u lekarzy specjalistów, konsultacji 
oraz leków.

– Cel zbiórki został osiągnięty 
w  zaledwie kilkadziesiąt godzin. 
Bardzo się cieszymy, że tę inicja-
tywę wsparło tak wielu ludzi o do-
brych sercach. Dzięki temu mo-
gliśmy pomóc potrzebującemu  
i całej jego rodzinie – powiedział 
nam Paweł Kret, przedstawiciel 
stowarzyszenia „Razem możemy 
więcej”.  aw

Korzystająca z pomocy pani Marianna Łopatka i wiceprezes stowarzyszenia Paulina Brochocka,  
z lewej Dariusz Mroczek.
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP 
„EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, RYNEK KOPERNIKA, KIOSK P.  WESOŁOWSKIEJ; 
KOCIERZEW PÓŁNOCNY: SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA;  
NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183,  
SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5,SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ;  
ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-

kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 �AUDI 3, 1998 rok, alufelgi, kołpaki, 

tel. kom. 729-210-316.

 �CHEVROLET Aveo, 1.4 gaz, 2007 
rok, tel. kom. 601-419-747.

 �MERCEDES B klasa, 2005 rok, tel. 
kom. 604-259-396.

 �FIAT Grande Punto, 1,9 TDI, 
2006 r., 288500 km, alufelgi + 
zimowe z felgami, 6500 zł, tel. kom. 
666-222-448.

 �FIAT Panda, 1.2 gaz, 2012 
rok, atrakcyjna cena, tel. kom. 
513-375-786.

 �FIAT Punto, 2011 rok, tel. kom. 
601-419-747.

 �FIAT Seicento, tel. kom. 
664-837-390.

 �FORD Mondeo, 1,8 TDCI, 2009 
rok, czarny metalik, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, tel. kom. 
513-375-786.

 �LUBLIN, samochód dostawczy, 
więcej informacji pod numerem, tel. 
kom. 660-856-471.

 �MERCEDES klasa C, 2.2 CDI, 
2006r, 13.700, tel. kom. 507-804-797.

 �NISSAN Primera, 1.6 16V, 1999 rok, 
tel. kom. 668-959-548.

 �OPEL Astra F, 1,6, 2008 r., stan bdb, 
tel. kom. 514-123-347.

 �OPEL Corsa, 2008r, tel. kom. 
667-115-453.

 �OPEL Meriva, 1.3 CDTI, 2007 rok, 
tel. kom. 696-951-591.

 �OPEL Meriva, 2009 rok, tel. kom. 
601-419-747.

 �OPEL Vectra C GTS, 1.9 TDI, 2009 
rok, skrzynia „6”, atrakcyjna cena, w 
rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
513-375-786.

 �OPEL Vectra C, 2.2 benzyna, stan 
dobry, tel. kom. 794-540-240.

 �PEUGEOT 206, 1.4, 2005 rok, 
168.000km, klimatyzacja, tel. kom. 
604-706-309.

 �PEUGEOT 207, 1.6 HDI, 2008 rok, 
tel. kom. 721-169-137.

 �PEUGEOT 207, 2007 rok, tel. kom. 
601-419-747.

 �PEUGEOT 307, 1,4, 2007 rok, 
klimatyzacja, czarny metalik, stan 
rewelacyjny, atrakcyjna cena, tel. kom. 
513-375-786.

 �RENAULT Megane, 2004 rok, tel. 
kom. 601-419-747.

 �RENAULT Laguna kombi D, 2006 r., 
tel. kom. 603-396-785.

 �SEAT Ibiza, 1,4 benzyna, 2008r, 
tel. kom. 795-063-234.

 �SKODA Fabia, 1.4, hatchback, 
2001r., czarny, 126.000km, 
garażowany, mało używany, 
723-529-471.

 �SKODA Fabia kombi, 1.9 diesel, 
2005r, 4500zł, tel. kom. 602-584-266.

 �SKODA Fabia, 1.2 benzyna, 2003 
rok, tel. kom. 669-346-302.

 �SKODA Yeti, 2011/2012 rok, 
112.750 km, I właściciel, serwisowany, 
tel. kom. 691-863-492.

 �SUZUKI Grand Vitara, 1,6, 2008 rok, 
1-właściciel, tel. kom. 502-278-722.

 �TOYOTA CHR, 2018 rok, 40000 
km, automat 4x4, grafit perła, bogata 
wersja, jedyny egzemplarz w Europie, 
auto z USA, cena do uzgodnienia, tel. 
kom. 603-653-030.

 �TOYOTA Yaris, 2004 rok, tel. kom. 
668-407-362.

 �TOYOTA Aygo, 1.0, 2008 rok, 
5-drzwiowa, srebrny metalik, tel. kom. 
604-706-309.

 �TOYOTA Yaris, 1,0, 2005 rok, 
5-drzwiowy, czerwony, w oryginale, 
stan rewelacyjny, 513-375-786.

 �TOYOTA Corolla, 2.0D4D, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.800zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 �VOLVO V50, 1,8 benzyna, 2006r, 
tel. kom. 795-063-234.

 �VW Golf Combi diesel, 2000r, tel. 
kom. 668-046-328.

 �VW Touran TDI, 2013 rok, stan bdb, 
tel. kom. 502-751-126.

 �VW Golf, 1.6 TDI, 2010, tel. kom. 
579-644-855.

 �WARTBURG 1.3, 1990 rok, 
motocykl Panonia, dwukółka 
ciągnikowa, tel. kom. 668-003-008.

 �ŻUK A11, tel. kom. 604-432-909.

zamiana
 �TOYOTA Yaris, 1,0 benzyna,  

2001r, czerwony, 3-drzwiowy, 
bezwypadkowy, 696-604-988.

inne
 �Opony, felgi z Niemiec, 

hurtownia. Największy skład w 
rejonie, klimatyzacja, mechanika. 
Bratoszewice, ul. Łódzka 28, www.
opony-gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. kom. 505-151-701.

 �Sprzedam opony zimowe 
205/55/16, tel. kom. 609-500-982.

 �Komplet kół zimowych 185x65x14, 
155x70x13- letnie, akumulator 12V - 
45Ah, tel. kom. 696-730-280.

motorowe
kupno

 �Stare motocykle, części, tel. kom. 
513-185-357.

sprzedaż
 �Sprzedam skuter, czerwono-czarny, 

Barton Hellfire Taotao, poj 50, 2017 
rok- kupiony w 2018r, po wszystkich 
przeglądach gwarancyjnych, 4000 
km, tel. kom. 510-236-954.

 �Sprzedam nowy kufer do skutera, 
tel. kom. 669-482-486.

 �Barton 2016,  
tel. kom. 698-234-166.

nieruchomości
kupno

 �Mieszkanie do 2 piętra, tel. kom. 
791-000-972.

 �Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 
okolice, tel. kom. 502-602-463.

sprzedaż
 �Działka budowlana 2200 

mkw., Mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 �Sprzedam dom mieszkalny wraz z 
budynkami gospodarczymi, tel. kom. 
663-140-004.

 �Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 �Sprzedam dom, Łowicz ul. 
Chrobrego, tel. kom. 604-914-513, 
606-924-473.

 �Mieszkanie 65 mkw, os. 
Dąbrowskiego 14, IV piętro, tel. kom. 
608-350-252.

 �Gospodarstwo rolne w 
Dzierzgówku, pow. 8,88ha z 
zabudową w całości. Do autostrady 
A2 ok. 6 km, tel. kom. 696-230-340.

 �Sprzedam dom bliźniak w spokojnej 
okolicy Łowicza, tel. kom. 512-165-374.

 �Mieszkanie 50 mkw., 
zmodernizowane, III p., Łowicz 
Tkaczew 6, tel. kom. 601-575-188.

 �Sprzedam mieszkanie 60mkw 
+garaż częściowo umeblowane ulica 
Długa 16, tel. kom. 889-465-682.

 �Sprzedam mieszkanie 
własnościowe w bloku, 84mkw, parter, 
Bolimowska 14/18B Łowicz, tel. kom. 
784-990-307.

 �Działka rolno-budowlana w 
Zdunach o pow. 1,19 h media. 
Atrakcyjna lokalizacja, cena, tel. kom. 
793-321-028.

 �Sprzedam ziemię rolną w 
miejscowości Świące, tel. kom. 
694-612-055.

 �Sprzedam działkę z rozpoczętą 
budową przy ul. Niciarnianej, tel. kom. 
783-062-507, po 18.

 �Działka 1,22 ha, Zielkowice I tel 
609-106-174.

 �Sprzedam siedlisko położone na 
działce 2,90 ha w Janinowie, gmina 
Bielawy, dom budynki gospodarcze i 
4,20 ha ziemi, tel. kom. 572-537-460.

 �Łąka (Przezwiska), tel. kom. 
691-063-480.

 �Sprzedam mieszkanie w centrum 
Łowicza, 60mkw, III piętro, po 
remoncie, tel. kom. 665-737-443, po 
16.00.

 �Mieszkania, pomieszczenia 
gospodarcze, Psary, tel. kom. 
514-529-618.

 �Sprzedam ziemię rolno-budowlaną 
1,70 ha, Łasieczniki gmina Bolimów, 
tel. kom. 603-972-528.

 �Wrzask, 6 ha ziemi w jednym 
kawałku okopane rowami sprzedam 
tanio, tel. kom. 516-129-819.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
2 ha, tel. kom. 608-815-516.

 �Sprzedam mieszkanie w bloku 49 
mkw., garaż, działka, Kołacin, tel. kom. 
721-115-161.

wynajem
 �Mieszkanie do wynajęcia, 40 mkw, 

wysoki standard w pełni wyposażone, 
Stary Rynek, tel. kom. 604-908-664.

 �Do wynajęcia mieszkanie  
w Łowiczu, 608-621-402.
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 �Wydzierżawię sad jabłoniowy 5.5 
ha, Bednary, tel. kom. 509-637-752.

zamiana
 �Zamienię dom na bloki lub 

sprzedam Łowicz, ul. Klimeckiego 55, 
tel. kom. 602-883-193.

 �Zamienię mieszkanie 72mkw, I 
piętro, Bratkowice na 2-pokojowe 
Bratkowice, I piętro, tel. kom. 
607-447-730.

kupno różne
 �Kupię piec na eko-groszek, tel. kom. 

726-540-839.

 �Stół stolarski ze ściskami 
(strugnica), tel. kom. 692-465-143.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krajzegę na siłę, tel. kom. 

887-700-737.

 �Sprzedam pianino, tel. kom. 
577-014-868.

 �Sprzedam biurko + fotel do 
komputera, komplet mebli do jadalni, 
tel. kom. 602-883-193.

 �Sprzedam używane CO 8 
KW kompletne- piec, 3 grzejniki, 
zbiornik wyrównawczy, komplet 
rur plastikowych, zawory, tel. kom. 
798-245-801.

 �Kruszywa drogowe, beton 
kruszony, możliwość transportu, 
każda ilość, tel. kom. 695-416-747, 
607-350-968.

 �Zbiornik na paliwo dwupłaszczowy, 
kombi, 720l z pompą olejową, tel. 
kom. 781-321-320.

 �Skrzynki uniwersalki drewniane stan 
bdb sprzedam, tel. kom. 609-551-021.

 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 �Sprzedam 2 kuchnie węglowe 
Jawor prawe, lodówkę i zamrażarkę, 
tel. kom. 605-205-794.

 �Palety opałowe 3 zł, tel. kom. 
502-919-192.

 �Sprzedam ławostół, fotel, wersalkę, 
tel. kom. 531-778-136.

 �Sprzedam 2 pary nart, stan bdb, tel. 
kom. 669-482-486.

 �Sprzedam plastikowe okna z 
demontażu, tel. kom. 886-814-100.

 �Dwie tregry 22 dł. 3,70m, 1 tregrę 
14 dł 5,5m, 1 tregrę 12 dł 3m, tel. kom. 
795-488-850.

 �Sprzedam piec c.o., tel. kom. 
669-258-275.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, tel. kom. 
501-658-261.

 �Drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 �Piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, tel. kom. 
600-895-026.

 �Sprzedam ekogroszek, węgiel 
orzech, transport, tel. kom. 
509-293-050.

 �Sprzedam choinki 
bożonarodzeniowe, Bednary, tel. 
kom. 535-666-375.

 �Drewno opałowe, jabłoń, 
wysuszone pocięte na krótkie kawałki, 
tel. kom. 607-325-906.

 �Sprzedam drewno opałowe, okolice 
Głowna, tel. kom. 737-773-989.

 �Wózek RAK, 1990r, 5700zł, tel. kom. 
602-584-266.

 �Sprzedam tokarkę i frezarkę do 
metalu, tel. kom. 608-241-841.

 �Piec c.o. na ekogroszek z 
możliwością palenia drewnem, 2015 
rok, tel. kom. 721-169-137.

 �Sprzedam maszyny masarskie, tel. 
kom. 605-884-584.

 �Sprzedam kierat, tel. kom. 
730-816-171.

 �Sprzedam łuparkę do drewna i 
krajzegę, tel. kom. 572-851-242.

 �Sprzedam drewno opałowe z drzew 
owocowych, tel. kom. 691-590-452, 
695-922-876.

 �Robot kuchenny MPM oraz ekspres 
do kawy Elektrolux, tanio, tel. kom. 
730-807-126.

 �Pompka do c.o. i sterownik tanio, 
tel. kom. 609-219-294.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię hydraulika, pomoc 

hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 �Zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, dobre warunki, tel. kom. 
505-151-701.

 �Zatrudnię kierowcę C+E w 
ruchu międzynarodowym, tel. kom. 
501-038-542.

 �Zatrudnię emeryta 
zmotoryzowanego ,złotą rączkę’’ 
do drobnych prac techniczych. 
Praca o niezwymiarowanym czasie. 
Wynagrodzenie ok. 1200zł netto 
miesięcznie, tel. kom. 604-942-540.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
607-267-206.

 �Zatrudnię kierowców kat. C, 
chłodnia, załadunki Teresin, 
codzienne powroty, tel. kom. 
602-354-612.

 �Zatrudnię pracownika do 
workowania węgla na składzie 
węglowym, wiadomość na miejscu 
Łowicz ul. Warszawska 45.

 �Zatrudnię pracownika do 
mycia samochodów ciężarowych, 
wiadomość na miejscu Łowicz ul. 
Warszawska 45.

 �Zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C, C+E, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. kom. 601-385-525.

 �Zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 692-789-266.

 �Zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 692-148-873.

 �Poszukujemy mężczyzn do pracy 
przy soleniu skór, Nowostawy Dolne, 
tel. kom. 603-531-365.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C, praca na 
terenie Łowicza - skład budowlany, tel. 
kom. 605-040-913.

 �Wdrożeniowiec systemów VoIP 
ze znajomością sieci LAN. CV na 
kamil@dbfr.pl.

 �Webdeveloper z 
doświadczeniem z systemami 
CMS. CV na kamil@dbfr.pl.

 �Zatrudnię w gospodarstwie rolnym, 
tel. kom. 668-146-499.

 �Przyjmę do prace remontowych, 
tel. kom. 505-960-316.

 �Szwaczki zatrudnię, stała praca 
w Głownie, tel. kom. 602-457-089.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, 502-605-719.

 �Zatrudnimy spawacza z 
uprawnieniami, prawo jazdy kat. B, 
mile widziana kat. C, tel. kom. 605-
080-420, 601-895-045.

 �Przyjmę pracownika bez nałogów 
na fermę drobiu w Łowiczu, w wieku 
25-40 lat, tel. kom. 603-653-002.

 �Zatrudnię kierowcę do piekarni na 
dobrych warunkach finansowych, tel. 
kom. 504-573-701.

 �Zatrudnię kierowcę i sprzątaczkę, 
Piekarnia Głowno, tel. kom. 
509-373-716.

szukam pracy
 �Podejmę pracę jako kierowca kat. 

B, tel. kom. 695-975-023.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Malowanie, gipsowanie, ścianki 

GK, sufity podwieszane, itp. Wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 �Malowanie, remonty, tel. kom. 
514-347-542.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

 �Malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 �Podbitki dachowe, dachy, Łowicz, 
okolice, tel. kom. 537-707-307.

 �Układanie kostki brukowej, wolne 
terminy, tel. kom. 791-080-403.

 �Malowanie, gładź, glazura, tel. 
kom. 668-026-851.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 �Glazura, terakota, panele, łazienki, 
malowanie solidnie, tel. kom. 
721-717-741.

 �Wykończenia wnętrz gipsowanie, 
malowanie, sufity podwieszane itp. 
ocieplenia budynków, wole terminy, 
tel. kom. 507-804-797.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. kom. 792-781-446.

 �Usługi hydrauliczne, roboty 
ziemne, woda i kanalizacja, tel. kom. 
791-369-262.

 �Malowanie, gipsowanie, panele, tel. 
kom. 781-465-126.

 �Malowanie, gipsowanie, remont, tel. 
kom. 691-961-224.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 �Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 �Tynki maszynowe, tel. kom. 
502-651-777.

 �Cyklinowanie, polerowanie, tel. kom. 
501-249-461.

 �Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 �Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
kom. 693-565-564.

 �Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
605-565-647.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
kom. 798-877-090.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 �Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 �Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 �Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
FVAT, tel. kom. 606-737-576.

 �Dachy, rynny, akcesoria, 20 
lat doświadczenia, tel. kom. 
512-033-338.

 �Układanie kostki brukowej i 
granitowej, tel. kom. 579-243-494.

 �Budowa domów, docieplenia, tel. 
kom. 572-947-448.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
solidnie, tel. kom. 505-960-316.

 �Glazura, terakota, sufity 
podwieszane, wszelkie zabudowy, 
tynki mozaikowe, kamień dekoracyjny, 
gładź, malowanie, przeróbki 
elektryczne, tel. kom. 605-562-651.

 �Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

sprzedaż
 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 

500-262-573.

 �Dachy, rynny, akcesoria, tel. kom. 
513-019-010.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. kom. 
693-565-564.

usługi 
instalacyjne

 �Elektryk, domki, dokumentacja, tel. 
kom. 601-197-677.

 �Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

usługi inne
 �Wycinka drzew, tel. kom. 

696-008-528.

 �Usuwanie/frezowanie pni po 
wyciętych drzewach, tel. kom. 
506-660-095.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
samochodowej, tel. kom. 
536-294-098.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
meblowo-samochodowej w zakładzie 
i u klienta, tel. kom. 501-431-978.

 �Mycie okien, sprzątanie, robienie 
zakupów, tel. kom. 530-221-922.

 �Wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 �Rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 
7 dni w tygodniu, tel. kom. 
883-589-669.

 �Odnawianie wanien,  
tel. kom. 600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �Wycinka drzew,  
tel. kom. 510-052-908.

matrymonialne
 �Wysoki brunet pozna zadbaną 

kobietę do 48 lat, tel. kom. 
693-628-216.

 �Samotny Pan lat 62, zadbany pozna 
Panią, tel. kom. 692-149-260.

 �Poznam kobietę od 38 do 45 lat  
do stałego związku, może być sms, 
tel. kom. 690-973-962.

 �Poznam dziewczyną od 25  
do 35 lat, miłą, uczciwą, tel. kom. 
574-664-879.

nauka
 �Kanadyjczyk polskiego 

pochodzenia: nauka angielskiego i 
francuskiego, wszystkie poziomy,  
tel. kom. 604-621-125.

 �Pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich,  
tel. kom. 604-621-125.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

REKLAMA

REKLAMA



 www.lowiczanin.info22 26 listopada 2020      nr 48   

 �Angielski, profesjonalnie., tel. kom. 
880-233-777.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Angielski, tel. kom. 607-440-582.

 �Pomoc w lekcjach, każdy przedmiot 
- szkoła podstawowa, tel. kom. 
536-880-653.

 �Nauczyciel języka niemieckiego 
udzieli korepetycji, tel. kom. 
691-715-557.

 �Język angielski, niemiecki, tel. kom. 
782-613-909.

 �Matematyka (podstawówka), tel. 
kom. 506-109-914.

 �Angielski, dojeżdżam, tel. kom. 
609-874-395.

 �Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 �Matematyka, Mysłaków, tel. kom. 
793-570-964.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, tel. kom. 

783-112-512.

 �Kupię zboże, sprzedam kaczki 
francuskie, tel. kom. 667-566-276.

 �Kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 �Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię żyto, tel. kom. 604-634-249.

 �Mieszanka, 500 zł, tel. kom. 
692-996-054.

maszyny
 �Kupię sadzarkę, globogryzarkę, 

talerzówkę, ładowcz Trol, siewnik, 
rozsiewacz, tel. kom. 515-710-848.

 �Kupię ciągnik Ursus, Zetor, T-25, 
przyczepę wywrotkę, mogą być 
uszkodzone, tel. kom. 605-084-979.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
515-710-848.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, MF-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
kom. 502-939-200.

 �Kombajn ziemniaczany, talerzówka, 
rozrzutnik i inne do remontu, tel. kom. 
726-811-028.

 �Maszt do wózka widłowego na tył 
do ciągnika, tel. kom. 692-465-143.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Ziemniaki jadalne Lord, Denar, 

możliwy dowóz, Sierżniki, tel. kom. 
605-128-019.

 �Sprzedam wysłodki buraczane z 
dowozem, tel. kom. 601-301-412.

 �Sprzedam młodą marchewkę 
paszowa a także ziemniaki paszowe, 
możliwość dowozu, tel. kom. 
507-707-579.

 �Kapusta kwaszona, ogórki 
kiszone, hurt, detal, FVAT, tel. kom. 
508-194-191.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
783-668-523.

 �Sprzedam ziemniaki żółte Innowator 
15kg - 7zł, tel. kom. 508-194-191.

 �Odpady marchwi, tel. kom. 
514-323-077.

 �Sprzedam kapustę szatkowaną 
i w główkach, marchew, buraczek 
ćwikłowy, pory, tel. kom. 535-606-333.

 �Ziemniaki na paszę, mieszanka ze 
zbóż jarych, tel. kom. 606-901-931.

 �Sprzedam 20 ton owsa, tel. kom. 
794-052-840.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana Honeoye, tel. kom. 
504-292-642.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
662-665-605.

 �Siano, słoma, zboże, tel. kom. 
781-321-320.

 �Mieszanka, tel. kom. 605-350-355.

 �Sprzedam żyto 20 ton, tel. kom. 
607-376-264.

 �Wysłodki jabłko, ćwikła 9 ton, tel. 
kom. 785-240-260.

 �Sprzedam zboże, pszenżyto, 
pszenica, tel. kom. 784-006-332.

 �Pszenżyto, pszenica, tel. kom. 
604-973-885.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
781-995-103.

 �Sprzedam jęczmień jary i pszenżyto 
ozime, tel. kom. 693-962-211.

 �Mieszanka, pszenżyto, tel. kom. 
661-779-795.

 �Żyto, tel. kom. 880-454-989.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana Honeoye, tel. kom. 
504-292-642.

 �Sprzedam bób, tel. kom. 
782-583-272.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, 
słomę belowaną, opryskiwacz 
sadowniczy zawieszany, dojarkę 
konwiową, tel. kom. 697-693-625.

 �Ziemniaki jadalne czerwone, tel. 
kom. 512-544-708.

 �Żyto, Zduny, tel. kom. 532-277-616.

 �Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
słomę ze stodoły 150 bel, tel. kom. 
601-814-220.

 �Żyto z pszenżytem, tel. kom. 
602-689-205.

 �Pszenżyto ok. 6 ton, tel. kom. 
517-133-123.

 �Sprzedam żyto, pszenżyto, słomę, 
tel. kom. 728-329-771.

 �Słoma baloty ze stoga, tel. kom. 
695-759-357.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
z jabłek, żużel, tel. kom. 
600-323-947.

 �Pszenżyto, mieszanka, słoma, 
Wyborów, tel. kom. 788-278-657.

 �Pszenżyto z pszenicą, Świeryż II, tel. 
kom. 662-585-814.

 �Sadzonki truskawek, tel. kom. 
604-436-938.

 �Sprzedam żyto, pszenicę 
ozimą, okolice Głowna, tel. kom. 
663-793-845.

 �Sprzedam owoce pigwowca, tel. 
kom. 516-061-848.

 �Jęczmień, gmina Dmosin, tel. kom. 
604-871-975.

 �Sprzedam siano, słomę, 
sianokiszonkę, tel. kom. 665-974-254.

 �Buraki pastewne, tel. kom. 
515-710-841.

 �Jęczmień, okolice Sannik, tel. kom. 
789-319-421.

 �Pszenżyto, bania, buraki pastewne, 
słoma w kostce ze stodoły, 
kończyna z trawą w kostce, tel. kom. 
661-878-699.

 �Sprzedam słomę z owsa spod 
dachu, tel. kom. 666-058-013.

 �Sadzonki truskawek Ruba, Sibilla, 
tel. kom. 532-254-677.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
882-443-044.

 �Sprzedam marchew przemysłową 
dla zwierząt i nie tylko, tel. kom. 
607-317-651.

 �Pszenżyto, okolice Głowna, tel. kom. 
504-985-644.

 �Pszenżyto z jęczmieniem, Boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 �Sprzedam słomę belowaną ze 
stodoły, tel. kom. 510-830-705.

 �Sprzedam słomę jęczmienną, tel. 
kom. 723-778-303.

 �Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
692-492-058.

 �Żyto, tel. kom. 514-529-618.

 �Sprzedam owies i pszenżyto, tel. 
kom. 506-103-998.

 �Ziemniaki Satina luzem 200 zł/
tona w workach 15 kg/ 5 zł, tel. kom. 
693-535-262.

 �Ziemniaki jadalne Irga, Satina, tel. 
kom. 607-109-599.

 �Otręby jęczmienne 500 zł/tona, 
transport, tel. kom. 669-886-188.

hodowlane
 �Jałówki hodowlane cielne, 

likwidacja stada, tel. kom. 
604-432-909.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
listopad, tel. kom. 785-122-857.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokociele, 
tel. kom. 665-974-254.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 530-668-967.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
664-196-280.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne 
z obory pod kontrolą PFHBiPM, 
z terminem wycielenia na koniec 
grudnia, tel. kom. 660-514-457.

 �Prosięta, tel. kom. 695-727-596.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
662-142-726.

 �Kaczki duże, tel. kom. 669-779-901.

 �Sprzedam prosięta 22 szt, tel. kom. 
669-482-486.

 �Sprzedam 20 sztuk prosiąt, tel. kom. 
782-583-272.

 �Prosięta, tel. kom. 510-259-018.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 694-718-287.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
530-700-754.

 �Sprzedam byczka Simantal, tel. 
kom. 695-090-723.

 �Sprzedam prosięta., tel. kom. 
736-985-177.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu 3 
cielakiem, tel. kom. 793-853-739.

 �Młoda krowa, tel. kom. 
533-484-880.

 �Jałówka z cielakiem Simental, tel. 
kom. 793-707-234.

 �Jałówka na wycieleniu, okolice 
Bielaw, tel. kom. 785-557-747.

 �Sprzedam 2 jałówki hodowlane, 
wycielenie 2 i 3 stycznia, tel. kom. 
669-258-275.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
609-940-110.

 �Gęsi, kaczki, perliczki, wolny wybieg, 
tel. kom. 604-871-975.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 693-025-944.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
663-361-769.

 �Ogier, tel. kom. 692-451-978.

 �Krowa lat 5 zacielona cielakiem 
SM z kwietnia, cielak MO z sierpnia 
-jałoszki, Zielkowice 37.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
607-494-146.

 �Krowa rasy Simental, termin 
wycielenia 30.11, tel. kom. 
538-369-242.

 �Sprzedam jałówki odsadki mięsne, 
tel. kom. 601-158-049.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
795-629-994.

 �Prosiaki 14 sztuk, tel. kom. 
575-429-669.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
723-958-499.

 �Sprzedam dwie jałówki 
wysokocielne, HO, termin wycielenia 3 
i 7.01.2021, tel. kom. 600-287-313.

maszyny
 �Sprzedam kombajn zbożowy New 

Holand 8060, stan bardzo dobry, 
Domaniewice, tel. kom. 604-559-283.

 �Sprzedam przyczepę 3,5 tony 
sztywna, sprawna technicznie, tel. 
kom. 605-466-201.

 �Sprzedam sadzarkę do warzyw, tel. 
kom. 721-566-425.

 �Sprzedam zgrabiarkę Fellę, tel. kom. 
669-020-024.

 �Sprzedam ciągnik C-360 3P, tel. 
kom. 600-176-795.

 �Rozdrabniacz Bartosz, tel. kom. 
518-103-986.

 �Ciągnik T-25 Władimirec 1979r, tel. 
kom. 781-321-320.

 �Pług zagonowy 4-skibowy Akpil 
2004 rok, tel. kom. 606-432-319.

 �Maszt widlaka przystosowany do 
ciągnika, tel. kom. 788-154-202.

 �Przyczepa, ładowacz na tył, tel. 
kom. 669-779-901.

 �Przyczepa do balotów, tel. kom. 
795-583-677.

 �Sprzedam beczkę Meprozet, 
gniotownik H752, tel. kom. 
517-415-026.

 �Sprzedam Massey Ferguson 82KM 
1993r. z ładowaczem czołowym, tel. 
kom. 608-691-072.

 �Sprzedam młynek kamienny, stan 
bdb, tel. kom. 669-482-486.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, stan 
bdb, tel. kom. 669-482-486.

 �Sprzedam 2 wałki przekaźnika 
mocy do pracy Z-224, tel. kom. 
607-418-736.

 �Talerzówka, glebogryzarka, siewnik, 
tel. kom. 509-853-384.

 �Kupię kombajn (Bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 �Traktor Kubota, 2012 rok, 140 KM, 
salonowy, tel. kom. 605-884-584.

 �Likwidacja gospodarstwa, 
sprzedam maszyny rolnicze, ciągnik 
Case, tel. kom. 509-020-939.

 �Ciągnik Belarus 1984 rok, Case 
1984 rok, siewnik 3 m, dmuchawa 
ssąco-tłocząca, rozrzutnik 3,5 tony, 
przyczepa wywrotka, tel. kom. 
509-293-050.

 �Sprzedam prasę Metal-Fach, tel. 
kom. 668-964-016.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika 
1-osiowy, prasę Famarol 511Z, tel. 
kom. 607-195-868.

 �Pługa zagonowy 4, Kverneland, tel. 
kom. 692-996-054.

 �Sprzedam ciągnik C-335, stan bdb, 
700 mtg, sprowadzony z Chorwacji, 
cena 19.000 zł, tel. kom. 664-778-301.

 �Talerzówka duża na kołach, 
rozrzutnik Fortschritt, siewnik 
Poznaniak, tel. kom. 665-103-042.

 �Pług obrotowy 4-skibowy, ładowacz 
cyklop 2002r, tel. kom. 500-225-198.

 �Waga 1,5t, tel. kom. 607-494-146.

 �Sprzedam kombajn Bizon, 1984 
rok, tel. kom. 697-963-855.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, pług 
2-skibowy, dmuchawa pionowa, tel. 
kom. 514-529-618.

 �Ursus 3512, 1997 rok, przyczepa 
wywrotka D-47a, 4,5 tony, tel. kom. 
505-201-737.

 �Śrutownik z mieszalnikiem, beczka 
asenizacyjna, wyciąg Krotoszyn, 
dojarka konwiowa, agregat uprawowy 
5,2, betoniarka 150, tel. kom. 
721-169-137.

 �Sprzedam pługi obrotowe 
Kverneland Resort, tel. kom. 
605-884-584.

 �Sprzedam agregat uprawowy 2,10 
m, tel. kom. 880-762-565.

 �Sprzedam prasę Sipma Farma II, tel. 
kom. 790-742-662.

 �Ciągnik C-360, tel. kom. 
697-693-598.

 �Rozdrabniacz do buraków Jemioł, 
tel. kom. 697-677-530.

 �Ciągnik Zetor 7711, przyczepa 
do balotów, przyczepa zbierająca 
noże-walce, wieżyczka na tył ciągnika, 
przetrząsaczo-zgrabiarka 5, kosiarka 
rotacyjna, tel. kom. 783-017-131, 
797-506-016.

inne
 �Schładzalnik do mleka 430l, 

Frigomilk, używany, tel. kom. 
781-321-320.

 �Kabina, błotniki kompletne 
ze światłami do C-360, tel. kom. 
609-562-159.

 �Sprzedam nowe burty nadstawki do 
kiszonki, tel. kom. 669-482-486.

 �Sprzedam worki Big-Bagi 500 kg na 
zboża, tel. kom. 605-884-584.

 �Schładzalnik do mleka 3.000 litrów, 
tel. kom. 660-181-910.

 �Sprzedam basen 2.600 litrów, stan 
bdb, tel. kom. 605-684-574.

rolnicze - usługi
 �Zbiór kukurydzy na ziarno z 

odwozem, tel. kom. 695-608-762.

 �Białkowanie obór, tel. kom. 
518-168-598.

 �Serwis traktorów: New Holland, 
Massey Ferguson, tel. kom. 
697-778-780.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

zwierzęta
sprzedaż

 �Oddam w dobre ręce 2 szczeniaki 
po małych kundelkach, tel. kom. 
663-924-969.

 �Pies mieszaniec czarny, Seligów 29.

REKLAMA
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ważne telefony
 � Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 �Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 47 843-25-00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33, 609-135-423 

infolinie
 � Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  

Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

 � Infolinia dla mieszkańców  
woj. łódzkiego czynna całą dobę:  
42 664 19 04

 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 �Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 �Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40

ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57
ul. Warszawska 4, 46-830-30-20
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

msze św. w niedziele
 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego Paste-

rza: 7.00, 8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Kościół o.o. pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 �Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 16.00, 18.00
 �Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu
Wydział Organizacyjny tel. 46 811 53 00
Wydział Finansowy 46 811 53 15,  
46 811 53 11
Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa  
i Leśnictwa 46 811 53 30, 46 811 53 27

Wydział Kontroli i Zarządzania Jednost-
kami 46 811 53 21, 46 811 53 20
Biuro Zarządzania Kryzysowego, Ochro-
ny Ludności i Spraw Obronnych  
46 811 53 25, 46 811 53 26, 519 497 
909, 509 023 246
Powiatowy Rzecznik Konsumentów  
46 811 53 28
Wydział Komunikacji 46811 53 52, 46811 
53 53 –sprawy związane z rejestracją lub 
wyrejestrowaniem pojazdów, wymianą 
lub odbiorem dowodu rejestracyjnego, 
zgłoszeniem nabycia lub zbycia pojazdu; 
46 811 53 54, 46811 53 55 – sprawy 
związane z uprawnieniami do kierowania 
pojazdami i sprawami związanymi  
z transportem drogowym
Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania o 
Niepełnosprawności 46 837 03 16
 �Urząd Miejski w Łowiczu  

   46 830 91 51, 830 91 52
Urząd Stanu Cywilnego 46 837 34 81
Wydział Organizacyjny 46 830 91 13, 
830 91 09
Biuro Rady Miejskiej 46 830 91 06
Wydział Spraw Komunalnych 46 830-91-
51, 46 830-91-52
Wydział Spraw Społecznych 46 830 91 
19, 830 91 10, 830 91 44
 �Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 �Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 �PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 �Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 �Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 �ZGM tel. 837 60 63
 �ZUK tel. 837 36 62
 �ZUM tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 

tel. 46 837 49 76
 �MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 �Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 �Miejska Biblioteka Publiczna 

 46-837-76-03
 �Powiatowa Biblioteka Publiczna 

 46 837 38 74
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 �Sąd Rejonowy w Łowiczu:  

Wydział Cywilny 46 830-43-01,  
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10

 �PTTK oddział w Łowiczu  
tel. 513 767 511

 �ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 �Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 �UG Bielawy 46 838 26 95
 �UG Chąśno 46 838 14 23
 �UG Domaniewice 46 830 17 60
 �UGKiernozia 24 277 90 80, 
 �UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 �UG Łowicz 46 830 26 30
 �UG Łyszkowice 46 838 87 78
 �UG Nieborów 46 838 56 13, 
 �UG Sanniki 24 277 78 10
 �UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 �Orlik, ul. Grunwaldzka 9, tel. 735-048-951
 �Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 �Stadion ul. Starzyńskiego 6/8, 46 8376208
 �Stadion im. 10 PP w Łowiczu  

ul. Jana Pawła II 3, tel. 46-837-51-06
 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  

tel. 46-837-51-06
 �Hala nr 2 ul. Topolowa 2, tel. 46-837-09-04
 �Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 �Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 �Boiska przy I LO im. Chełmońskiego   

w Łowiczu 46 837-42-00

biblioteki, muzea i wystawy
 �nieczynne

parki i ogrody
 �Ogrody w Nieborowie czynne 

codziennie w godz. 10.00–16.00. Bilety: 
16 zł normalny, 10 zł ulgowy, 1 zł dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 �Ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–16.00. Bilety: 16 zł – normal-
ny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się) 7–26 lat. Bilety łączone do 
ogrodów w Arkadii i w Nieborowie: 28 zł – 
normalny, 16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

 �Park przy Pałacu w Sannikach czynny 
codziennie w godz. 8–22.00. wstęp wolny.

kino Fenix w Łowiczu 
ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �nieczynne
 �kino on-line: https://www.mojeekino.pl

ważne telefony
 �Policja 997 alarmowy  

w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00

 �Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95

 �Pogotowie ratunkowe  
999 alarmowy

 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.

 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy Urząd Pracy  

w Zgierzu tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 
42-717-41-76 42-714-12-77, 42-714-12-78  
fax 42-717-41-60, lozg@praca.gov.pl

 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 �Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 �Urząd Miejski w Głownie:
Urząd Stanu Cywilnego 42 719 11 29
Referat Organizacyjno-Administracyjny 
42 7191697, 42 7191151
Referat Infrastruktury Technicznej  
42 719 11 14
Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
42 237 25 45
Referat Spraw Obywatelskich 42 719 
28 37
 �Miejski Ośrodek Kultury w Głownie 

42 719-11-43
 �Schronisko dla zwierząt 509-104-718

 �Urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 

 �Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11

 �Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77

 �Urząd Miasta i Gminy w Strykowie:
42-719-80-02, 42 719 96 73
Urząd Stanu Cywilnego 42 719 89 27
dowody osobiste, ewidencja ludności - 
42 719 80 27, 42 719 80 02 wew. 126
działalność gospodarcza 42 719 80 02, 
42 719 96 73 wew. 134 lub 126
 �OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 �ŁODR Bratoszewice 42-719-89-28
 �Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94,516-049-886 505-964-846
 �Skansen w Nagawkach 722-007-525

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  

ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  

i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 

665-530-294, Stryków, 665-529-866

apteki
 �Głowno – dyżury: 
czwartek 26 listopada:
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek 27 listopada:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota 28 listopada: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela 29 listopada: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek 30 listopada:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
wtorek 1 grudnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa 2 grudnia:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733

Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie od 
zakończenia zmiany dziennej do godz. 8.00 
dnia następnego; w soboty w godz. 20.00 – 
9.00 dnia następnego; w niedziele w godz. 
18.00 – 8.00 dnia następnego, w święta w 
godz. 8.00 – 8.00 dnia następnego.

 �Stryków: 
niedziela 29 listopada, w godz. 9-14:  
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
Pozostałe apteki:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20
ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 �Bratoszewice, Szkolna 14, tel. 427196525
 �Popów Głowieński 35, tel. 42 719-57-57

muzea i wystawy
 �nieczynne

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

dyżury
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 �Nieodpłatna pomoc prawna –  
Urząd Gminy w Żychlinie, ul. Barlickiego 
15a, tel. 24 355-47-64

ważne telefony
 �Policja: 
w Żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
OSP w Żychlinie 24 285-12-10
OSP w Pacynie 604-349-406
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 �Pogotowie gazowe – 992
 �Pogotowie energetyczne – 991 
w Żychlinie 285-10-27
 �Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 �ZEC 24 285-11-52

 �Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 �PUP w Kutnie 24 355 70 50

apteki
 �Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 

– apteka całodobowa
 �Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 �Oporów 25/1, tel. 24 383 15 19
 �Żychlin: ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 �Żychlin, parafia pw. Św. Ap. Piotra  

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 12.00, 18.00.

 �Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
Papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 �Luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Plecka Dąbrowa, parafia pw. Zwiasto-
wania Najświętszej Maryi Panny: 9.00, 11.30

 �Suserz, parafia pw. Wniebowzięcia Naj-
świętszej Maryi Panny: 8.00, 10.00, 12.00

 �Trębki, parafia pw. św. Stanisława Kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 �Bedlno, parafia pw. św. Floriana Biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 �Pacyna, parafia pw. św. Wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 �Oporów, parafia pw. św. Marcina Bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 �Boisko „Orlik” w Żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 �Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 �Muzeum – Zamek w Oporowie  

nieczynne
 �Park przy Zamku w Oporowie  

czynny codziennie w godz. 8–20.00,  
wstęp wolny.

SKARB ROLNIKA
NOTOWANIA Z TARGOWISKA MIEJSKIEGO 
– ceny z dnia 24.11.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 3,50-5,00 3,50-4,50
buraki czerwone kg 1,50-2,00 1,50
cebula kg 2,00-4,00 2,50-3,50
cukinia kg 5,00-6,00 -
czosnek szt. 1,00-3,00 1,50-2,50
fasola zielona kg 5,00-7,00 5,00-6,00
fasola żółta kg 7,00 7,00
gruszki kg 3,00-5,00 3,00-5,00
jabłka kg 2,00-5,00 2,00-4,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-10,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-13,00 10,00-12,00
kalafior szt. 3,50-6,00 3,50-6,00
kapusta biała szt. 4,00-5,00 3,50-4,00
kapusta kiszona kg 7,00 -
kapusta pekińska kg 4,50-5,00 4,00
koperek pęczek 2,50 2,50
miód 0,9 litra 35,00 -
marchew kg 1,50-3,00 2,00
natka pietruszki pęczek 2,50 1,50
ogórki kiszone kg 7,00 -
ogórek zielony kg 8,00-10,00 8,00-9,00
papryka czerwona kg 5,00-10,00 5,00-10,00
papryka zielona kg 5,00-10,00 5,00-10,00
papryka żółta kg 5,00-10,00 5,00-10,00
pieczarki kg 9,00-11,00 -
pietruszka kg 2,50-4,00 3,00
sałata szt. 2,5-4,00 2,50
seler szt. 3,00 3,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00 3,50-5,00
ziemniaki kg 0,80-1,00 1,00

OFERTY PRACY
z dnia 25.11.2020 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
 � Mechanik maszyn dziewiarskich
 � Dziewiarz
 � Pomocnik w gospodarstwie
 � Pracownik magazynowy
 � Szwaczka
 � Technik prac biurowych

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
 � Pracownik kancelaryjny
 � Pomoc magazynowa
 � Zbrojarz
 � Betoniarz
 � Operator myjni
 � Kucharz

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
 � Pracownik zakładu prefabrykacji
 � Odbiór materiału z maszyn,układanie desek 

na paletach
 � Pracownik produkcji
 � Szlifierz
 � Pakowacz
 � Wytapiacz
 � Młodszy wychowawca

ROLNIK SPRZEDAJE (CENY Z DNIA 24.11.2020 R.)

Żywiec wieprzowy:
 � Domaniewice: 3,20 zł/kg+VAT
 � Różyce: 3,20 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 3,20 zł/kg + VAT
 � Skowroda Płd.: 3,6 zł/kg + VAT
 � Chąśno: 3,40 zł/kg+VAT
 � Karnków: 3,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 4,80 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 4,80 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

ŻYCHLIN I OKOLICE

 � Agata Grabowicz z Łowicza  
    i Adam Szymajda z Czatolina

ŚLUBOWALI SOBIE

REKLAMA
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Łowicz | Czas bierzmowań

Tutaj działa Duch Święty, uwierzcie w to
– Owoce tego sakramentu zależą od tego, na ile pozwolicie Panu Bogu działać. Otwórzcie swoje serca, 
módlcie się gorliwie i bądźcie świadkami Boga. Tutaj działa Duch Święty, uwierzcie w to – apelował  
do młodzieży zgromadzonej w kościele Świętego Ducha w Łowiczu biskup Wojciech Osial. W sobotę, 
21 listopada, w niektórych łowickich świątyniach odbyły się bierzmowania.

Jeden świadek  
dla wszystkich
Ze względu na epidemię uro-

czystości przyjęły formę kame-
ralną – sakramentów udziela-
no z  zachowaniem szczególnych 
środków ostrożności, limitów 
osobowych oraz dystansu. We 
wspomnianym kościele bierzmo-
wani zostali podzieleni na trzy 
grupy: 48-osobową, 29-osobo-

wą i 49-osobową. Łącznie sakra-
ment przyjęło w tym miejscu 126 
osób. Dodajmy, że młodzież zo-
stała rozsadzona w  taki sposób, 
by jedna osoba zasiadała w jed-
nej ławce. Co ciekawe, w trakcie 
uroczystości oraz podczas udzie-
lania samego sakramentu grupie 
młodzieży towarzyszył tylko je-
den świadek.

– Módlcie się gorliwie.  
W modlitwie naprawdę nie chodzi 
o wielkie słowa, ale o to, co szcze-
rego i prawdziwego płynie z serca. 
Pan Bóg musi być obecny w życiu 
– przekonywał w  trakcie uroczy-
stości biskup Wojciech Osial.

Sakrament dojrzałości 
religijnej
W rozmowie z naszym repor-

terem młodzi przyznali, że udział 
w wydarzeniu wiąże się dla nich 
ze stresem. Obawiali się, że nie 

wszystko będzie przebiegać tak, 
jak zaplanowano. 

– Trochę się stresujemy, ale czu-
jemy się dobrze przygotowani do 
przyjęcia sakramentu, mimo tego, 
że ze względów epidemicznych 
nie mieliśmy egzaminu – mówi-
li nam. Zapytani o  to, czym jest 
dla nich ten sakrament i jakie ma 
znaczenie, nie ukrywali, że trak-
tują go pragmatycznie i  wiedzą, 
że może przydać się w przyszło-
ści, np.: w przypadku pragnienia 
wzięcia ślubu. Byli jednak i tacy, 
którzy pojawiając się tego dnia 
w  kościele pamiętali, że ma być 
to wydarzenie umacniające w da-
waniu chrześcijańskiego świadec-
twa życia oraz stanowiące źródło 
mocy płynącej z Ducha Świętego. 

– To taki sakrament dojrzałości 
religijnej. Może jest mniej wido-
wiskowy niż I komunia, ale rów-
nie ważny. Zdajemy sobie sprawę 

z tego, że jest istotny – powiedział 
nam jeden z bierzmowanych.

Względy praktyczne 
i duchowe
Podobnego zdania były Moni-

ka, Natalia i Wiktoria, które spo-
tkaliśmy przed wejściem do ko-
ścioła. Nasze rozmówczynie 
przyznały, że czują się gotowe  
na przyjęcie takiego sakramen-
tu, pomimo tego, że ze wzglę-
dów epidemicznych tym razem 
nie przeprowadzono egzaminu. 
– Traktujemy to jak ważne prze-
życie duchowe. Tym bardziej się 
stresujemy – zauważyły.

Naszemu reporterowi udało się 
również porozmawiać z Anią i Pa-
trykiem, którzy w  pełni zdawali 
sobie sprawę z przydatności tego 
sakramentu w  dorosłym życiu, 
ale – jak zapewniali – zamierzali 
przyjąć go głównie ze względów 

duchowych. – Wiadomo, że taki 
sakrament może okazać się przy-
datny, ale zależy nam na wzglę-
dach duchowych i dlatego tu jeste-
śmy – zauważyli.

Tego samego dnia, przed połu-
dniem, sakrament bierzmowania 
młodzież przyjęła również w ko-
ściele Chrystusa Dobrego Paste-
rza w Łowiczu. W tym przypad-
ku młodych wiernych podzielono  

na dwie grupy – łącznie liczy-
ły one blisko 100 osób. Każdy 
z  bierzmowanych miał własnego 
świadka, jednak od dawna suge-
rowano, by było nim jedno z ro-
dziców. W ten sposób liczba osób 
uczestniczących w uroczystej Eu-
charystii nie przekroczyła dozwo-
lonych limitów. Sakramentu bierz-
mowania udzielał biskup Andrzej 
Dziuba.  aw

O tym, że warto otworzyć serce, modlić się gorliwie i być świadkiem 
Pana Boga, przekonywał młodych biskup Wojciech Osial. 
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Żychlin | Biblioteka w Szkole Podstawowej nr 1

Ponad 700 nowości książkowych
Szkolna biblioteka  
w Zespole Szkół nr 1  
im. Adama Mickiewicza  
w Żychlinie wzbogaciła 
się o 200 książek  
dla licealistów  
i 522 książki dla uczniów 
podstawówki. Atrakcyjne 
nowości książkowe 
czekają na uczniów.

– Kupiliśmy ok. 200 książek 
za 5.000 zł dla licealistów oraz 
522 książki za kwotę 10.000 zł 
dla uczniów podstawówki – mówi 
Sylwia Mańk-Chrulska, szkol-
ne bibliotekarka. – 12.000 zł do-
staliśmy z projektu narodowego 
Funduszu Rozwoju Czytelnictwa 
i 3.000 zł dołożyła gmina jako 
wkład własny. Nowości książko-
we dotarły do na tuż przed decy-
zją o zamknięciu szkół.

W piątek 5 listopada, tuż przed 
zamknięciem szkół, uczniowie 
klasy III a z SP1 wraz z wycho-
wawczynią Elżbietą Michalską 
miały zajęcia w szkolnej bibliote-
ce. Wysłuchały fragmentów no-
wego nabytku szkolnej biblioteki 
pt. „O dziewczynce, która chcia-
ła ocalić książki”, której autorem 
jest Klaus Hagerup. Obejrzały też 
nowości książkowe, które zdążyły 
dotrzeć do biblioteki.

Szczególnie ich uwagę przy-
kuły książki „Baśniobór” oraz se-

ria książek „Zaopiekuj się mną”, 
„Magiczne drzewo”, „Minecraft”, 
„Opowieści z Narni” oraz „Kroni-
ki Archeo”.

Na koniec zajęć bibliotecz-
nych dzieci zostały zaproszone,  
by w domach wykonały prace 
plastyczne związane z czytanym 
wcześniej fragmentem książki.

– Kupując książki kierowałam 
się wynikami ankiet, jakie prze-
prowadziłam wśród uczniów, py-
tając, jakie książki chcieliby czytać 
– dodaje pani Sylwia. – Dlatego 
ich wybór nie był przypadkowy. 
Kupowałam takie książki, jakie 
dzieci i młodzież lubi czytać. Za-
leży nam bowiem, aby zachęcić 

uczniów do czytania. Większość 
to pojedyncze egzemplarze. Ksią-
żek kupiliśmy tak dużo, bowiem 
trafiłam na wirtualne targi książ-
ki organizowane przez Empik. To 
pozwoliło nam kupić książki sto-
sunkowo tanio. Teraz czekamy, by 
uczniowie wrócili do szkoły i by 
mogli wypożyczać książki.  dag

Plecka Dąbrowa | Przedszkole

Dzień Postaci z Bajek
Dzień 5 listopada dla przed-

szkolaków z Pleckiej Dąbrowy 
upłynął w atmosferze zabawy  
w bajkowym klimacie. Tego 
dnia obchodzony jest Międzyna-
rodowy Dzień Postaci z Bajek,  
które dzieci uwielbiają.

Dzieci, poprzebierane za róż-
ne postaci bajkowe, przeniosły się  
w inny świat. Czytały i opowiada-
ły swoje ulubione bajki. Stworzyły 
plakat z bajkowymi bohaterami. 

Mniejsze przedszkolaki,  
z Punktu Przedszkolnego, wysłu-
chały książki „Merida walecz-
na”. W drugiej części bajkowego 
dnia były quizy wiedzy o bajkach  

oraz wspólne tańce i zabawy przy 
muzyce. Na zakończenie dnia 
wszystkie dzieci otrzymały pa-
miątkowe plakietki.

Starsze przedszkolaki, z Od-
działu Przedszkolnego, opowia-
dały o swoich ulubionych posta-
ciach bajkowych, oglądały książki 
i słuchały bajek czytanych przez 
nauczycieli. Później były zabawy 
i konkursy ze znajomości czyta-
nych bajek. Były też zabawy ru-
chowe oraz fotografie w ramce 
myszki Miki.

Ten dzień sprawił wszystkim 
przedszkolakom ogromną frajdę. 
 dag

Uczniowie klasy III a, tuż przed decyzją o zamknięciu szkół, uczestniczyli w lekcji bibliotecznej w ZS nr 1 i mogli 
zobaczyć zakupione nowości książkowe.
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Przedszkolaki z Pleckiej Dąbrowy w ramce Myszki Miki. 
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REKLAMA

Bedlno | Gminna Biblioteka Publiczna

Kto potrzebuje misia?
„Czy to jutro, czy to dziś, 

wszystkim jest potrzebny miś”  
– to nazwa konkursu plastyczno-
-literackiego ogłoszonego przez 
Gminną Bibliotekę Publiczną  
w Bedlnie. Konkurs jest adresowa-
ny do przedszkolaków i uczniów 
podstawówek. Przedszkolaki mają 
uwiecznić na fotografii dzień spę-
dzony z misiem w przedszkolu 
przy udziale opiekuna.

Dla dzieci w wieku 7-10 lat 
oraz 11-15 lat przewidziano kon-
kurs literacko-plastyczny. Warun-
kiem uczestnictwa jest ułożenie 
opowiadania o roli misia w ży-
ciu rodziny oraz zilustrowanie go 
kredkami (ołówkowe lub pastele 
olejne). Format pracy A4 (opo-
wiadanie plus ilustracje). Opowia-
danie powinno być napisane na 
komputerze, rozmiar czcionki 12.

Każda praca powinna być opa-
trzona metryczką (czcionka Times 
New Roman14) zawierającą: imię  

i nazwisko, wiek, adres, nr telefo-
nu, e-maila, nazwę szkoły, klasę.

Autorzy najciekawszych prac 
otrzymają dyplom i nagrody, po-
zostali dyplom i podziękowa-
nia przesłane drogą elektronicz-
ną. Metryczkę należy zamieścić  
w prawym dolnym rogu pracy  
i dołączyć zgodę Rodo (wzór  
na stronie GOK).

Prace należało przesłać do 24 
listopada na adres bibliobedlno@
wp.pl z dopiskiem Konkurs lite-
racko-plastyczny. Laureaci kon-
kursu zostaną poinformowani  
w wynikach indywidualnie. Wię-
cej informacji: 24-282-17-51. 

Jak mówi nam bibliotekarka, 
krótki czas na realizację zada-
nia (4 dni od ogłoszenia konkur-
su na stronie GOK) nie powinien 
być problemem, bowiem kobieta 
poinformowała dyrektorów szkół  
o konkursie, a oni mieli poinfor-
mować dzieci.  dag

Żychlin | Szkoła Podstawowa nr 2 im. Jana Pawła II

Trwa odwadnianie frontu szkoły
Firma Sanibud z Kutna 
wykonuje odwodnienie 
frontowej ściany budynku 
szkoły, od strony  
ul. Żeromskiego. Wartość 
inwestycji to 65.000 zł.

Szkolny parking jest wyłączo-
ny z użytkowania, ale prace przy 
odwodnieniu zbiegły się ze zdal-
ną nauką, więc większego proble-
mu nie ma. 

Roboty są wykonywane etapo-
wo. Firma odkopała szkolne fun-
damenty na głębokość 3 metrów. 
Do rynien pionowych zamonto-
wano rury o dużych przekrojach, 
które mają pod ziemią odprowa-
dzać wodę deszczową do studzie-
nek kanalizacyjnych. 

Na ścianie fundamentowej 
szkoły ułożono specjalną, perforo-

waną folię, zabezpieczającą przez 
przesiąkaniem wody do ścian 

szkoły. Ponadto wzdłuż całego 
fundamentu jest rozkładana rura 

melioracyjna, której zadaniem 
będzie odprowadzanie ewentual-
nego nadmiaru wody. Rura zasy-
pana jest kruszywem, które ma za-
pobiec jej zamulaniu.

Przypomnijmy, że w poprzed-
nich kilku latach wykonano od-
wodnienie sali gimnastycznej  
oraz południowej i wschodniej 
ściany szkoły. Zabezpieczenia 
dały pożądany efekt. Woda nie 
wdziera się do pomieszczeń piw-
nicznych, nie ma zawilgocenia 
ścian. Wtedy prace też wykony-
wała firma Sanibud z Kutna.

Problem pojawił się już  
w czerwcu, po obfitych opadach 
deszczu. 

Realizowaną inwestycję wpro-
wadzono do budżetu interwen-
cyjnie. Samorządowcy musieli 
najpierw znaleźć pieniądze w bu-
dżecie.  dag

Żychlin | Dobra wiadomość z OSP

Nowy zestaw ratowniczy już w jednostce
– Już jest! Dojechał do nas za-

mówiony zestaw ratowniczy R1! 
– cieszą się druhowie Ochotni-
czej Straży Pożarnej w Żychlinie. 
Poprzedni zestaw żychlińskich 
strażaków uległ uszkodzeniu 
podczas działań ratowniczych 
przy wypadku drogowym. Deska 
służąca do transportu poszkodo-

wanych nie zapewniała już bez-
pieczeństwa, dodatkowo torba 
ratownicza PSP-R1, ze względu  
na swój wiek, pozostawiała wie-
le do życzenia – była po pro-
stu wysłużona. Dlatego też dru-
howie postanowili uruchomić  
w październiku zbiórkę w serwi-
sie zrzutka.pl. 

Strażacy dziękują wszystkim, 
którzy dołożyli swoją cegiełkę  
do tego zakupu, a szczególnie 
druhom OSP Wierzbie, którzy  
na czas zbiórki wypożyczyli swój 
zestaw. 

Podziękowania należą się rów-
nież Młodzieżowej Drużynie Po-
żarniczej z Żychlina, której adepci 

aktywnie przyłączyli się do zbiór-
ki, m.in zbierając złom. Udało im 
się zebrać około 1.800 zł. 

– Kolejne podziękowania dla 
Flexservice – Resourcing Human 
– Kamila Kuciapska i Marcin Ku-
ciapski, którzy na rzecz naszej 
zbiórki przekazali 50% potrzeb-
nej sumy, czyli 3.500 zł! Ta kwo-
ta pozwoliła nam szybko osiągnąć 
cel – informują strażacy, podkre-
ślając, że miała dla nich znaczenie 
każda złotówka.  mak
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Zestaw ratowniczy R1 dotarł do jednostki w Żychlinie.

Fundamenty szkoły na głębokości 3 m będą izolowane,  
a wzdłuż ściany ułożona rura melioracyjna.
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Szachy | Mistrzostwa Łowicza

Idealny występ 
Dominika Fudały
W pierwszy poniedziałek 
listopada w Łowiczu 
przy Al. Sienkiewicza 
62 miłośnicy bardzo 
szybkiego grania przystąpili 
do rozegrania dziewiątej 
odsłony Mistrzostw Łowicza 
w szachach błyskawicznych 
na rok 2020.

26 zawodników zagrało jede-
naście rund systemem szwajcar-
skim, a najlepszym zawodnikiem 
turnieju listopadowego został 
Dominik Fudała. Reprezentują-
cy na co dzień barwy UKS „Pa-
łac” Nieborów zawodnik popisał 
się tego dnia nie lada wyczynem. 
Wygrał on bowiem wszystkie ro-
zegrane przez siebie partie i uzy-
skał maksymalny wynik w zawo-
dach. Ostania taka sytuacja miała 
miejsce 4 maja 2018 roku, kiedy to 
z idealnego indywidualnego mak-
sa cieszył się... Dominik Fudała. 

Drugie miejsce zajął ze stratą 
2,5 oczka kolega klubowy tryum-
fatora Kacper Zakrzewicz, a trzeci 
był aspirujący do tytułu mistrzow-
skiego Błażej Czyżak z  UKS 
„GOK” Zduny. 

Za miesiąc odbędzie się ostatni 
turniej decydujący o podziale pu-
charów, a  walka o  „majstra” za-
powiada się pasjonująco. W kla-
syfikacji generalnej znów na fotel 

lidera powrócił Błażej Czyżak, 
który w  9-ciu rozgrywanych za-
wodach zgromadził na swoim 
koncie 67,5 punktu. Tyle samo ma 
Robert Chojnowski, lecz żółta ko-
szulka przed ostatnim dniem gry 
należy się zawodnikowi ze Zdun, 
gdyż ma on więcej zwycięstw in-
dywidualnych. 

Trzecią lokatę ze stratą czte-
rech punktów ma Kacper Zakrze-
wicz mający na tytuł mistrzowski 
ma już tylko szanse teoretyczne. 
Jednak trzecie miejsce byłoby dla 
młodego juniora bardzo dobrym 
wynikiem, w końcu nigdy nie był 
jeszcze na podium całorocznych 
zawodów blitza w Łowiczu.
Zwycięzcy poszczególnych kla-
syfikacji:

 �Open: Dominik Fudała (UKS 
„Pałac” Nieborów).

 � Junior: Kacper Zakrzewicz 
(UKS „Pałac” Nieborów).

 �Kobieta: Magdalena Walczak 
(UKS „Pałac” Nieborów).

 �Ranking 1400: Tomasz Sob-
czak (Łowicz).

 �Do lat 10: Szymon Siekiera 
(UKS „Pijarski KS” Łowicz).

10. turniej w  szachach bły-
skawicznych, kończący rywali-
zację w  roku 2020, odbędzie się  
6 grudnia o godz. 17.30 w Łowi-
czu przy Al. Sienkiewicza 62.  

Fischer

Kacper Zakrzewicz (z lewej) również nie dał rady rewelacyjnemu 
w piątek Dominikowi Fudale (po prawej).
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Lekka atletyka | Międzywojewódzkie Mistrzostwa U16 w biegach przełajowych 

UKS Błyskawica Domaniewice na trzecim miejscu 
Zawodnicy UKS Błyskawi-

ca Domaniewice w  sobotę,7 li-
stopada wzięli udział Międzywo-
jewódzkich Mistrzostwach U16 
w  biegach przełajowych i  zaję-
li trzecie miejsce w  klasyfikacji 
drużynowej. W imprezie, która 
odbyła się w Końskich startowali 
sportowcy z województw święto-
krzyskiego i łódzkiego. 

Trener Szymajda nie jechał na 
te zawody z nastawieniem na suk-
cesy indywidualne, ale wiedział, 
że warto wystawić szeroki skład, 

aby zdobyć miejsce na podium 
w punktacji drużynowej i zdobyć 
cenne punkty do klasyfikacji Sys-
temu Sportu Młodzieżowego. 

UKS Błyskawica Domanie-
wice na biegu na dystansie 2 
km w  Końskich reprezentowa-
ły Zuzanna Białek (13. miejsce –  
17,18 min.) i Julia Gajda (14. miej-
sce – 18,17 min.).

Mateusz Pawłowicz starto-
wał na dystansie 2 km i  zajął  
14. miejsce z  czasem 8:23 min.  
Na dystansie 3 kilometrów rywa-

lizowali: Kacper Sztampke (10. 
miejsce – 12,49 min.), Szymon 
Zagajewski (12. miejsce – 13,26 
min.), Dawid Stopczyk (13. miej-
sce –14,15 min.) i  Jakub Plewka  
(15. miejsce – 14,33 min.). 

W punktacji klubowej zawodni-
cy Błyskawicy zajęli trzecie miej-
sce w gronie 17 klubów.  zł

Punktacja klubowa: 
1. MLUKS Rawa – Rawa Mazowiecka 10 

2. SSR Olimp Strawczyn  7

3. UKS Błyskawica Domaniewice  7

4. LKS Omega Kleszczów  6

5. STS Skarżysko-Kamienna  6

6. UKS Azymut Pabianice  5

7. LKS Koluszki  5

8. LKB Rudnik  5

9. RKS Łódź  5

10. KKL Kielce  4

11. UKS Lisy Zgierz  4

12. LUKS Boguszyce  3

13. UMKS Nadir Jędrzejów  3

14. UKS Żaczek Połaniec  3

15. UKS Czempion Bełchatów  2

16. LKS Feniks Opoczno  1

17. KS Słoneczko Busko Zdrój  1

Łyżwiarstwo szybkie | 87. Mistrzostwa Polski w wieloboju 

Artur Janicki wicemistrzem 
Polski

Reprezentant UKS Błyskawi-
ca Domaniewice – Artur Janicki 
zdobył tytuł wicemistrza Polski 
w wieloboju łyżwiarskim. Zawo-
dy odbyły się w miniony weekend 
w  Arenie Lodowej w  Tomaszo-
wie Mazowieckim. W rywaliza-
cji mężczyzn najlepszy był Szy-
mon Palka, który zdominował 
rywalizację na najdłuższych dy-
stansach, czyli pięciu i dziesięciu 
tysięcy metrów. – Z tego bardzo 
się cieszę. Dobrze, że Artur Ja-
nicki wrócił do rywalizacji, bo po 
ostatnich mistrzostwach Polski na 
dystansach czułem niesmak, że go 
nie było. Teraz wrócił, udało mi 
się z  nim wygrać, podobnie jak 
z Marcinem Bachankiem – mówi 
Palka.

Wychowanek trenera Mieczy-
sława Szymajdy obecnie jest jed-
nym z  najlepszych zawodników 
w Polsce. W 2019 r. zajął I miej-
sce na dystansie 5000 m; II miej-
sce na dystansie l500 m i 10000 m 
w  biegu masowym podczas MP 
w  Tomaszowie Mazowieckim, 
I miejsce na dystansie 5000 m 
i 1500 m; II miejsce na dystansie 
10000 m podczas Młodzieżowych 
Mistrzostw Polski w  Tomaszo-

wie Mazowieckim. Największym 
sukcesem naszego reprezentanta 
jest 6. miejsce w biegu ze startu 
wspólnego podczas łyżwiarskich 
mistrzostw świata w  amerykań-
skim Salt Lake City w tym roku. 

 �Mężczyźni: 1. Szymon Palka 
(GKS Stoczniowiec Gdańsk) 
156,876; 2. Artur Janicki (UKS Bły-
skawica Domaniewice) 157,754; 3. 
Marcin Bachanek (GKS Stocznio-
wiec Gdańsk) 159,525

 �1500 m: 1. Marcin Bachanek 
(GKS Stoczniowiec Gdańsk) 
1:50.31; 2. Szymon Palka (GKS 
Stoczniowiec Gdańsk) 1:50.79; 3. 
Artur Janicki (UKS Błyskawica Do-
maniewice) 1:51.09

 �10000 m: 1. Szymon Palka (GKS 

Stoczniowiec Gdańsk) 13:49.89; 
2. Artur Janicki (UKS Błyskawica 
Domaniewice) 14:03.02; 3. Mar-
cin Bachanek (GKS Stoczniowiec 
Gdańsk) 14:47.03

Na mistrzostwach w Tomaszo-
wie Maz. pojawił się również re-
prezentant Łowicza, absolwent 
Pijarskiej Szkoły Królowej Poko-
ju, 16-letni Piotr Dąbrowski, który 
obecnie jest uczniem SMS w Za-
kopanem i już zbiera doświadcze-
nie w starcie z seniorami. 

– Jego start należy ocenić pozy-
tywnie. Ustanawiał rekordy życio-
we. Ma dopiero 16 lat. Dla niego 
sam udział w takiej imprezie to już 
duży sukces – mówi pierwszy tre-
ner naszego zawodnika Mieczy-
sław Szymajda.

Przygoda z  łyżwiarzem Dą-
browskiego zaczęła się na białym 
łowickim orliku na ul. Bolimow-
skiej. Tu stawiał pierwsze kroki 
jako uczeń 2 klasy Pijarskiej Szko-
ły Podstawowej. Na „Orliku” na 
Bolimowskiej spotkał go trener 
Mieczysław Szymajda i  od tego 
wszystko się zaczęło. Dąbrowski 
od 3 klasy startował z powodze-
niem w short tracku. 

– Uzyskiwał dobre wyniki 
w ogólnopolskich zawodach ran-
kingowych i  to go motywowało 
do treningu. Po ukończeniu szko-
ły podstawowej razem z rodzica-
mi postanowił dalej trenować łyż-
wiarstwo, ale już na torze długim 
w  SMS w  Zakopanem – mówił 
trener Szymajda.  zł

Artur Janicki na drugim miejscu 
podium MP w wieloboju. 
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16-letni Piotr Dąbrowski z Łowicza trenuje w Zakopanem i już ściga 
się z seniorami. 
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Piłka nożna | I liga woj. trampkarzy C1

Pelikan-2006 spadł z ligi
Zawodnicy trenera Marcina 

Rychlewskiego z  rocznika 2006 
pożegnali się z rozgrywkami I ligi 
wojewódzkiej trampkarzy C1. Ło-
wiczanie w ostatnich dwóch me-
czach zdobyli tylko jeden punkt, 
który nie wystarczyłby opuścić 
strefę spadkową.

Gracze Pelikana-2006 mogą 
żałować bezbramkowego remisu 
z  Lechią Tomaszów Mazowiec-
ki. Zespół z  Łowicza miał kilka 
okazji do strzelenia gola, a najlep-
szą z nich zmarnował Dawid Ja-
góry, który nie wykorzystał rzutu 
karnego. 

– Dobry mecz w naszym wy-
konaniu. Szkoda, że nie wyko-
rzystaliśmy żadnej z kilku dogod-
nych sytuacji. Niestety kolejny raz 
w  tym sezonie nie strzeliliśmy 

rzutu karnego. Przed nami ostat-
ni mecz w  tym sezonie. Mam 
nadzieję, że uda się zdobyć trzy 
punkty – ocenił Marcin Rychlew-
ski, trener drużyny. 

W kolejnym meczu „biało-zie-
loni” nie dali rady UKS SMS II 
Łódź, przegrywając na terenie 
rywali 3:1. Jedynego gola dla 
„Ptaków” w  tym meczu strzelił 
Jan Pietrzak. 

– Zagraliśmy naprawdę bar-
dzo dobry mecz. Było ciężko, bo 
zespół z  UKS SMS był mocno 
wspomagany przez zawodników 
z  Centralnej Ligi Juniorów. Po-
mimo tego potrafiliśmy stworzyć 
kilka dobrych i  groźnych sytu-
acji. Dwie bramki dla UKS SMS 
II zostały zdobyte z pozycji spa-
lonej, a bramkę na 3:1 straciliśmy 

w  ostatnich sekundach meczu. 
Sam na sam z  bramkarzem nie 
wykorzystał Dawid Jagóra. Gra-
liśmy, jak równy z  równym… – 
dodał trener Rychlewski.

Łowiczanie w tabeli I ligi wo-
jewódzkiej zajęli ostatnie, ósme 
miejsce. Pelikan-2006 zgroma-
dził na swoim koncie 10 punktów, 
strzelając w 14 meczach dwadzie-
ścia dwa gole, a tracąc 50 goli. Pe-
likan razem z Lechią Tomaszów 
Maz. w kolejnej rundzie występo-
wać będzie w II lidze wojewódz-
kiej.  ever

13. kolejka I liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1:

 �MUKS Pelikan-2006 Łowicz – 
KS Lechia 1923 Tomaszów Ma-
zowiecki SA 0:0
Pelikan-2006: Jakub Gąsecki – 
Szymon Ambroziak, Adrian Krako-
wiak, Bartosz Skonieczny, Szymon 
Zagajewski – Wojciech Białas, 

Jakub Rychlewski, Jakub Stasiak, 
Maksymilian Czeczko – Dawid 
Jagóra, Jan Pietrzak. Na zmiany 
wchodzili: Paweł Kozanecki – 
Oskar Puchalski, Bartosz Plichta, 
Oliwier Boczkowski, Dawid Przy-
bysz, Szymon Kosmowski i Szy-
mon Lasota.
14. kolejka I liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1: 

 �UKS SMS II Łódź – MUKS Pe-
likan-2006 Łowicz 3:1 (2:0); br.: 
Filip Rusek (30), Błażej Kubuszkaj-
tys (41) i Jakub Płuciennik (80) – 
Jan Pietrzak (75).
Pelikan-2006: Jakub Gąsecki – 
Szymon Ambroziak, Adrian Krako-
wiak, Bartosz Skonieczny, Szymon 
Zagajewski – Jakub Rychlewski, 
Jakub Stasiak – Wojciech Bia-
łas, Bartosz Plichta, Maksymilian 
Czeczko – Jan Pietrzak. Na zmiany 
wchodzili: Paweł Kozanecki – Szy-
mon Kosmowski, Oskar Puchalski, 
Dawid Jagóra i Szymon Lasota.

Piłka nożna | Mecz Pogoń – Pelikan przełożony

Koronawirus w zespole lidera
Miał to być najcięższy 
w tym roku tydzień 
ligowego grania dla 
Pelikana. Przyszedł jednak 
koronawirus i wszystko 
zmienił. Biało-zieloni swoje 
plany na koniec listopada 
i początek grudnia musieli 
całkowicie przemodelować.

W piątek, a  więc dzień przed 
meczem z Pelikanem, lider z Gro-
dziska Mazowieckiego poinfor-
mował o pozytywnych wynikach 
testów na obecność Covid-19 
w swoim zespole. Starcie z Peli-
kanem zostało zatem przełożone 
na inny termin, na razie nie wia-
domo jaki. – Zapewne zależeć to 
będzie od tego, jak będą czuli się 

ludzie na kwarantannie. Z Pogo-
nią zatem możemy zagrać na po-
czątku grudnia albo nawet na wio-
sną – powiedział trener Mykola 
Dremliuk. – Najtrudniejszą rze-
czą będzie odpowiednia moty-
wacja chłopaków. To końcówka 
rundy, teoretycznie po meczu ze 
Świtem powinni już mieć wolne, 
a tak wciąż muszą trenować i grać. 
Apeluję do nich, żeby pozostali 
skoncentrowani. Nie chcę, żeby 
myślami byli na urlopach. Musi-
my się dostosować do tej sytuacji 
– dodał szkoleniowiec Ptaków.

Odwołanie meczu nie oznacza-
ło, że piłkarze Pelikana mieli wol-
ny weekend. W sobotę rozegrali 
grę wewnętrzną, jak przyznał tre-
ner Dremliuk w tak krótkim czasie 
nie dało się zorganizować meczu 

sparingowego. – Jestem zadowo-
lony z podejścia chłopaków, grali 
jakby to był mecz ligowy – ocenił 
trener. Szkoleniowiec zaznaczył, 
że ponadto drużyna miała ćwicze-
nia biegowe, aby osiągnąć obcią-
żenie meczowe.

Paradoksalnie, przełożenie tego 
meczu… może dla łowiczan za-
działać pozytywnie. Po ostatnim 
tygodniu, w którym na przestrze-
ni dziewięciu dni Pelikan zagrał 
z  GKS Wikielec, Polonią War-
szawa i Błonianką Błonie, piłka-
rze byli bardzo zmęczeni. – Bar-
dzo dużo sił poświęciliśmy, żeby 
wywalczyć punkty w  poprzed-
nich meczach. Byliśmy jednak 
przygotowani na starcie z liderem 
i  systematyczną grę. Jak wygra-
my z  Pogonią, to zapewne wte-

dy powiemy, że przełożenie me-
czu może i  było uśmiechem od 
losu. Jednak, gdy dostaliśmy in-
formację, że nie zagramy w  so-
botę w Grodzisku Mazowieckim, 
to piłkarze byli niezadowoleni, 
bo wszyscy ciężko trenowaliśmy 
przed tym meczem – powiedział 
Dremliuk.

Trener Pelikana ma jednak na-
dzieję, że ta nieplanowana prze-
rwa dobrze wpłynie na jego pod-
opiecznych. 

– Może chłopaki odpoczną psy-
chicznie, bo to jest nie tylko zmę-
czenie fizyczne, ale też mentalne. 
Złapiemy trochę głodu tej piłki. 
Wiemy, że stać nas na wygrywa-
nie. Będziemy mieli tydzień, żeby 
się przygotować – ocenił szkole-
niowiec. Mateusz Lis

Piłka nożna | Przed 18. kolejką III ligi

Ostatnia kolejka tylko w teorii
Planowo w ostatni weekend li-

stopada mieliśmy oglądać ostat-
nią w  tym roku ligową kolejkę, 
a  w  marcu dokończyć pierwszą 
część sezonu trzema seriami gier. 
Pandemia Covid-19 wszystkie te 
plany jednak zweryfikowała. W 
tym momencie tylko 6 z  22 ze-
społów ma rozegrany komplet 
spotkań. Mało tego, już teraz wia-
domo, że w tym roku wszystkich 
zaległości odrobić się nie uda.

Wszelkie rekordy pobiła pod 
tym względem Jagiellonia II. Ze-
spół z Białegostoku ma do roze-
grania aż cztery zaległe mecze – 
w  tym z Pelikanem Łowicz. Już 
teraz wiadomo, że część zaległo-
ści białostocczanie będą odrabiać 
w  grudniu. Co więcej, spotkanie 
z  Legionovią będzie rozegrane 
w marcu na tydzień przed wzno-
wieniem rozgrywek ligowych, 
a data zaległego meczu z 16. ko-
lejki z Concordią nie została jesz-
cze wyznaczona.

Także w  grudniu czeka nas 
jeszcze całkiem sporo ligowego 
grania. Poprzednia – 17. seria gier 
– była ósmą z  rzędu, której nie 

udało się rozegrać zgodnie z pla-
nem. Po raz ostatni wszystkie me-
cze udało się rozegrać w ramach 
9. kolejki, która rozpoczynała li-
gowe granie w październiku.  

Mateusz Lis

 �18. kolejka III ligi – grupa I 
(2020.11.28-29): SSA Jagiellonia 
II Białystok – KS Ursus Warszawa 
(sob., godz. 12.00); RKS Radomsko 
– RKP Broń 1926 Radom (godz. 
12.00); ZKS Olimpia Zambrów – TS 
Konsport Sokół Aleksandrów Łódz-
ki (godz. 12.30); GKS LZS Wikielec 
– MMKS Concordia Elbląg (godz. 
13.00); KS Sand-Bus Kutno – MLKS 
Znicz Biała Piska (godz. 13.00); 
Unia Skierniewice – Legia II Warsza-
wa SA (godz. 13.00); KS Błonianka 
Błonie – GKS Pogoń Grodzisk Ma-
zowiecki (godz. 13.00); Polonia War-
szawa SA – MKS Kaczkan Huragan 
Morąg (godz. 17.00); KS Lechia 
1923 Tomaszów Mazowiecki SA – 
KS Legionovia Legionowo (niedz., 
godz. 11.00); KS Pelikan Łowicz – 
MKS Świt Nowy Dwór Maz. (godz. 
11.15); MKS Ruch Wysokie Maz. – 
KS Wasilków (godz. 13.00)

Piłka nożna | Przed meczami Pelikana ze Świtem i Jagiellonią II

To dobry moment na Świt,  
mecz pod balonem w Białymstoku?

Pelikan w tym sezonie punktu-
je solidnie i  właściwie cały czas 
utrzymuje się w obrębie czołowej 
„ósemki”. Rywale z ligowej czo-
łówki przed biało-zielonymi ra-
czej jednak nie będą drżeć ze stra-
chu. Podopieczni trenera Mykola 
Dremliuka swój kapitał punkto-
wy budowali przede wszystkim 
w  starciach z  ekipami z  drugiej 
części tabeli.

Nie można jednak powiedzieć, 
że łowiczanie w meczach czołów-
ką głównie dostarczali punkty. Pe-
likan z liderami po prostu nie grał. 
Bilans z  rywalami z  pierwszej 
piątki rewelacyjny nie jest – poraż-
ka 2:4 z Unią i remis 2:2 z Polonią, 
ale ani z Pogonią, ani ze Świtem, 
ani też z Legionovią gracze Drem-
liuka jeszcze nie rywalizowała.

Wydaje się jednak, że w  nie-
dzielę będzie duża szansa, żeby ten 
bilans podreperować (i pokazać, 
że Pelikan może zabierać punk-
ty najsilniejszym). Świt do Łowi-
cza nie przyjedzie w  najwyższej 
formie. Podopieczni trenera Ma-
riusza Miecznikowskiego świet-
nie rozpoczęli ten sezon. Dopiero 
w siódmej kolejce doznali pierw-
szej porażki, a do tego meczu też 
tylko dwa razy tracili punkty. Wy-
grana Znicza w Nowym Dworze 
Mazowieckim nie wywołała jed-

nak jakiegoś kryzysu w  zespole. 
Świt wygrał kolejnych pięć me-
czów i coś złego z zespołem stało 
się dopiero w listopadzie.

W tym miesiącu Świt przegrał 
trzy mecze i wygrał tylko ze sła-
biutką w  ostatnich tygodniach 
Lechią. Trzy punkty z  Nowego 
Dworu Mazowieckiego wywiózł 
ostatnio nawet GKS Wikielec, 
który na wyjazdach przegrywa 
równie często co KS Wasilków. 
W ekipie wicelidera paniki jed-
nak być nie powinno. Wydaje się, 
że to tylko chwilowa zniżka for-
my i zmęczenie intensywną run-
dą, z  którą właściwie borykają 
się teraz wszyscy ligowcy. Tym 
bardziej, że nowodworzanie hu-
mory mogli sobie poprawić kilka 
dni przed meczem z  Pelikanem. 
W środę (już po zamknięciu tego 
wydania Nowego Łowiczanina) 
wicelider rywalizował w  zale-
głym meczu z Ruchem.

– Świt nie przypadkiem jest na 
drugim miejscu w  tabeli. Nowo-
dworzanie strzelają dużo bramek 
(33 gole, drugi najlepszy wynik 
w lidze – przyp. red.) i to dobrze 
poukładany zespół. Cały czas są 
wysoko w tabeli. Ostatnie wyniki 
pokazują jednak, że każdy z każ-
dym może wygrać. Teraz nawet 
ostatni w tabeli KS Wasilków za-

czął regularnie punktować. W 
tym roku nie ma jednoznaczne-
go faworyta ani do awansu, ani do 
spadku – skomentował Mykola 
Dremliuk.

Starcie ze Świtem – w pierwot-
nych planach – miało być ostatnim 
meczem dla łowiczan w tym roku. 
Już teraz wiadomo jednak, że tak 
nie będzie. W środę 2 grudnia Pe-
likan zagra w  zaległym meczu 
z rezerwami Jagiellonii – to spo-
tkanie było przekładane już dwu-
krotnie. Białostocczan już dwa 
razy w  tej rundzie dopadł koro-
nawirus. Najpierw mieli niepla-
nowaną przerwę w październiku, 
a teraz mieli drugą po miesiącu. 

Ciężko powiedzieć w jakiej for-
mie Jaga będzie w meczu z Peli-
kanem. Nim zmierzy się z biało-
-zielonymi, to w ramach 28. serii 
gier podejmie Ursusa. Na począt-
ku listopada podopieczni trenera 
Wojciecha Kobeszko zaimpono-
wali formą. Wygrali w  Nowym 
Dworze Mazowiecki 3:1, a wcze-
śniej ograli u siebie lidera 2:1. Wo-
kół starcia z  Pogonią powstało 
jednak spore zamieszanie. Dzień 
przed meczem gospodarze poin-
formowali, że spotkanie odbędzie 
się na obiekcie przeznaczonym 
do treningów w  okresie zimo-
wym – boisko ze sztuczną mu-

rawę pod wielkim balonem. Wa-
runki zbliżone bardziej do tych na 
hali. Dla drużyn nieprzyzwycza-
jonych do takich warunków (czy-
li raczej wszystkich III-ligowców 
poza Jagą) może to stanowić spo-
re utrudnienie. W tym przyczyn 
porażki upatrywali kibice Pogoni.

– Jagiellonia ma zdolnych i wy-
selekcjonowanych chłopaków. 
Prawdopodobnie mecz będzie na 
sztucznej nawierzchni i  pod ba-
lonem, co jest plusem dla gospo-
darzy. Musimy być pewni siebie 
i  wierzyć w  swoje umiejętności. 
W każdym meczu będziemy wal-
czyć o  trzy punkty. Rozmawia-
my z chłopakami, że nie styl jest 
najważniejszy, ale zawsze musi-
my pokazać na boisku charakter 
i walczyć o trzy punkty – powie-
dział Mykola Dremliuk.

Trener – już tradycyjnie – bę-
dzie musiał kombinować ze skła-
dem. W tym roku na murawie na 
pewno nie pojawią się już: Jakub 
Bylewski, Tomasz Kolus i  Da-
mian Kozieł. Ponadto – w meczu 
ze Świtem z powodu żółtych kar-
tek nie zagra Kuba Wardzyński. 
Pandemia spowodowała, że naj-
trudniejszy ligowy tydzień w roku 
dla Pelikana został właściwie tyl-
ko trochę przesunięty. Należy pa-
miętać, że do tego może dojść 
jeszcze zaległy mecz z  Pogonią 
Grodzisk Mazowiecki. Nie moż-
na wykluczyć grania w pierwszy 
weekend grudnia – na ten termin 
zaplanowane są już trzy inne zale-
głe mecze.  Mateusz Lis

Piłka nożna | 17. kolejka III ligi

Świt i Sokół zgubiły formę, 
Polonia coraz wyżej
Tylko raz – ze słabiutką 
Lechią – potrafił w ostatnich 
czterech spotkaniach wygrać 
Świt. Wicelider w sobotę 
niespodziewanie przegrał  
u siebie z GKS Wikielec.

Sytuacja nowodworzan w tabe-
li za bardzo się nie zmieniła, ale 
w dużej mierze dlatego, że mecz 
Pogoni został odwołany. Jeszcze 
w gorszej formie od Świtu jest So-
kół. Na początku sezonu mogło 
się wydawać, że aleksandrowia-
nie znów będą w ligowej czołów-
ce, ale od pięciu kolejek nie potra-
fią wygrać. 

Teraz na domowym obiekcie 
piłkarze Dawida Kroczka musie-
li uznać wyższość KS Kutno. Ich 
strata do czołowej „ósemki” jest 
niewielka – zaledwie trzy punkty 
– jednak biorąc pod uwagę ostat-
nią formę Sokoła to raczej cięż-
ko o optymizm. Stratę do liderów 
systematycznie zmniejsza za  to 
Polonia. Stołeczni ograli na wy-
jeździe Błoniankę i mają jeszcze 
mecz zaległy w stosunku zarówno 
do Pogoni, jak i Świtu.

W odwróconym meczu na 
szczycie – czyli dwóch ostatnich 
zespołów – pewnie wygrał KS 
Wasilków. Outsider rozbił 3:0 
Olimpię i po raz drugi z rzędu za-
inkasował komplet oczek. Z kolei 
po ósmym kolejnym meczu bez 
zwycięstwa zambrowianie są dru-
gim zespołem, który stracił choć-
by matematyczne szanse na awans 
do czołowej „ósemki”. Mateusz Lis

17. kolejka III ligi – grupa I:
 �MKS Świt Nowy Dwór Mazo-

wiecki – GKS LZS Wikielec 0:1 
(0:1); br.: Michał Jankowski (42 
karny).

 �RKP Broń 1926 Radom – MKS 
Ruch Wysokie Maz. 2:2 (1:1); 
br.: Maksymilian Jończyk (29) i Se-
bastian Pociecha (75) – Kamil Jac-
kiewicz (3 karny) i Daniel Samluk 
(90+2 karny).

 �KS Ursus Warszawa – RKS 
Radomsko 3:1 (1:0); br.: Oskar 

Pyrzyna (10), Patryk Kamiński (75 
karny) i Sebastian Szerszeń (82) – 
Rafał Babul (90+1 karny).

 �Legia II Warszawa SA – MKS 
Kaczkan Huragan Morąg 5:0 
(1:0); br.: Kamil Kurowski (31), Pa-
tryk Pierzak (50), Kacper Kostorz (63 
i 74) i Mikołaj Kwietniewski (70 karny).

 �KS Wasilków – ZKS Olimpia 
Zambrów 3:0 (0:0); br.: Jakub Ko-
złowski (54), Grzegorz Makal (85) 
i Michał Steć (90+2 samobójcza).

 �KS Błonianka Błonie – Polonia 
Warszawa SA 1:2 (1:0); br.: Piotr 
Ćwik (33) – Adam Pazio (59) i Wik-
tor Niewiarowski (75).

 �MMKS Concordia Elbląg – KS 
Lechia 1923 Tomaszów Mazo-
wiecki SA 0:0

 �TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – KS Sand-Bus Kut-
no 0:2 (0:1); br.: Łukasz Dynel (7) 
i Tomasz Dąbrowski (90+3).

 �MLKS Znicz Biała Piska – Unia 
Skierniewice Non-Profit sp. zoo 
2:2 (2:1); br.: Łukasz Kuśnierz (2) 
i Bartosz Giełażyn (22) – Kamil 
Łojszczyk (15) i Hubert Berłowski 
(86).

 �KS Legionovia Legionowo – 
SSA Jagiellonia II Białystok prze-
łożony 6 marca 2021 r. na godz. 13. 

 �GKS Pogoń Grodzisk Maz. – 
KS Pelikan Łowicz przełożony.

1. GKS Pogoń Grodzisk Maz. (1) 16 36 38-15

2. MKS Świt Nowy Dwór Maz. (2) 16 32 33-18

3. Polonia Warszawa SA (6) 15 30 29-15

4. Unia Skierniewice Non-Profit sp. zoo (3) 17 30 33-20

5. KS Legionovia Legionowo (4) 16 29 21-14

6. KS Pelikan Łowicz (5) 15 28 26-18

7. Legia II Warszawa SA (8) 16 27 31-21

8. MLKS Znicz Biała Piska (7) 16 27 30-23

9. KS Sand-Bus Kutno (10) 17 26 27-25

10. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (9) 16 24 26-14

11. KS Błonianka Błonie (11) 16 23 32-25

12. RKS Radomsko (12) 17 22 24-26

13. SSA Jagiellonia II Białystok (13) 13 21 23-18

14. GKS LZS Wikielec (15) 16 21 25-32

15. RKP Broń 1926 Radom (14) 17 20 19-28

16. KS Ursus Warszawa (19) 16 17 20-27

17. MMKS Concordia Elbląg (16) 16 16 16-22

18. KS Lechia Tomaszów Maz. SA (18) 16 16 20-40

19. MKS Kaczkan Huragan Morąg (17) 17 15 18-31

20. MKS Ruch Wysokie Maz. (20) 15 13 19-31

21. ZKS Olimpia Zambrów (21) 16 10 21-32

22. KS Wasilków (22) 17  8 15-51



29www.lowiczanin.info    nr 48      26 listopada 2020         

Piłka nożna | II liga woj. młodzików D1

Udane gry Pelikana-2008
Z dobrej strony 
zaprezentowały się trzy 
drużyny MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2008.

Podopieczni trenera Macie-
ja Grzegorego wygrali ligowy 
mecz w  II lidze wojewódzkiej 
z  Włókniarzem Zelów 4:1, zaś 
drugi zespół okazał się lepszy 
w barażowym dwumeczu z Unią 
Skierniewice. Zaległe spotkanie 
wygrali również zawodnicy trene-
ra Damiana Kozieła. 

Łowiczanie w meczu w Zelo-
wie byli drużyną zdecydowanie 
lepszą i  zasłużenie wygrali 4:1 
(3:0). Dzięki wygranej „biało-
-zieloni” zakończyli rozgrywki na 
pierwszym miejscu, wyprzedza-
jąc ŁKS Łódź (obie drużyny za-
pewniły sobie awans do I ligi wo-
jewódzkiej). 

– Bardzo dobry mecz w  na-
szym wykonaniu. Na trudnym bo-
isku graliśmy większość meczu 
w ataku pozycyjnym i wyglądało 
to bardzo dobrze. Chłopcy grali 
konsekwentnie, wybierali trudne 
rozwiązania, dzięki którym two-
rzyliśmy sporo sytuacji bramko-
wych. Kończymy ligę na pierw-
szym miejscu i  z  awansem, 
z  czego się bardzo cieszę, bo to 
owoc ciężkiej pracy chłopców. 
Mimo, że liga się zakończyła, na 

pewno nie kończy się nasza praca, 
bo do końca roku mamy zaplano-
wane jeszcze pięć meczów sparin-
gowych, m.in. z Drukarzem War-
szawa, czy AP Żyrardów. Także 
w dalszym ciągu skupiamy się na 
ciężkiej pracy, która wyniki ma 
dać za kilka lat – ocenił trener Ma-
ciej Grzegory.

Drugi zespół Pelikana wy-
grał pierwszy mecz barażowy 
w Skierniewicach 4:1, a w drugim 
meczu padł remis 4:4. Dzięki ta-
kim rezultatom Pelikan II weźmie 
udział w  ostatnim etapie baraży 
o prawy gry w II lidze wojewódz-
kiej. Kolejnym rywalem Pelikana 
będzie ŁKS II Łódź. 

Wygraną swoje rozgrywki za-
kończył Pelikan III, który poko-
nał na boisku OSiR w  Łowiczu 
GLKS RZD Żelazna 4:1. 

– Ostatni mecz w  rundzie je-
siennej uważam za  udany. Chło-
paki coraz lepiej wykonują zada-
nia taktyczne, z czego bardzo się 
cieszę. Ligę już w tym roku skoń-
czyliśmy, ale grania jeszcze. Cze-
kają nas kolejne mecze sparingo-
we, co chłopaków bardzo cieszy 
– powiedział Damian Kozieł, tre-
ner zespołu.  ever

18. kolejka II ligi wojewódzkiej 
młodzików D1: 

 �ZKS Włókniarz Zelów – MUKS 
Pelikan-2008 Łowicz 1:4 (0:3); 

br.: Igor Stanisławski (41) – Maciej 
Majchrzak 2 (6 i 20), Artur Boryna 
(12) i Jakub Lach (45)
Pelikan I: Kacper Pisarek – Maciej 
Majchrzak, Artur Boryna, Mateusz 
Wojda, Patryk Banaszczak – Eryk 
Zabost, Paweł Płacheta, Witold 
Matusiak – Jakub Lach. Na zmiany 
wchodził: Aleksander Siemieniec.
Baraż o awans do II ligi woje-
wódzkiej – etap I:

 �Unia Skierniewice Sp. zoo – 
MUKS Pelikan-2008 II Łowicz 
1:4 (0:0); br.: Szymon Dyjasiński 
(50) – Maciej Majchrzak (32), Fa-
bian Skowroński (46), Patryk Ba-
naszczak (54) i Filip Miazek (60).
Pelikan II: Igor Kopania – Oliwier 
Pietrzak, Przemysław Garstka, 
Fabian Skowroński, Bartosz Lus 
– Szymon Kucharek, Filip Miazek, 
Fabian Chlebny – Patryk Banasz-
czak. Na zmiany wchodzili: Szy-
mon Gawlik, Antoni Haczykowski, 
Maciej Majchrzak, Jakub Lach 
i Dawid Zajączkowski.
Baraż o awans do II ligi woje-
wódzkiej – etap I:

 �MUKS Pelikan-2008 II Łowicz 
– Unia Skierniewice Sp. zoo 4:4 
(1:3); br.: Bartosz Lus (10), Oliwier 
Pietrzak (33), Fabian Chlebny (34), 
Przemysław Garstka (36) – Rywal 
(17, 23, 29, 54) 

 �Pelikan II: Igor Kopania – Oliwier 
Pietrzak, Szymon Gawlik, Fabian 
Skowroński, Bartosz Lus – Szy-
mon Kucharek, Fabian Chlebny, 
Filip Miazek – Przemek Garstka. 
Na zmiany wchodzili: Bartosz Skó-
ra, Dawid Zajączkowski, Kryspin 
Jagiełło i Adrian Koper.
Zaległy mecz 4. kolejki ligi okrę-
gowej młodzików D1: 

 �MUKS Pelikan-2008 III Łowicz 
– GLKS RZD Żelazna 4:1 (2:0); 
br.: Hubert Polit (20), Jan Burzy-
kowski (34) i Jakub Wójt 2 (51 i 58) 
– Paweł Gomuliński (50).
Pelikan III: Adam Wojnarowicz – 
Filip Sikora, Mateusz Wójcik, Jakub 
Wiesiołek, Jakub Bryk – Szymon 
Lebioda, Hubert Polit, Jan Burzy-
kowski – Jakub Wójt. Na zmiany 
wchodzili: Piotr Sobieski, Paweł Fa-
biszewski i Bartłomiej Baczyński.

Pelikan III zakończył rozgrywki wygraną. 
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Piłka nożna | I liga woj. jun. mł. B2

Porażki na koniec
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2005 prowadzeni 
przez trenera Dawida Ługowskie-
go pożegnali się z rozgrywkami I 
ligi wojewódzkiej juniorów młod-
szych B2 dwoma porażkami. Naj-
pierw łowiczanie ulegli w Toma-
szowie Mazowieckim tamtejszej 
Lechii 0:2 (0:1), a następnie prze-
grali na Stadionie Miejskim 
im. Pułku Piechoty w  Łowiczu 
z Łódzką AF 1:4 (0:1).

W meczu w Tomaszowie Maz. 
gracze Pelikana dobrze trzyma-
li się do 39. minuty meczu. Wte-
dy Lechia objęła prowadzenie po 
golu Gracjana Garlikowskiego. 
Wynik meczu został ustalony na 
trzy minuty przed końcem meczu 
po trafieniu Kacpra Bąka.

W ostatnim meczu łowiczanie 
mogli mieć nadzieję na pierw-
sze zwycięstwo w lidze ponieważ 
w pierwszym meczu między tymi 
zespołami padł remis 3:3. Niestety 
tak się nie stało. Zespół ŁAF oka-
zał się lepszy i pokonał graczy Pe-
likana 4:1. Jedynego gola dla go-
spodarzy w  tym meczu strzelił 
Igor Woliński. 

– Po dobrych dwóch meczach, 
dzisiaj zagraliśmy dobrą pierwszą 
połowę, straciliśmy bramkę z rzu-
tu karnego, do przerwy mając bez 
mała 5-6 sytuacji bardzo dobrych, 
w których mogliśmy strzelić gola. 

Natomiast w drugiej połowie, tuż 
po stracie bramki wynikłej z nie-
porozumienia bramkarza i obroń-
cy, od razu strzelamy na 1:2 
i  odkrywamy się przed przeciw-
nikiem, chcemy dalej kontynu-
ować grę i dostajemy dwie bram-
ki. Kończymy ligę, ale w ostatnich 
trzech meczach widziałem entu-
zjazm w zespole i myślę, że jeśli 
powiększymy kadrę i  będziemy 
pracować, to w miarę szybko po-
winniśmy powrócić do pierwszej 
ligi – skomentował Dawid Łu-
gowski, trener Pelikana 2005. 

Pelikan zakończył rozgryw-
ki na ostatnim miejscu w  tabe-
li. W 18 meczach zgromadzili na 
swoim koncie jeden punkt (bilans 
bramkowy 11-107).  ever

17. kolejka I ligi wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2:

 �KS Lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki SA – MUKS Peli-
kan-2005 Łowicz 2:0 (1:0); br.: 
Gracjan Garlikowski (39) i Kacper 
Bąk (87).
18. kolejka I ligi wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: 

 �MUKS Pelikan-2005 Łowicz – 
Łódzka AF Łódź 1:4 (0:1); br.: 
Igor Woliński (61) – Wojciech Po-
teraj (40 karny), Adam Mirowski 
(59), Piotr Wiśniewski (71) i Adam 
Komsa (76).

Piłka nożna | Baraże trampkarzy mł. C2

Astra nie zagra w II lidze
Nie udało się trampkarzom 

młodszym Astry Zduny wyjść 
zwycięsko z meczów barażowych 
2. rundy i w niedzielę, 22 listopada,  
przegrali walkę o wejście do II ligi.

Po udanych meczach I. run-
dy z  Białką Biała Rawska, ze-
spół Astry Zduny zmierzył się 
w  czwartek 19 listopada, a  na-
stępnie w  niedzielę 22 listopa-
da, z UKS Korab Łask. Jednak te 
spotkania okazały się większym 
wyzwaniem dla zespołu trenera 
Adama Wojdy i po ambitnej wal-
ce niestety obydwa zakończyły 
się przegraną. W pierwszym me-
czu, rozegranym u  siebie, Astra 
początkowo prowadziła, kończąc 
pierwszą połowę wynikiem 2:1. 
Jednak w  drugiej odsłonie sku-
teczniejszy okazał się rywal, wy-
grawając ostatecznie 4:3.

W meczu rewanżowym  sytu-
acja była bardzo wyrównana do 
przerwy, ale i  tym razem zespół 
Astry uległ drużynie z  Łasku, 
przegrywając na koniec 2:5. Po-
rażki spowodowały, że drużynie 
trenera Wojdy nie udało się awan-
sować do II ligi wojewódzkiej, 
choć należą się jej ogromne bra-
wa za walkę  w rozgrywkach ligo-
wych i odniesiony w nich sukces.  

– Obydwa mecze z  dobrą na-
szą grą. Jestem w  stanie powie-
dzieć, że u siebie powinniśmy to 
wygrać. Więcej sytuacji stworzo-

nych przez naszą drużynę, lecz 
brak skuteczności skutkował tym, 
jaki ostatecznie był wynik. Wy-
jazdowy mecz zaczęliśmy bardzo 
dobrze w 30. minucie wygrywali-
śmy 2:1 i brakowało tylko jednej 
bramki do awansu, lecz po błę-
dzie indywidualnym mamy 2:2 
i zauważyłem, że to przybiło mo-
ich zawodników. Jestem bardzo 
dumny z wyników w tej rundzie, 
bo rzadko, która drużyna z  ma-
łej miejscowości może pochwalić 
się 105 bramkami, tylko 8 straco-
nymi i kompletem punktów. Pra-
cujemy dalej, by z dnia na dzień 
być coraz lepszymi. Podjąłem de-
cyzję, że przyszłą rundę chcemy 
zagrać w mocniejszej łódzkiej li-
dze okręgowej – opowiedział 
Adam Wojda, trener drużyny SKS 
Astra-2007 Zduny.  Gogo

II runda barażu woj. w II lidze 
trampkarzy młodszych C2:

 �SKS Astra Zduny – UKS Korab 
Łask 3:4 (2:1); br.: Maciej Bogus 
2 (26 i 55) i Mateusz Błaszczyk 
(35) – Damian Bugała 2 (17 i 68), 
Mikołaj Operacz (44) i Krystian Bo-
rycki (75)

 �UKS Korab Łask – SKS Astra 
Zduny 5:2 (2:2); br.: Filip Staniu-
cha (18), Szymon Drewnowski (35), 
Damian Bugała 2 (49 i 59) i Bar-
tosz Rozwalak (80+1) – Bartosz 
Gajek (25) i Krystian Roliński (28).

Ambitna walka Astry Zduny nie wystarczyła, żeby pokonać Korab. 
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Piłka siatkowa | Zakończenie XXI edycji SAM

Medale i puchary  
dla siatkarzy rozdane

Ostatnia kolejka ligi SAM, czy-
li Siatkarskich Amatorskich Mi-
strzostw Łowicza, rozegrana była 
w  piątek, 6 marca, ale dopiero 
w  niedzielę, 21 listopada, w  hali 
sportowej OSiR nr 2 w Łowiczu, 
odbyło się uroczyste zakończenie 
XXI edycji ligi SAM w piłce siat-
kowej.

Powodem oczywiście był koro-
nawirus. Wcześniej planowany był 
Puchar Ligi, ale ostatecznie orga-
nizatorzy zadecydowali, że przed 
nowym sezonem koniecznie trze-
ba rozdać zaległe puchary i meda-
le. Po rozmowach z zawodnikami, 
zdecydowano się na pokazowy 
mecz mistrz ligi kontra reprezen-
tacja. 

Mistrza Łowicza w XXI edycji 
zdobył ŁAGS-Awanturnik, który 
obronił tytuł z  poprzedniego se-
zonu. W meczu finałowym, który 
odbył się w sobotę, 21 listopada, 
w  hali OSiR nr 2 ŁAGS-Awan-
turnik Łowicz zagrał z  Repre-
zentacją Ligi SAM i  potwierdził 
swoją klasę, wygrywając 3:1. Naj-

skuteczniejszymi zawodnikami   
w drużynie Awanturnika byli: Łu-
kasz Świątkowski  (15),  Ro-
bert Kowalski  (14) i  Bartłomiej 
Pakowski  (13), natomiast naj-
więcej punktów dla zespołu 
Reprezentacji zdobyli: Rafał Du-
dziński (11), Cezary Markus (11) 
i Tomasz Ploch (11).

– Cieszymy się z  wygranej. 
Zdobyliśmy dwa tytułu mistrza 
i na tym chyba skończymy. W no-
wej edycji ligi nie zagramy. Nowa 
formuła, połączona z ligą w Skier-
niewicach nam nie pasuje. Bę-
dzie problem z dojazdem, z zebra-
niem składu, zatem odpuszczamy 
– mówi prezes ŁAGS Wojciech 
Florczak. 

Po meczu sędzia główny i  or-
ganizator SAM z ramienia OSiR 
– Krzysztof Olko wręczył siatka-
rzom medale i puchary oraz statu-
etki za osiągnięcia indywidualne. 

Złote medale odebrali zawod-
nicy ŁAGS-Awanturnik, srebrne 

LKS Retki i brązowe UKS Korab-
ka Łowicz. 

Dwie statuetki odebrał Robert 
Kowalski (Awanturnik), który był 
najlepiej punktującym zawodni-
kiem XXI edycji – 237 punktów, 
a także najczęściej zdobywał tytuł 
MVP – 6 razy. 

Nagrodę dla najlepiej zagrywa-
jącego zawodnika odebrał Jakub 
Zagórowicz (Korabka), który zdo-
był w minionym sezonie zagryw-
ką 29 punktów. 

– Bardzo się cieszę, że doszło 
do zakończenia ubiegłej edycji ligi 
SAM. Siatkarze nie zdążyli dograć 
sezonu, tak zresztą jak futsaliści, 
zabrakło tygodnia. Po uzgodnie-
niu z  kapitanami drużyn doszli-
śmy do wniosku, że rozegrany 
zostanie jeden mecz, żeby ten fi-
nał miał również akcent sportowy. 
Stąd pomysł na rozegranie meczu 
„Mistrz” kontra Reprezentacja 
Ligi SAM, składająca się z trzech 
następnych drużyn w tabeli, czyli 

Retek, Korabki i Mnichów. Teraz 
czekamy na start sezonu w nowej 
odsłonie, gdyż będą to połączone 
ligi, skierniewicka i łowicka. Wy-
startuje osiem drużyn, w formule 
siedmiu kolejek, plus później po-
dział na grupy. Taka decyzja za-
padła po rozmowach, gdy okaza-
ło się, że nie uda się ani u nas, ani 
w Skierniewicach stworzyć swo-
ich lig. Połączyliśmy więc siły, 
żeby siatkówkę halową utrzymać 
i  mecze rozgrywać. Oczywiście 
w  obowiązującym reżimie sani-
tarnym i  organizacyjnym – opo-
wiedział Krzysztof Olko, sędzia 
główny SAM.  zł

Finał XXI edycji SAM:
 �ŁAGS-Awanturnik Łowicz – Re-

prezentacja Ligi SAM 3:1 (23:25, 
25:18, 25:22, 25:16)
Awanturnik: Łukasz Świątkowski 
15 (4), Robert Kowalski 14 (1), Bar-
tłomiej Pakowski 13, Maciej Kolos 
5 (2), Paweł Tomczak 3 (1), Zbi-
gniew Łaziński 2, Cezary Dołowiec 
(L), Wojciech Florczak i Andrzej 
Lendzion.
Reprezentacja: Rafał Dudziński 
11 (1), Cezary Markus 11 (1), To-
masz Ploch 11 (1), Jakub Zagóro-
wicz 8, Paweł Koza 7 (1), Patryk 
Milczarek 5 (1), Rafał Bogus 2, 
Mateusz Dąbrowski i Dominik Za-
bost 1.
Sędziowali: Grzegorz Gawroński 
i Dorota Głowacka (obaj Łowicz).

ŁAGS Awanturnik wygrał ligę i mecz finałowy. 
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Kapitan ŁAGS Awanturnik 
Cezary Dołowiec (z lewej) 
odebrał nagrodę główną. 
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Robert Kowalski odebrał dwa 
wyróżnienia indywidualne. 
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PROGNOZA POGODY | 26.11.2020 – 2.12.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje układ wyżowy.  
Napływa coraz chłodniejsza i wilgotna masa 
powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIĄTEK:
W czwartek pogodnie, zachmurzenie 
małe, bez opadów. W piątek zachmurzenie 
duże, bez opadów. Widzialność dobra do 
umiarkowanej, zamglenia.  
Wiatr zachodni, słaby, 2-4 m/s.  
Temp. max w dzień: od + 6 st. C w czwartek 
do + 5 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 3 st. C do + 2 st. C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
W sobotę zachmurzenie duże, bez opadów. 
W niedzielę zachmurzenie duże, bez opadów, 
coraz chłodniej. Widzialność dobra do 
umiarkowanej, zamglenia. Wiatr zachodni, 
słaby, 2-4 m/s. Temp. max w dzień: + 4 st. C  
w sobotę do + 1 st. C w niedzielę.  
Temp. min w nocy: – 1 st. C do – 2 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Zachmurzenie duże, bez opadów, chłodno. 
Widzialność dobra do umiarkowanej, 
zamglenia. Wiatr południowo-zachodni, słaby, 
2-4 m/s. Temp. max w dzień: 0 st. C do + 1 st. 
C. Temp. min w nocy: – 1 st. C do – 3 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA: 
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. 

Koszykówka | Wojewódzka liga kadetów U15 – grupa B

Ciężko walczy się ze starszymi
– Ciężko się walczy w tym wie-

ku ze starszymi – mówił po me-
czu trener ekipy UMKS Księżak 
z  rocznika 2007 – Bartosz Włu-
czyński. Reprezentanci Łowicza 
w lidze kadetów do lat 15 (U15M) 
mają w  tym sezonie większość 
starszych rywali i  muszą godzić 
się z wysokimi porażkami. 

W meczu 6. kolejki wojewódz-
kiej ligi koszykówki kadetów 
grupy B rozegranym w  sobotę,  
21 listopada, nasza młoda ekipa 
przegrała z  AZS PWSZ I Skier-
niewice 34:113. To był mecz re-
wanżowy. W 1. kolejce Księżacy 
przegrali 22:124, zatem jest lepiej! 
Zdobyliśmy więcej punktów, tra-
cąc ich mniej niż w  pierwszym 
pojedynku. 

Porażka wysoka, ale najważ-
niejsze, że nasi koszykarze nie 
poddają się i walczą o każdy zdo-
byty kosz. W tym wieku rok róż-
nicy ma duże znaczenie. Rywale 
ze Skierniewic byli silniejsi fizycz-
nie i nie dali naszej drużynie żad-
nych szans. 

Księżacy często gościli pod 
koszem rywala, ale mieli pro-
blemy ze skutecznością. Rzuty 
z  trudnych pozycji były niecel-
ne, a  czasami piłka nie chciała 
wpadać nawet spod kosza. Naj-
skuteczniejszymi zawodnika-

mi w drużynie Księżaka w star-
ciu z  mocniejszymi rywalami 
byli  Mateusz Pińkowski  i  Da-
wid Gładki, którzy zdobyli  
po 13 punktów.

– Mecz od początku dla AZS 
PZWS Skierniewice. Ciężko się 
walczy w tym wieku ze starszy-
mi. W każdym elemencie gry 
byliśmy słabsi. Bardzo dużo nie-
celnych rzutów spod kosza i stra-
ty piłki są największą naszą bo-
lączką. Plusem jest to, że chłopcy 

walczą i  z  meczu na mecz ko-
rygujemy błędy. Za rok będą 
grać w  swojej kategorii wieko-
wej, więc to będzie zupełnie inna 
bajka…  – opowiedział Bartosz 
Włuczyński, trener UMKS Księ-
żak-2007 Łowicz.

Księżacy w  grupie B zajmu-
ją 4. miejsce i  mają bilans 1-4. 
Kolejne spotkanie odbywa się 
już w rundzie rewanżowej. Nasz 
team jedzie do Kutna, gdzie nie 
będzie faworytem. W Łowiczu, 

w  pierwszym starciu przegrali-
śmy 33:132.  zł

6. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U15 – grupa 
B:

 �UMKS Księżak-2007 Łowicz 
– AZS PWSZ I Skierniewice 
34:113 (3:22, 13:34, 6:29, 12:28)
Księżak-2007: Mateusz Pińkow-
ski 13, Dawid Gładki 13, Jan Do-
roba 2, Maciej Fudała 2 i Ryszard 
Kurczak oraz Rafał Wojda 2, Szy-
mon Szygulski, Marcin Szczęsny, 
Antoni Pietrzak i Krystian Dutkow-
ski.
Najwięcej dla AZS I: Jakub Sa-
downiczyk 23 i Wiktor Gołębiewski 
20.

 �SKS Start Łódź - AZS PWSZ II 
Skierniewice 91:56

 �MKS Ósemka I Skierniewice – 
KS Kutno 128:45
Zaległy mecz 1. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki kade-
tów U15 – grupa B:

 �AZS PWSZ II Skierniewice – 
SKS Start Łódź 54:88

1. MKS Ósemka I Skierniewice (1) 6 12 848-228

2. AZS PWSZ I Skierniewice (2) 4   7 382-233

3. KS Kutno (5) 5   6 358-494

4. UMKS Księżak-2007 Łowicz (3) 5   6 156-548

5. SKS Start Łódź (4) 3   5 275-254

6. AZS PWSZ II Skierniewice (6) 3   3 94-356

Starsi rywale ze Skierniewic nie dali szans Księżakowi. 
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Piłka nożna | Sparingi – rocznik 2008

Udane mecze „Ptaków”
W niedzielę 22 listopada gracze 

drugiej drużyny Pelikana z  rocz-
nika 2008 wzięli udział w  trój-
meczu, który odbył się w Lipcach 
Reymontowskich. Gracze Pelika-
na rywalizowali z  gospodarzami 
GOKSiR Lipce Reymontowskie 
i Widzewem Łódź. 

W pierwszym meczu przeciw-
ko drużynie gospodarzy łowicza-
nie wygrali 1:5, a  autorami goli 
byli Oliwier Pietrzak 2, Bartosz 
Lus, Jakub Wójt i Fabian Skow-
roński. W drugim ze spotkań 
z  Widzewem, gracze Pelikana II 

mimo, że byli nieco zmęczeni nie 
mieli problemów z  pokonaniem 
rywali z  Łodzi 1:4. Tym razem 
gole dla Pelikana strzelili Prze-
mysław Garstka, Szymon Gawlik 
oraz podobnie jak w  pierwszym 
meczu Pietrzak i Wójt. 

– Zagraliśmy w  Lipcach Rey-
montowskich trójmecz z  zespo-
łem GOKSiR-uoraz Widzewa 
Łódź. Mecze trwały 2x20 minut, 
więc gry było sporo. W obydwu 
tych meczach wypadliśmy bar-
dzo dobrze, mimo ciężkich wa-
runków. Chłopcy grali bardzo do-

brze w ataku pozycyjnym, długo 
utrzymywaliśmy się przy piłce, 
co przekładało się na liczne sy-
tuacje bramkowe. Okres po roz-
grywkach ligowych jest dla nas 
okresem wzmożonej pracy, chce-
my wykorzystać ten czas jak naj-
lepiej. Już w najbliższą niedzielę 
zagramy sparing na dwie druży-
ny z Drukarzem Warszawa. Mecz 
zapowiada się ciekawie, ponieważ 
rywale to jeden z lepszych zespo-
łów w tym roczniku w wojewódz-
twie mazowieckim – skomento-
wał trener Maciej Grzegory.  ever

�GOKSiR Lipce Reymontow-
skie – MUKS Pelikan-2008 II 1:5 
(0:2); br.: (22) – Oliwier Pietrzak 
2 (7, 15), Bartosz Lus (34), Jakub 
Wójt (37) i Fabian Skowroński (39). 

 �TMRF Widzew Łódz – MUKS 
Pelikan II Łowicz 1:4 (1:1); br.: 
(3) – P. Garstka (18), J. Wójt (22), O. 
Pietrzak (31) i Szymon Gawlik (36). 
Pelikan II: Igor Kopania – Prze-
mysław Garstka, Szymon Gawlik, 
Fabian Skowroński, Bartosz Lus 
– Oliwier Pietrzak, Szymon Kucha-
rek, Filip Miazek – Hubert Polit oraz 
Jakub Wójt i Jan Burzykowski.

Piłka nożna | Rocznik 2009

Sparingowy mecz
Zespół trenera Mateusza Miaz-

ka z MUKS Pelikan Łowicz 2009 
rozegrał mecz kontrolny z  Cera-
miką Opoczno, a  spotkanie od-
było nie 21 listopada na Stadio-
nie Miejskim im. Pułku Piechoty 
w Łowiczu.

Łowiczanie nie najlepiej roz-
poczęli spotkanie ponieważ  
w 7. i 9. minucie stracili gole i tak 
naprawdę mecz rozpoczynali od 
stanu 0:2. W 13. minucie sygnał 
do ataku dał Adrian Koper, poko-
nując bramkarza rywali i w kolej-
nych minutach gracze „biało-zie-
lonych” starali się strzelić kolejne 
gole. Po obiecującym początku 
spotkania jeżeli chodzi o  liczbę 
strzelonych goli w  dalszej fazie 
meczu nie padł już żaden gol. Sy-
tuację strzeleckie mieli zarówno 
gospodarze jak i  goście, ale do-
brze dysponowani byli bramkarze 
obu zespołów. 

– Mecz stał na bardzo dobrym 
poziomie, obie drużyny próbo-

wały rozgrywać od bramki więc 
dobrze się to spotkanie ogląda-
ło. Szybko stracone dwie bram-
ki zmotywowały moich zawodni-
ków do lepszej gry i było to widać 
gołym okiem. Zawodziła niestety 
skuteczność pod bramka rywala 
i dlatego przegraliśmy. Było to ko-
lejne doświadczenie dla zawodni-
ków, po raz pierwszy mierzyli się 
z Ceramiką – ocenił trener Mate-
usz Miazek.  ever

 �MUKS Pelikan-2009 Łowicz – 
LKS Ceramika Opoczno 1:2 (1:2, 
0:0, 0:0); br.: Adrian Koper (13) – 2 
(7 i 9).
Pelikan-2009: Aleksander Ja-
ros – Adrian Koper, Franciszek 
Uczciwek, Jan Uczciwek, Gabriel 
Majcher – Fabian Chlebny, Anto-
ni Bąba, Wojciech Żyto – Kryspin 
Jagiełło. Na zmiany wchodzili: 
Mateusz Rak, Miłosz Skonieczny, 
Kacper Trębski, Michał Kuciński, 
Jakub Dudziński i Mateusz Sta-
szewski.

Tenis stołowy | II i III liga

Lider z Kielc za mocny  
dla Księżaka

Trudne zadanie w  walce o  li-
gowe punkty w  II lidze mie-
li w  miniony weekend tenisiści 
stołowi UMKS Księżak Łowicz. 
Podopieczni trenera Cezarego 
Znyka w sobotę, 22 listopada po-
dejmowali u siebie lidera KS Po-
lonia MC Auto Serwis Kielce. 
Łowiczanie walczyli ambitnie, 
jednak przegrali 2:8. Zdecydowa-
nym faworytem do zwycięstwa 
byli goście, którzy pewnie łatwo 
wygrają naszą grupę II ligi, ale po-
trzebowali aż 2:30 godziny, aby 
wywieźć z Łowicza zwycięstwo.

– W pierwszej grze, otwierają-
cej mecz bliski sprawienia sensa-
cji był Mateusz Podsędek, który 
uległ najbardziej utytułowanemu 
zawodnikowi gości (m.in. były 
dwukrotny złoty medalista Mi-
strzostw Polski w  drużynie, in-
dywidualny Akademicki Mistrz 
Polski, Mistrz Polski LZS) Dariu-
szowi Kiełb 2:3. Nieźle na drugim 
stole też grał Michał Szczepanek, 
ale też przegrał w Maciejem Pod-
siadło 1:3. Bracia Podsędek wy-
grali swoją grę deblową po bardzo 
zaciętym pojedynku 3:2 i  12:10 
w  piątym secie, a  indywidualnie 
jedyną grę wygrał Michał Szcze-
panek, który pokonał Jana Ma-
sternaka 3:1 – relacjonuje kierow-
nik drużyny Arkadiusz Podsędek. 

– Zawodnik gości po przegra-
nej ostatniej piłce połamał z pre-
medytacją swoją rakietkę, za  co 
powinien zostać ukarany żół-
tą kartką, ale sędziowie byli tego 
dnia bardzo pobłażliwi dla gości, 
bowiem ani podrzucenie do sufi-

tu rakietki, ani złośliwe uderzenie 
łokciem w drzwi po przegranym 
secie nie poniosło za sobą konse-
kwencji w postaci ukarania kartką 
– dodaje. 

W tabeli II ligi Księżacy plasują 
się obecnie na 8. miejscu z dwoma 
wygranymi na koncie. 

 �6. kolejka II ligi: UMKS Księżak 
Łowicz – KS Polonia MC Auto 
Serwis Kielce 2:8; ptk.: Michał 
Szczepanek 1,0, Piotr Podsędek 
0,5, Mateusz Podsędek 0,5 i Mate-
usz Guzek, UKS Meteor Wąchock 
– UKS Agaris Maków 2:8, KS 
Energetyk Dzianiny Łódź – UKS 
Orlęta Bilcza 2:8, MLUKS Brzezi-
ny – GLKS Burza Pawlikowice 9:1, 
LKS Biała Rawska – ULKS Mosz-
czenica 10:0.

1. KS Polonia MC Auto Serwis Kielce (1) 7 14 60-10

2. LKS Biała Rawska (2) 7 12 51-19

3. UKS Orlęta Bilcza (3) 6 10 43-17

4. UKS Agaris Maków (4) 6 10 43-17

5. UKS Meteor Wąchock (5) 6  7 32-28

6. KS Energetyk AMŁ Dziadziny Łódź (6) 6  5 26-34

7. MLUKS Brzeziny (9) 5  4 24-26

8. UMKS Księżak Łowicz (7) 6  4 24-36

9. ULKS Moszczenica (8) 5  2 16-34

10. MKS Jedynka Łódź (10) 5  2 12-38

11. MUKS Włókniarz Pabianice (12) 5  0 11-39

12. GLKS Burza Pawlikowice (11) 6  0  8-52

Druga drużyna Księżaka 
w  rozgrywkach III ligi zremiso-
wała w sobotę w Łowicz z druży-
ną MKS Zgierz 5:5 (ptk.: Dawid 
Papuga 2,5, Szymon Sierota 1,5, 
Przemysław Myczka 1,0 i  Mate-
usz Rudak) i zajmuje obecnie szó-
ste miejsce w tabeli III ligi.  zł

Bracia Piotr i Mateusz Podsędek wygrali pojedynek deblowy.
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Koszykówka | II liga mężczyzn

Porażka koszykarzy KS Kutno w Pabianicach
Podczas 9. kolejki II Ligi Pił-

ki Koszykowej Mężczyzn Grupa 
B, która została rozegrana w nie-
dzielę, 22 listopada, koszykarze 
KS Kutno zagrali na wyjeździe 
przeciwko Profi Sunbud PKK 99 
Pabianice. Niestety kutnowska 
drużyna, mimo wyrównanego po-
ziomu gry, została pokonana przez 
rywali z Pabianic 93:88. 

Do rozstrzygnięcia spotkania 
potrzebne był dwie dogrywki. 
Niestety na nieszczęście koszyka-
rzy z Kutna drużyna gospodarzy 
w drugiej dogrywce była bardziej 
skuteczna i  uzyskując przewagę 
już jej nie oddała. 

Obecnie koszykarze KS Kutno 
znajdują się na dwunastym miej-
scu w  tabeli ligowej z  ośmioma 
punktami na swoim koncie. 

Następna, 10. kolejka II Ligi 
Piłki Koszykowej Mężczyzn 
Grupa B odbędzie się w  sobotę,  
28 listopada. Koszykarze KS Kut-
no będą podejmować we własnej 
hali w Szkole Podstawowej Nr 9 
w Kutnie, drużynę MKS Ochota 
Warszawa. mr

 �Profi Sunbud PKK 99 Pabia-
nice – KS Kutno 93 : 88 (14:14, 
19:23, 23:14, 20:25, 8:8, 9:4)
KS Kutno: Ślebocki, Łukasiewicz, 

Krawiec, Janczura, Grzeliński, Soł-
tysiak, Popławski, Lewandowski, 
Poznański, Ćwirko-Godycki, Wier-
cioch, Stachera.

Pozostałe wyniki 9. kolejki II ligi 
mężczyzn, grupa B:

 �MKS Ochota Warszawa – AZS 
UJK Kielce 94:96

 �ŁKS AZS UŁ SG Łódź – KKS 
Tur Basket Bielsk Podlaski  
74:83

 �Akademia Koszykówki Legii 
Warszawa – UKS Trójka Żyrar-
dów 93:99

 �Żubry Białystok – Isetia Erzu-
rum 110:100

 �Sokół Ostrów Mazowiecka – 
KK AZS UW Warszawa 77:88

Tabela II ligi PK mężczyzn:
1. AK Legii Warszawa 8 15 684 – 585 

2. Sokół Ostrów Mazowiecka 8 13 705 – 662 

3. ŁKS AZS UŁ SG Łódź 8 13 594 – 575 

4. AZS UJK Kielce 9 13 722 – 750 

5. UKS Trójka Żyrardów 8 13 639 – 678 

6. UNB AZS UMCS Start Lublin 6 12 577 – 361 

7. KKS Tur Basket Bielsk Podlaski 6 12 570 – 502 

8. Żubry Białystok 8 12 691 – 649 

9. MKS Ochota Warszawa 8 11 623 – 659 

10. KK AZS UW Warszawa 8 11 585 – 640 

11. Profi Sunbud PKK 99 Pabianice 8 9 557 – 733 

12. KS Kutno 7 8 537 – 601 

13. Isetia Erzurum 8 8 626 – 715

Podczas 9. kolejki drugiej ligi piłki koszykowej mężczyzn drużyna KS Kutno rozegrała wyjazdowy mecz z Profi Sundub PKK 99 Pabianice. Mimo 
wyrównanej gry kutnianie przegrali z gospodarzami 88:93. 
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Piłka siatkowa | Łódzka III liga mężczyzn 

Pewna wygrana  
Volley Team Żychlin

W sobotę, 21 listopada zespół 
Volley Team Żychlin podejmował 
we własnej hali sportowej (przy 
Zespole Szkół Nr 1 w Żychlinie) 
drużynę MKS Volley Żelazny 
Opoczno. Nasi siatkarze pokona-
li rywala 3:0 (25:16, 25:23, 25:19). 

Szybko swoją wyższość udo-
wadniać zaczęła drużyna gospo-
darzy, która mocną zagrywką 
i  skuteczną grą w  ataku zbudo-
wała sobie przewagę. Drużyna 
z Opoczna nie była w stanie na-
wiązać równorzędnej walki, a ze-
spół VTŻ z zimną krwią wykorzy-
stywał ich błędy. Pierwsza partia 
zakończyła się wysoką wygraną 
gospodarzy 25:16. W odsłonie 
drugiej przebieg meczu był bar-
dzo zbliżony do pierwszego seta. 
Drużyna Volley team Żychlin wy-
pracowała sobie bezpieczną prze-
wagę kilku punktów i  do końca 

partii kontrolowała grę, by wygrać 
walkę 25:23. Set trzeci nie miał 
w  zasadzie historii, gdyż pod-
łamani siatkarze z  Opoczna nie 
podjęli walki, a  zostali zasypani 
przez siatkarzy z Żychlina gradem 
świetnych zagrywek i ataków. 

W  trzecim secie gospodarze 
pokonali MKS Volley Żelazny 
Opoczno 25:19, a w całym meczu 
w trzech setach.

Następna kolejka łódzkiej III 
ligi piłki siatkowej mężczyzn 
z udziałem Volley Team Żychlin 
odbędzie się w  sobotę 28 listo-
pada, żychlinianie zagrają mecz 
w  Łodzi przeciwko KS Wifama 
Łódź. Kolejnym spotkaniem, ja-
kie rozegra zespół Volley Team 
Żychlin będzie rywalizacja w so-
botę, 5 grudnia przeciwko PGE 
Skra Bełchatów, mecz ten odbę-
dzie się w Bełchatowie.  mr

Wyniki:
 �Volley Team Żychlin – MKS Vol-

ley Żelazny Opoczno 3:0 (25:16, 
25:23, 25:19)
Volley Team Żychlin: Kuba Pa-
sikowski, Waldemar Marczak, 
Damian Jastrzębski, Mateusz 
Rubacha, Piotr Kosielski, Michał 
Kostrzewski, Waldemar Marczak, 
Przemysław Ciechoński, Mateusz 
Matusiak, Bartłomiej Kujawiak, 
Adrian Kapusta. Trener: Bartłomiej 
Kujawiak

 �KS Wifama Łódź – PGE Skra 
Bełchatów II 3:1 (25:18, 25:21, 
18:25, 25:21)

Klasyfikacja końcowa: 
1. KS Wifama Łódź 2 6 6:1

2. Volley Team Żychlin 1 3 3:0

3. SMS PZPS Spała III 1 3 3:1

4. PGE Skra Bełchatów II 2 0 2:6

5. MKS Volley Żelazny Opoczno 2 0 0:6

Siatkarze Volley Team Żychlin wygrali 3:0 sobotni mecz w ramach III ligi piłki siatkowej mężczyzn, w którym 
podejmowali MKS Volley Żelazny Opoczno. 
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Koszykówka | Suzuki I Liga Mężczyzn

Księżacy na trzecim miejscu
Po super meczu i cennym 
zwycięstwie nad liderem 
ze Słupska, słabszy występ 
zaliczyli koszykarze 
Księżaka Łowicz,  
ale jeszcze plasują się  
na 3. miejscu w tabeli.

W niedzielę, 22 listopada, 
Księżacy zagrali mecz 11. kolej-
ki Suzuki I ligi koszykówki. Pod-
opieczni trenera Michała Spy-
chały pojechali do Pruszkowa, 
na pojedynek z  dobrze znanym 
rywalem i  byli faworytem, jed-
nak ekipa trenera Andrzeja Kier-
lewicza w swojej hali okazała się 
lepsza i wygrała 63:54. Nasz ry-
wal Elektrobud-Investment MKS 
Znicz Basket Pruszków wygrał 
swój trzeci mecz w tym sezonie. 

Lider ze Słupka podejmował 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut 
i umocnił się na prowadzeni tabe-
li, wygrywając 86:74. 

Dla kibiców Księżaka ciekawy 
pojedynek odbył się w Wałbrzy-
chu. Górnik podejmował TBS 
Śląsk II Wrocław i tu trzymaliśmy 
kciuki za ekipę przyjezdnych, ale 
miejscowi wygrali 77:70 i  mają 
taki sam bilans (8-2) jak Czarni.

W I lidze nie ma już niepokona-
nych. W ostatnim czasie zaległo-
ści nadrabiali koszykarze z GKS 
Tychy, którzy mieli świetne otwar-
cie sezonu (6-0). Żadna seria nie 
trwa wiecznie i GKS zaliczył ko-
lejno trzy porażki i z bilansem 7-3 
jest w  tabeli tuż za  Księżakiem, 
mając rozegrany jeden mecz 
mniej. Nadal bez wygranej pozo-
staje jedna ekipa MKS Zetkama 
Doral Nysa Kłodzko (0-10).  zł

 �11. kolejka Suzuki I Ligi Ko-
szykówki Mężczyzn: Elektrobud-
-Investment MKS Znicz Basket 
Pruszków – KS Księżak Łowicz 
63:54, STK Grupa Sierleccy Czar-
ni Słupsk – PTG Rawlplug Sokół 
Łańcut 86:74, KS Górnik Trans.eu 
Wałbrzych – TBS Śląsk II Wrocław 
77:70, KK Decka Pelplin – We-
egree AZS Politechnika Opolska 
Opole 80:97, MUKS Energa Kotwi-
ca Kołobrzeg – KS Pogoń Prudnik 
76:71, Dziki Warszawa – KKK Mia-
sto Szkła Krosno 69:61, TS Wisła 
Chemart Kraków – MKS Zetkama 
Doral Nysa Kłodzko 96:83, WKK 
Wrocław – GKS Tychy 106:76. 

 �Zaległy mecz 5. kolejki: TS Wi-
sła Chemart Kraków – WKK Wro-
cław 80:67. 

 �Zaległy mecz 6. kolejki: MKS 
Zetkama Doral Nysa Kłodzko – 
KKK Miasto Szkła Krosno 68:74, 

 �Zaległe mecze 7. kolejki: MUKS 
Energa Kotwica Kołobrzeg – PTG 
Rawlplug Sokół Łańcut 82:69, Dzi-
ki Warszawa – GKS Tychy 64:82, 
KS Pogoń Prudnik – Weegree AZS 
Politechnika Opolska Opole 79:90.

1. STK Grupa Sierleccy Czarni Słupsk (1) 10 18 824-703

2. KS Górnik Trans.eu Wałbrzych (2) 10 18 852-784

3. KS Księżak Łowicz (3) 11 17 945-925

4. GKS Tychy (5) 10 17 856-837

5. WKK Wrocław (7) 9 16 770-704

6. TBS Śląsk II Wrocław (4) 10 16 825-824

7.TS Wisła Chemart Kraków (8) 11 16 868-920

8. MUKS Energa Kotwica Kołobrzeg (10) 11 15 773-785

9. Weegree AZS PO Opole (11) 10 15 850-867

10. KK Decka Pelplin (6) 11 15 931-1001

11. Dziki Warszawa (9) 9 14 731-705

12. PTG Rawlplug Sokół Łańcut (12) 9 12 797-776

13. Elektrobud-Investment ZB Pruszków (14) 9 12 596-633

14. KS Pogoń Prudnik (13) 9 12 706-756

15. KKK Miasto Szkła Krosno (15) 7 11 540-519

16. MKS Zetkama Doral Nysa Kłodzko (16) 10 10 799-929
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Sport Volley Team Żychlin 
pokonał we własnej hali
MKS Volley Żelazny Opoczno. str. 31

Porażka koszykarzy
KS Kutno
w Pabianicach. str.  31

KALENDARZ 
IMPREZ 
SPORTOWYCH

SOBOTA, 28 LISTOPADA:
 �10.00 – Stadion im. 10 PP w Łowi-

czu, ul. Jana Pawła II 3; Sparingo-
wy mecz młodzików D1 w piłce 
nożnej: MUKS Pelikan-2008 III 
Łowicz – LKS Orzeł Nieborów;

 �13.00 – Stadion w Kutnie; 18. 
kolejka III Ligi; KS Kutno – Znicz 
Biała Piska;

 �14.00-16.50 – Hala sportowa 
OSiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana Paw-
ła II 3; 2. kolejka XXVIII edycji 
Zina III ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej 
Ligi Futsalu;

 �15.30 – Hala sportowa SP Nr 9 
w Kutnie; 10. kolejka II Ligi Ko-
szykówki Mężczyzn; KS Kutno 
– MKS Ochota Warszawa;

 �17.00 – Hala sportowa w Łodzi; 
Łódzka III Liga Piłki Siatkowej 
Mężczyzn; KS Wifama Łódź – 
Volley Team Żychlin;

 �16.55-19.45 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
1. kolejka XXVIII edycji Julomax 
II Łowickiej Ligi Futsalu;

NIEDZIELA, 29 LISTOPADA:
 �10.00-12.00 – Stadion im. 10 PP 

w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
Sparingowe mecze młodzików 
D1 w piłce nożnej: MUKS Peli-
kan-2008 Łowicz – KS Drukarz 
Warszawa;

 �11.00-14.25 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
1. kolejka XXVIII edycji Robkol 
IV Łowickiej Ligi Futsalu;

 �11.15 – Stadion Miejski w Łowi-
czu, ul. S. Starzyńskiego 6/8; 18. 
kolejka III ligi piłki nożnej – gru-
pa I: KS Pelikan Łowicz – MKS 
Świt Nowy Dwór Mazowiecki;

 �14.30-17.00 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 2. 
kolejka XXVIII edycji Zina III Ło-
wickiej Ligi Futsalu;

 �17.00-19.30 – Hala OSiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 3; 
2. kolejka XXVIII edycji Julomax 
II Łowickiej Ligi Futsalu;

SOBOTA, 5 GRUDNIA:
 �10.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-

choty w Łowiczu, ul. Jana Pawła II 
3; Sparing młodzików D1 w pił-
ce nożnej: MUKS Pelikan-2008 
Łowicz – GKS Bedlno;

 �12.30 – Stadion im. 10 PP w Ło-
wiczu, ul. Jana Pawła II 3; Sparing 
młodzików młodszych D2 w pił-
ce nożnej: MUKS Pelikan-2009 
Łowicz – SSM Wisła Płock;

 �15.00-18.00 – Hala OSiR nr 2 
w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 2. ko-
lejka XXVIII edycji Robkol IV Ło-
wickiej Ligi Futsalu;

 �18.00 – Hala nr 1 w Łowiczu, ul. 
Jana Pawła II 3; 13. kolejka Su-
zuki I ligi koszykówki seniorów: 
KS Księżak Łowicz – PTG Rawl-
plug Sokół Łańcut.

Piłka nożna | III liga 

Piłkarze KS Kutno wywieźli trzy punkty 
z Aleksandrowa Łódzkiego
Piłkarze KS Kutno 
w ramach 17. kolejki 
III ligi, w sobotę 
21 listopada, zmierzyli 
się na wyjeździe Sokołem 
Aleksandrów Łódzki. 
Podopieczni Dominika 
Tomczaka pokonali 
rywala 0:2.

Powody do radości trener Tom-
czak miał już w  7. minucie me-
czu, kiedy to piłkę w siatce rywali 
umieścił Łukasz Dynel. Aleksan-
drowianie otrząsnęli się po stracie 
gola i przejęli inicjatywę, ale jedy-
nym jej efektem w pierwszej po-
łowie meczu był strzał w słupek. 

Po zmianie stron nadal to go-
spodarze byli częściej w  posia-
daniu piłki, KS Sand Bus Kut-
no nastawił się na grę z  kontry. 
W ostatnich minutach meczu za-
wodnicy Sokoła postawili wszyst-
ko na jedną kartę i przycisnęli ry-
wali. 

Już w  doliczonym czasie gry 
dali się jednak zaskoczyć druży-
nie z Kutna i rezerwowy Tomasz 
Dąbrowski strzelił gola ustalając 
wynik meczu na 2:0. 

Z ostatnich sześć spotkań, 
KS przegrał aż pięć i  obecnie 
z 26 pkt. zajmuje dziewiąte miej-
sce w ligowej tabeli, odnotowując 
awans z miejsca jedenastego. 

Następna, 18. kolejka III ligi ro-
zegrana zostanie w  sobotę 28 li-
stopada. Zespół KS Kutno będzie 
podejmować na własnym stadio-
nie drużynę Znicz Biała Piska. mr

17. kolejka III ligi:
 �Sokół Aleksandrów Łódzki – 

KS Kutno 0:2 (0:1); br.: 0:1 – Łu-
kasz Dynel (7), 0:2 – Tomasz Dą-
browski (90+3).
KS Kutno: Szelong, Wielgus, Sa-
dziński, Rokosz, Klepacki, Kralkow-

ski, Kasperkiewicz, Ostrowski, Ka-
cela, Dynel, Szczepański. Trener: 
Dominik Tomczak. 

 �Świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
GKS Wikielec 0:1 (0:1); br.: 0:1 – 
Michał Jankowski (42 – karny).

 �Ursus Warszawa – RKS Ra-
domsko 3:1 (1:0); br.: 1:0 – Oskar 
Pyrzyna (10), 2:0 – Patryk Kamiń-
ski (75 – karny), 3:0 – Sebastian 
Szerszeń (82), 3:1 – Rafał Babul 
(90+1 – karny).

 �Broń Radom – Ruch Wysokie 
Mazowieckie 2:2 (1:1); br.: 0:1 
– Kamil Jackiewicz (3 – karny), 1:1 
– Maksymilian Jończyk (29), 2:1 – 
Sebastian Pociecha (75), 2:2 – Da-
niem Samluk (90+2 – karny).

 �KS Wasilków – Olimpia Za-
mbrów 3:0 (0:0); br.: 1:0 – Jakub 
Kozłowski (54), 2:0 – Grzegorz Ma-
kal (85), 3:0 – Michał Steć (90+2 
– samobójcza).

 �Legia II Warszawa – Huragan 
Morąg 5:0 (1:0); br.: 1:0 – Kamil 
Kurowski (30), 2:0 – Patryk Pierzak 
(50), 3:0 – Kacper Kostorz (63), 4:0 
– Mikołaj Kwietniewski (70 – kar-
ny), 5:0 – Kacper Kostorz (74).

 �Błonianka Błonie – Polonia 
Warszawa 1:2 (1:0); br.: 1:0 – 
Piotr Ćwik (33), 1:1 – Adam Pazio 
(59), 1:2 – Wiktor Niewiarowski 
(75).

 �Concordia Elbląg – Lechia To-
maszów Mazowiecki 0:0

 �Znicz Biała Piska – Unia 
Skierniewice 2:2 (2:1); br.: 1:0 
– Łukasz Kuśnierz (2), 1:1 – Kamil 
Łojszczyk (15), 2:1 – Bartosz Gie-
łażyn (22), 2:2 – Hubert Berłowski 
(86).

 �Legionovia Legionowo – Ja-
giellonia II Białystok / przełożony 
na sob. 6.03.2021 r., g. 13:00

 �Pogoń Grodzisk Mazowiecki – 
Pelikan Łowicz / przełożony

Tabela III ligi piłki nożnej męż-
czyzn:

1. Pogoń Grodzisk Mazowiecki 16 36 38:15

2. Świt Nowy Dwór Mazowiecki 16 32 33:18

3. Polonia Warszawa 15 30 29:15 

4. Unia Skierniewice 17 30 33:20

5. Legionovia Legionowo 16 29 21:14

6. Pelikan Łowicz 15 28 26:18

7. Legia II Warszawa 16 27 31:21 

8. Znicz Biała Piska 16 27 30:23 

9. KS Kutno 17 26 27:25 

10. Sokół Aleksandrów Łódzki 16 24 26:14 

11. Błonianka Błonie 16 23 32:25

12. RKS Radomsko 17 22 24:26 

13. Jagiellonia II Białystok 13 21 23:18

14. GKS Wikielec 16 21 25:32 

15. Broń Radom 17 20 19:28 

16. Ursus Warszawa 16 17 20:27 

17. Concordia Elbląg 16 16 16:22

18. Lechia Tomaszów Mazowiecki 16 16 20:40

19. Huragan Morąg 17 15 18:31

20. Ruch Wysokie Mazowieckie 15 13 19:31

21. Olimpia Zambrów 16 10 21:32

22. KS Wasilków 17 8 15:51

Podczas 16. kolejki trzeciej ligi drużyna piłkarska KS Kutno pokonała 2:1 w wyjazdowym spotkaniu drużynę Sokoła Aleksandrów Łódzki. 
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Piłka nożna | Skierniewicka liga okręgowa

Zawodnicy GKS Bedlno wrócili z Bielaw bez punktów
19. kolejka skierniewickiej ligi 

okręgowej, której mecze rozegra-
no w niedzielę 22 listopada, była 
ostatnia kolejka rundy jesiennej. 
Piłkarze GKS Bedlno zmierzyli 
się wówczas w wyjazdowym spo-
tkaniu przeciwko Victorii Biela-
wy. Niestety nie powiodło się pił-
karzom z Bedlna, którzy przegrali 
w Bielawach 2:1. 

Jako pierwsi na prowadzenie 
wysunęli się gospodarze, po cel-
nym strzale w  14. minucie me-
czu. Zespół GKS za wszelką cenę 
chciał doprowadzić do remisu jed-
nak brakowało skuteczności pod 
bramką przeciwnika. Pierwsza 
część gry zakończyła się remi-
sem 0:0.

W drugiej połowie spotkania 
drużyna z  Bedlna w  61 minucie 

meczu doprowadziła do wyrów-
nania wyniku na 1:1. Autorem 
gola dla GKS był Michał Wi-
śniewski. Po upływie 5 minut go-
spodarze ponownie wyszli na pro-
wadzenie. 

Po straconym golu piłkarze 
GKS starając się odrobić stratę, 
częściej znajdowali się w  posia-
daniu piłki, jednak bezskutecznie. 
Brakowało dokładności w wykoń-
czeniu dogodnych sytuacji. 

Ostatecznie mecz zakończył się 
zwycięstwem drużyny Victoria 
Bielawy 2:1. 

Po rozegraniu osiemnastu ko-
lejek zespół z  Bedlna zanoto-
wał spadek z trzeciego na czwar-
te miejsce w  tabeli, gromadząc 
37 pkt. na swoim koncie. W fo-
telu lidera zasiada zespół Zryw 

Wygoda, tytuł wicelidera przypa-
dła Mazovii Rawa Mazowiecka, 
zaś na 3. pozycji w tabeli znajduje 
się Pelikan II Łowicz. mr 

19. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa IV:

 �Victoria Bielawy – GKS Bedlno 
2:1; br.: Michał Warda (14), Robert 
Liberski (66) – Michał Wiśniewski 
(61)
Skład GKS Bedlno: Maciej Jac-
kowski, Bartłomiej Baranowski, 
Marcin Panek, Kamil Błęcki, Da-
mian Okupski, Dawid Walczak, 
Mateusz Giziński, Bartłomiej 
Lewańczyk, Michał Dylik, Kamil 
Kowalczyk, Brajan Kostrzewa, Szy-
mon Wódka, Szczepan Kacprzak, 
Kamil Gałązka, Piotr Peda, Michał 
Wiśniewski. Trener: Łukasz Znyk

 �Mazovia Rawa Mazowiecka – 
Pogoń Bełchów 3:0

 �GLKS Wołucza – Olimpia Je-
żów 1:3

 �Pogoń Godzianów – Juvenia 
Wysokienice 3:2

 �Unia II Skierniewice – Mancha-
tan Nowy Kawęczyn 3:2

 �Macovia Maków – Olympic 
Słupia 6:4

 �Widok Skierniewice – Orlęta 
Cielądz 4:1

 �Olimpia Chąśno – Korona Wej-
sce 5:0; br.: Kowalczyk (3), Matu-
szewski (59), Grocholewicz (67) 
Gać 2 (73, 74)

 �Pelikan II Łowicz – Zryw Wy-
goda 2:1; br.: B. Wojciechowski 
(57), J. Politowicz (90) – B. Wojcie-
chowski (32 samobójcza)

 �GLKS RZD Żelazna pauza

Tabela grupy IV okręgowej ligi 
piłki nożnej:

1. Zryw Wygoda 18 43 67:25

2. Mazovia Rawa Mazowiecka 18 41 68:26

3. Pelikan II Łowicz 18 37 54:37

4. GKS Bedlno 18 37 59:27 

5. Olimpia Chąśno 18 37 52:27

6. Orlęta Cielądz 18 36 79:35

7. Widok Skierniewice 18 35 52:31

8. GLKS Wołucza 18 34 62:23

9. Korona Wejsce 18 31 61:51

10. Manchatan Nowy Kawęczyn 18 25 52:33

11. Unia II Skierniewice 18 24 33:45

12. Olimpia Jeżów 18 24 43:41

13. Juvenia Wysokienice 17 21 31:40

14. Pogoń Bełchów 18 19 32:59

15. Victoria Bielawy 18 15 22:57

16. Macovia Maków 18 15 48:79

17. Olympic Słupia 18 12 39:72

18. Pogoń Godzianów 18 8 23:70

19. GLKS RZD Żelazna 17 1 4:103


